
 دستیار رئیس جمهور در امر مردمی سازی دولت بیان کرد

اقتصاد و اشتغال اولویت مردمی سازی حکمرانی

خریــدار  دســتیار رئیــس جمهــور در امر 
مردمی ســازی دولــت بــا اشــاره بــه اقتصاد 
و اشــتغال بــه عنــوان دو اولویــت اولویــت 
مردمی ســازی حکمرانی از روند رو به رشد روند 
رفع موانع اشتغال در کشــور خبر داد.به گزارش 
روابط عمومــی همایش »پــای کار ایران قوی«، 
»ســید احمد عبودتیان« در این همایش با تاکید 
بر اینکــه الگــوی حکمرانی انقاب اســامی از 
ابتدا مردمی بوده اســت، افزود: نمونه های موفق 
حکمرانی مردمــی را در مدیریت جنگ تحمیلی 
هشــت ســاله تا موضوع کرونا و جریان مردمی 
مواســات تجربــه کرده ایم.وی، مردمی ســازی 
حکمرانــی را الگویی قابل اجرا دانســت و افزود: 
متاسفانه الگوی حکمرانی مردمی در مقاطعی با 
موانعی روبه رو بوده است که همین موانع موجب 
عدم موفقیت ما در عرصه های مختلف شده است.

دستیار رئیس جمهور در امر مردمی سازی دولت، 
به جملــه ای از رهبر معظم انقــاب درخصوص 
بهره گیری از ظرفیت جوانان در موضوع مدیریت 
کرونا و انفعال غرب پرداخــت و تصریح کرد: دنیا 
اذعان کرد جمهوری اسامی در ساحت بهداشت 
و در شــرایط کرونایی جهان توانســت موفقیت 

خودش را با الگوی حکمرانی مردمی رقم بزند.
عبودتیــان، رونــد مردمی ســازی در دولــت 
ســیزدهم را امیدوار کننده و رو به رشــد دانست 
و خاطرنشان کرد: شــعار رئیس جمهور مبنی بر 
دولت مردمی، ناظر بــر اهمیت حکمرانی مردمی 
بود تا مردم در ســاحت اجــرا، مدیریت و نظارت 
ورود پیدا کنند که دستورالعمل های لازم آن برای 
ایجاد حلقه های میانی انجام شد، زیرا این مساله 

ضرورت انقاب اسامی است.
وی با بیان اینکه که اولویت مردمی سازی اقتصاد 
و اشتغال اســت، در خصوص موانع مردمی سازی 
حکمرانــی گفــت: در ســاحت های فرهنگی و 

اجتماعی الگوی حمکرانی مردمی طی سال های 
گذشــته شــکل گرفته اســت، هرچند در بحث 
تشــکیات رســمی و اداری و یا آموزشــی مثل 

مدارس و دانشگاه ها مشکاتی وجود دارد.
دستیار رئیس جمهور از ایجاد کارگروه هایی برای 
رفع موانع و نظــارت در بخش های مختلف دولت 
خبر داد و افزود: دولــت آمادگی ایجاد حکمرانی 
مردمی را دارد اما اگر جریان مردمی سازی نتواند 
موضوع مردمی سازی را به درستی سامان دهد در 

ادامه با مشکل روبه رو خواهیم شد.
عبودتیان در تشــریح فعالیــت  و وظایف خود در 
جایگاه مردمی ســازی دولت، عنوان کرد: کار ما 
در دولت ایجاد گفتمان  مردمی سازی در نهادها و 
دستگاه های اجرایی است تا رویکرد مردمی سازی 
شکل بگیرد.وی ادامه داد: در این روند دستیارانی 
را کنار مسوولین در ماموریت های دستگاه ها قرار 
می دهیم تا اگر مجموعه هــا و فعالیت ها قابلیت 
واگذاری به مردم را داشــته باشند این روند شکل 
بگیرد؛ و البته از ظرفیت  حلقه هــای میانی برای 
ورود مردم بهره خواهیم گرفــت لذا باید مردم در 
این عرصه ها ورود پیدا کنند و مسوولان عرصه را 
باز کنند و قوانین مانع بهبــود پیدا کنند تا زمینه 

حضور مردم بازتر شود.
»زینب اختری« مدیر امور زنان و خانواده وزارت 
کشــور دیگر ســخنران این همایش، با اشاره به 
اولویت توانمندســازی زنان سرپرســت خانوار 
است، گفت: برای تقویت زنان سرپرست خانواده 

باید از طریق حلقه های میانی فعالیت انجام شود.
وی توانمندســازی تشــکل های میانی در حوزه 
زنان سرپرســت خانــواده را ضروری دانســت و 
تاکید کرد: چند اصل را برای توانمندسازی زنان 
سرپرســت خانواده تعریف کرده ایم که هر گروه 
این نقش حلقه میانــی را ایجاد کند می تواند وارد 
مجموعه ما شود.مدیر امور زنان و خانواده وزارت 

کشور، چهار مولفه  مردمی سازی، توانمندسازی، 
پایدارسازی و هوشمندسازی را لازمه طرح های 
خانــواده  سرپرســت  زنــان  توانمندســازی 
دانســت و گفت: در طرح های توانمندســازی، 
هوشمندسازی خیلی مهم اســت زیرا بدون این 

کار، کنترل و نظارت و تکثیر انجام نمی شود.
اختری بــه سیاســت های گذشــته حمایت از 
زنان سرپرست خانواده اشــاره و افزود: کل بحث 
حمایت سرپرســتان خانواده محدود به حمایت 
مالی و وام بوده اســت، درحالی که ما قصد داریم 
توانمدسازی خانواده در ابعاد فرهنگی، اجتماعی 
و اقتصادی انجام شــود.وی آنالیز زنان سرپرست 
خانواده در ابعاد فرهنگــی، اجتماعی و اقتصادی 
را مهم دانست و تاکید کرد: زن سرپرست خانواده 
باید آماده مدیریت خانــواده جهت تربیت فرزند 
باشــد لذا مباحث فرهنگــی و اجتماعی در طرح 
توانمدســازی زنان سرپرســت خانــواده دارای 
اولویت اســت و معتقدیم مســئله هــر خانواده 
باید شناســایی و برای هر کدام یک نسخه مجزا 

پیچیده شود.
بسترها را برای نقش آفرینی مردم تنگ کرده ایم

در این همایش »ابراهیم نورمحمدی« مســئول 
قرارگاه »تحــول اجتماعی« با اشــاره به تفاوت 
بســترها برای ورود مردم به میدان، در سال های 
جنگ و ســال های پس از جنگ،  بــا بیان تاش 
نیروهــای مومــن و انقابی در نقــاط و محات 
مختلف کشــور در زمینه هــای  مختلف به طرح 
یک آسیب شناســی پرداخت و گفت: در دوران 
جنگ اگرچه فقــط پنج درصد مــردم به جبهه 
ها رفتند اما بســتر برای ورود و مشــارکت همه 
مردم وجود داشــت و امروز هیچ کس نیست که 
بگوید ۴۰ ســال پیش برایم این بستر فراهم نبود 
و به همین دلیل به جنگ نرفتم. اما در پساجنگ 
بســترها را برای نقش آفرینی مــردم قفل و تنگ 
کردیم، به نحوی که همه امور محات را یک گروه 
معدود به عهده گرفتند و همین امر باعث شد که 
دولت های مختلف آمدند و رفتنــد اما همچنان 
این بســتر چندان فراهم نبود.نورمحمدی افزود: 
در اواخر دهه ۸۰ بود که متوجه شــدیم نمی شود 
کنار دولت بود و کنار مردم نبود و همان جا بود که 
فهمیدیم دولت ها نمی تواننــد بدون مردم کاری 
کنند. کنار هم جمع شــدیم، تاش کردیم، کار 
کردیم و دیدیم کارهای خــرد و کوچک مردمی 
گل می کند، خدمت آقا رفتیم و متوجه شدیم باید 
کار جمعی کنیم.نورمحمدی ادامه داد: براساس 
بیانات رهبر معظم انقاب، آنچه که لازمه این امر 
هست هم انضباط و سرعت اســت و مسأله دیگر 
این است که پیشــرفت باید محسوس باشد. یکی 
دیگر از الزامات برای همراه کردن همه این اســت 

که »شناخت صحنه« داشته باشید. 

 نحوه بازتوزیع یارانه بنزین باید تغییر کند

وکاری برای مقابله با قاچاق سوخت ایجاد ساز
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خانه  هنر   میرا

از سوی کشتی آرای تشریح شد

دلایل افزایش قیمت سکه و طلا 
در هفته ای که گذشت

پس از نماز جمعه
راهپیمایی سراسری ملت در 

اعلام انزجار از دشمنان برگزار شد

رئیس اتحادیه واردکنندگان دارو پاسخ داد

چرا کشور با کمبود آنتی بیوتیک 
مواجه شد؟
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آگهی مناقصه عمومی
 شماره 2001005265000264

اداره امور قراردادها و پیمانها – شهرداری کرج

شــهرداری کرج در نظر دارد برابر بودجه مصوب شــورای اسلامی شــهر، پروژه مندرج در جدول ذیل را از طریق مناقصه عمومی به 
 پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

نحوه پرداخت قراردادمدارک لازم مبلغ سپرده به ریال مبلغ پروژه به ریال شرح پروژه ردیف

1
خرید، بارگیری و حمل قطعات بتنی پیش 
ساخته )جدول و کفپوش( پروژه اتصال 

خیابان شبنم 7 به بیمارستان البرز
20/000/000/0001/000/000/000

ارائه پروانه بهره برداری با گواهینامه 
صلاحیت تولید قطعات بتنی پیش ساخته 

از وزارت صنعت و معدن و تجارت 
50 % تهاتر

1-ســپرده شــرکت در مناقصه به یکی از روش های ذیل ارائه گردد: ضمانت نامه بانکی معادل مبلغ فوق که به مدت 90 روز 
اعتبار داشــته و قابل تمدید باشــد و یا واریز فیش نقدی به مبلغ فوق به حساب 7007869448623 بانک شهر 2-برندگان 
نفر اول و دوم مناقصه هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشــود ســپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شــد.3-مبلغ 1/000/000 
ریال به عنوان هزینه خرید اســناد به حســاب 700785313795 به نام شــهرداری کرج از طریق ســامانه الکترونیک دولت 
)ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir می بایســت واریز گردد. 4-متقاضیان می توانند از تاریخ انتشــار آگهی تا ســاعت 
 13 تاریخ 1401/8/11 جهت خرید اســناد مناقصه به ســامانه الکترونیک دولت )ســتاد( مراجعه نمایند. 5-شــرکت کنندگان 
می بایســت ضمن بارگذاری ضمانت نامه شــرکت در مناقصه در سامانه ستاد، نســبت به تحویل اصل ضمانت نامه تا ساعت 13 
تاریــخ 1401/8/21 به آدرس: کرج- میدان توحید – بلوار بلال- دبیرخانه شــهرداری کــرج واقع در طبقه اول اقدام نمایند. 
6-در صورت بروز هر گونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد، ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود. 7-پیشنهادات 
رســیده در مورخ 1401/8/22 در کمیسیون عالی معاملات شهرداری کرج مطرح و پس از بررسی و کنترل، برنده مناقصه اعلام 

خواهد شــد . 8-هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد. 
*جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 35892421-026 تماس و یا به سایت www.karaj.ir مراجعه نمائید. 

معاون ســازمان هواپیمایی اظهار داشت: فعا 
قرار بر این است که شــرکت هواپیمایی ایران ایر 
پروازهای جام جهانی را انجــام دهد اما در حال 
مذاکره هســتیم که ســایر ایرلاین های داخلی 
هم امکان انجام این پروازها را داشــته باشــند و 
احتمــالا در نهایــت احتمالا ســه ایرلاین این 

پروازها را انجام دهند.
حسن خوشــخو درباره برنامه پروازی به قطر 
در بــازه زمانی جام جهانی اظهار داشــت: تیم 
ملی ایران در مرحله نخســت ســه بازی دارد 
که عده ای ممکن اســت دو روز قبــل از بازی 
عازم قطر شــوند و تا بازی های دوم و ســوم در 
قطر مستقر باشــند یا اینکه بین بازی ها رفت 
و برگشت داشته باشــند. به هر حال براساس 
ســهمیه بلیت ایران، پیش بینی هــا مبنی بر 
این است که ۸ الی۱۰ هزار نفر تماشاگر ایرانی 
برای هر بازی در دو روز جابه جا شــوند و باید 

برنامه سفر این تعداد را آماده کنیم.
وی درباره توافقات برای افزایش پروازها به قطر 
ادامه داد: افزایش پروازها بــه قطر در این مدت 

زمان بســتگی به فرودگاه قطــر دارد. قطر تنها 
یک فرودگاه دارد که در شــرایط عــادی روزانه 
۸۰۰ پرواز در این فرودگاه نشســت و برخاست 
انجام می دهد و پیش بینی می شــود، این تعداد 
پرواز در بازه جام جهانی بــه ۱۸۰۰ پرواز در روز 
می رســد. البته در قطر یک فــرودگاه قدیمی 
نظامی وجــود دارد کــه بعید می رســد از آن 
فرودگاه بــرای پروازهای جام جهانی اســتفاده 

کنند. 
معاون سازمان هواپیمایی افزود: فعا قرار بر این 
است که شــرکت هواپیمایی ایران ایر پروازهای 
جام جهانی را انجــام دهد اما در حــال مذاکره 
هستیم که ســایر ایرلاین های داخلی هم امکان 
انجام این پروازها را داشــته باشند و احتمالا در 
نهایت احتمالا ســه ایرلاین این پروازها را انجام 

دهند. 
خوشخو درباره قیمت بلیت پرواز رفت و برگشت 
قطر گفت: هر چند قیمت هایی اعام و توافقاتی 
در این زمینه انجام شــده اما باید توجه داشــته 
باشیم که نرخ بلیت پروازی مشمول قیمت های 

مصوب و تعیین شده نمی شود.
معاون سازمان هواپیمایی با اشاره به درآمدزایی 
برگزاری جــام جهانــی در قطر بــرای صنعت 
هوانوردی ایران تاکید کرد: بــازی جام جهانی 
قطعا پروازهای عبوری از ایران را تحت تأثیر قرار 

می دهد.
همچنین مقصود اسعدی سامانی، دبیر انجمن 
شــرکت های هواپیمایی در گفت و گــو با ایلنا 
با بیان اینکه پروازهای جــام جهانی را ایران ایر 
انجام می دهد اما ســایر ایرلاین ها هم آمادگی 
انجام ایــن پروازها را دارند، گفــت: طبق توافق 
اولیه میزان پرواز ایــران و قطر در هفته ٧٢ پرواز 
اســت که این پروازها به صورت مســاوی بین 
شــرکت هواپیمایی ایران ایر و شــرکت قطری 
انجام می شــود و احتمــالا با توجه به ســهمیه 
ایران در بلیت ها بــازی ، همین تعداد پرواز برای 
جابجایی تماشاگران کفایت کند اما اگر پروازها 
افزایش پیدا کرد ســایر ایرلاین ها هم آمادگی 
برقراری پرواز در این مســیر در ایــن بازه زمانی 

را دارند. 

هوایی

وازهای جام جهانی با سه ایرلاین داخلی انجام پر

رییس انجمن صنایع همگن قطعه سازی کشور:

 قیمت گندم و برنج
  سه برابـر شد
و گران نشود؟  چرا خودر

با دستور رئیس جمهور
وگاه حرارتی در کشور افتتاح شد ۶ واحد نیر

همزمان با سفر رئیس جمهور به استان زنجان ۶ واحد نیروگاه حرارتی به 
ظرفیت یک هزار و ٢۶ مگاوات توسط رئیس جمهور در کشور افتتاح شد.



پس از نماز جمعه

راهپیمایی سراسری ملت در اعلام انزجار از دشمنان برگزار شد

حجت الاسلام علی اکبری در خطبه های نمازجمعه تهران مطرح کرد

 استحاله هویتی و تولید ناامنی راهبرد آمریکا برای مهار ایران

سیاست
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رهبر معظم انقلاب:
عاملان جنایت اندوه بار حرم شاه چراغ )ع( یقینا 

مجازات خواهند شد
رهبر معظم انقاب اسامی ضمن تســلیت وقوع حادثه تروریستی در 
حرم حضرت احمد بن موســی )ع( تاکید کردند که عامل یا عامان این 

جنایت اندوه بار یقیناً مجازات خواهند شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در پی حادثه ی تروریســتی در حرم حضرت 

احمد بن موسی )شاهچراغ( شیراز پیامی صادر فرمودند.
متن این پیام به شرح زیر است:

بسم الّله الرّحمن الرّحیم
جنایت شــقاوت آمیز در حرم مطهّر حضرت احمد بن موســی علیهم 
السام که به شهادت و مجروح شــدن ده ها مرد و زن و کودک بی گناه 
انجامید، دل ها را اندوهگین و داغدار کــرد. عامل یا عامان این جنایت 
اندوه بار یقینــاً مجازات خواهند شــد ولــی داغ عزیــزان و نیز هتک 
حرمت حرم اهل بیت علیهم الســام جز با جســتجو از سررشته ی این 
فاجعه آفرینی ها و اقدام قاطع و خردمندانه درباره ی آن، جبران نخواهد 

شد.
همه در مقابله با دست دشمن آتش افروز و عوامل خائن یا جاهل و غافل 
او وظایفی بر عهده داریم؛ از دســتگاه های حافظ امنیت و قوه قضائیه تا 
فعالان عرصه فکر و تبلیغ و تا آحاد مردم عزیز باید ید واحده ئی باشند در 
مقابل جریانی که به جان مردم و امنیت آنان و مقدسات آنان بی اعتنایی 
و بی احترامی روا می دارد. ملت عزیز و دســتگاه های مســئول یقیناً بر 

توطئه ی خباثت آمیز دشمنان فائق خواهند آمد، انشاالله.
اینجانب به خانواده های عزادار این حادثه و به مردم شــیراز و به همه ی 
ملت ایران تســلیت میگویم و شــفای مجروحــان را از خداوند متعال 

مسئلت می کنم.
سید علی خامنه ای

در دیدار روسای دانشگاههای علوم پزشکی
ورت تمهید دسترسی آسان  رئیس جمهور بر ضر

و ارزان مردم به درمان تاکید کرد
 رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت دسترســی آســان و ارزان مردم به 
درمان و پیش بینی بــه موقع نیازهای دارویــی و درمانی گفت: وظیفه 
ســنگین همه ما در وهله اول شناخت درستِ خواســت دشمن و دوم 
تاش مضاعف برای علم افزایی و تولید علم و همچنین تربیت نیروهای 

کارآمد و متعهد در کشور است.
 آیت الله ســید ابراهیم رئیســی در دیدار روسای دانشــگاه های علوم 
پزشکی سراسر کشور با اشاره به تاش گسترده پزشکان و کادر درمان، 
دانشگاه های علوم پزشکی و وزارت بهداشت در واکسیناسیون و کنترل 
کرونا، بیمه ســامت و تولید دارو و تجهیزات پزشــکی، تبدیل ایران از 
واردکننده به صادرکننده اقام دارویی و پزشــکی، تبیین دستاورهای 
بزرگ و موفقیــت کادر درمانی و اقدامات جهادی آنــان را برای عموم 

مردم و نخبگان خواستار شد.
رئیس جمهور در ادامه دســتاوردهای چشــمگیر در حوزه بهداشت و 
درمان را یکی از مؤلفه های پیشــرفت کشور دانســت که دشمن را به 

اذعان و اعتراف واداشته است.

آیت الله رئیســی توانایی در علم و دانش و فنــاوری و تبدیل آن به عمل 
را از دیگر مؤلفه های قدرت کشــور دانســت و گفت: کشوری که بتواند 
هم در حوزه »پیشــگیری« و هم در حوزه »درمــان« موفق و خودکفا 
باشد، کشــور پیشــرفته و توانمندی اســت و همین پیشرفت موجب 
استیصال دشــمن و طراحی توطئه برای تبدیل دانشــگاهها از مکانی 
برای علم افزایی و پرورش نیروهای متخصــص و متعهد به مکانی برای 

آشوب و بلوا است.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه راهبرد ما ارتقای توانمندی های داخلی 
و استقال اســت اما راهبرد دشــمن ناتوان ســازی و نیازمند کردن 
کشورهای مستقل است، افزود: در اینجا وظیفه سنگین ما و شما اول 
شناخت درستِ خواست دشمن و دوم تاش مضاعف برای علم افزایی 
و تولید علم و همچنیــن تربیت نیروهای کارآمد و متعهد در کشــور 

است.
آیت الله رئیســی در ادامه بر لزوم هدایت دانشــجویان به رشته های 
پزشکی گره گشــا و برطرف کننده نیازهای کشور در حوزه بهداشت 
و درمان تاکید کرد و دستگاههای مربوط را مکلف کرد، ضمن فراهم 
کردن زیرســاخت های لازم برای گنجاندن این مســئله در برنامه 
هفتم توسعه و همچنین بودجه ۱۴۰٢، پیش بینی های لازم را انجام 

دهند.
وی همچنین با اشــاره به لزوم توجه به مقوله پیش بینی و پیشــگیری 
در زمینه نیاز کشــور به دارو گفت: باید برنامه ریزی ها در این زمینه به 
شکلی باشد تا در شرایط حساس دچار مشکل نشویم و واکنش و اقدام 

انفعالی نداشته باشیم.
رئیس جمهور همچنین با اشــاره به اهمیت نقش ســامانه های وزارت 
بهداشت در زمینه جمع آوری اطاعات، تصمیم گیری و تصمیم سازی، 

بر ضرورت فعال تر شدن این سامانه ها تاکید کرد.
توجه به تجهیز دانشگاه ها و خوابگاه های دانشــجویی به ویژه خوابگاه 
دانشــجویان متأهل، فعال تر شــدن توریســم سامت با اســتفاده از 
مولدسازی دارایی های غیرفعال وزارت بهداشــت و تامین نیاز مناطق 
محروم به پزشک متخصص از دیگر نکاتی بود که رئیس جمهور در این 

نشست بر آنها تاکید کرد.
آیت الله رئیســی در ادامه طرح دارویاب با پوشــش ۳۶۶ دارو را یکی از 
طرح های بســیار خوب وزارت بهداشــت و درمان توصیــف کرد و بر 
پرداخت به موقع مطالبات داروخانه ها و شــرکت های تولیدکننده دارو 

تاکید کرد.
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنان خود به موضوع طب سنتی 
و الزامات آن اشــاره کرد و گفت: هر نوع مشــاغلی که سبقه پزشکی و 
درمانی دارند باید تحت نظارت و ســاماندهی وزارت بهداشت و درمان 
قرار بگیرند. در عین حال باید امکان طرح و بررســی نظرات موجود در 

این حوزه در قالب پیوند میان طب سنتی و طب مدرن باید فراهم شود.
آیت الله رئیسی در پایان خطاب به روســای دانشگاه های علوم پزشکی 
کشــور تاکید کرد: تاش کنید نخبگان در مجموعه شــما میدان پیدا 
کرده و جذب شــوند. مهاجرت نخبگان باید معکوس شود؛ امروز زمینه 
آن بیش از هر زمان دیگری و به ویژه در حوزه علم و فناوری و داروسازی 
به حدی بالا اســت که عاوه بر جــذب نخبگان ایرانــی، امکان جذب 

نخبگان سایر کشورها نیز در این حوزه فراهم است.
رئیس جمهور همچنین با تاکید بر ضرورت ایجاد امکانات بهداشــتی 
و درمانی با دسترسی آســان و ارزان برای مردم، گفت: وزارت بهداشت 
همچنین نباید اجازه دهد متخصصان کارآمد ولو با ســایق سیاســی 

متفاوت به سهولت بازنشسته شوند.

تریبون

زهرا علیــدادی  مردم تهران و سراســر 
کشــور امروز پــس از اقامه نمــاز جمعه با 
برگزاری راهپیمایی، جنایــت حرم مطهر 

احمدبن موسی )ع( را محکوم کردند.
 مردم تهران و سراســر کشــورروز جمعه 
ششــم آبان با برگزاری راهپیمایی، جنایت 
حرم مطهر احمد بن موســی )علیه السام( 

را محکوم کردند.
این راهپیمایــی پس از اقامــه نماز جمعه 
تهران و همزمان در سراســر کشور برگزار 

شد.
گفتنی اســت غروب چهارشــنبه )۴ آبان 
ماه( یک فرد مســلح با ورود به حرم مطهر 
شاه چراغ، زائران را به رگبار گلوله بست که 
در این عملیات تروریســتی ۱۵ نفر شهید و 
تعدادی نیز زخمی شدند. گروه تروریستی 
داعش در بیانیه ای مسئولیت این اقدام را بر 

عهده گرفت.
همزمان با راهپیمایــی محکومیت جنایت 
هولناک در حرم مطهر حضــرت احمد ابن 
موسی )ع(، مراســم تشــییع پیکر شهید 
ســرگرد امیر کمندی و شــهید نخبه سید 
فرید معصومی نیز پــس از اقامه نماز جمعه 

تهران برگزار شد.
در پایان راهپیمایی سراسری مردم پایتخت 
و سایر شهرهای کشــور در محکومیت این 
اقدام تروریســتی قطعنامه این راهپیمایی 
که به دعوت شــورای هماهنگــی تبلیغات 

اسامی برگزار شده بود، قرائت شد.
متن قطعنامه به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
و سَیعلمَُ الذّینَ ظَلمَوا أیَ مَنقَلبٍَ ینقَلبِونَ

این روزها ایران اســامی شــاهد اتفاقات 
تلخ وناگــواری بوده که بیانگــر عمق کینه 

اســتکبار جهانــی و مزدورانــش از نظام 
اســامی و مردم بیدار و همیشه در صحنه 

است.
ملت بــزرگ و صبــور ایران اســامی طی 
روزهــای اخیر مــورد هجمه وحشــیانه 
دشــمنان و در معرض جنگ ترکیبی زخم 

خوردگان از نظام اسامی قرار گرفته است.
حملــه بــه نوامیس مــردم، آتــش زدن 
امــوال عمومــی و خصوصی، به شــهادت 
رســاندن حافظان امنیت و بــی حرمتی به 
ســاحت مقدس کام الله مجیــد و هتک 
حرمت مســاجد و اماکن و مشــاهد شریفه 
گوشــه ای از اقدامات پلیدی است که از سر 
استیصال، توسط مزدوران استکبار جهانی 
و صهیونیسم بین الملل صورت گرفته و بی 
گمان هریــک از این ها، گناه نابخشــودنی 
اســت که قطعاً توســط مــردم غیرتمند و 
جوانان برومند کشورمان بی پاسخ نخواهد 

ماند.
گناه عظیم و اقــدام پلید حمله بــه بارگاه 
ملکوتی و قدســی حضرت احمد بن موسی 
علیهما السام و جنایت هولناک به شهادت 
رســاندن جمعی از زائران مظلوم این حرم 
مطهر نزد هــر انســان آزاده محکوم و ننگ 
ابدی را بــرای عامان و زمینه ســازان این 

اقدام تروریستی در پی خواهد داشت.
ما امروز ضمن تجدیــد میثاق با آرمان های 
والای حضــرت امام خمینــی )رحمت الله 
علیه( و مقام معظم رهبری حضرت آیت الله 
العظمی امام خامنه ای )مــد ظله العالی( و 
شــهدای عزیز و گرانقدر، موافقت خود را با 
موارد زیر با ندای رسای »الله اکبر خامنه ای 

رهبر« اعام می کنیم:
۱- جنایتــی کــه در حرم مطهــر حضرت 

شاهچراغ )ع( در شــیراز رخ داد؛ قطعه ای 
از نقشه شوم مســتکبران علیه ملت بزرگ 
ایران و مکمل اغتشاشــات و آشــوب های 

اخیر است.
ما ایــن جنایت ســخیف وشــهادت زوار 
مظلوم و بی دفاع را به شــدت محکوم کرده 
و خواستار اشــد مجازات برای عوامل پیدا و 
پنهان و زمینه سازان این جنایت وحشیانه 

هستیم.
٢- آنانی که طی هفته های اخیر با تحریکات 
خود زمینه ساز و مشــوق فتنه گران شدند؛ 
دستانشان در خون بیگناهان و گام هایشان 
در مسیر آماده ســازی این جنایت خونبار 
بوده و ملــت مقتدر ایــران هرگــز آنها را 
نخواهند بخشید و مســئولین قضائی باید 

طبق قانون با آنان برخورد نمایند
۳- ضمن تاکیــد بر وحدت ملــی، قومی و 
مذهبی و تشــکر از ســعه صدر مسئولان 
محترم نظام اسامی ونیروهای حافظ نظم 
وامنیت دربرابر فتنــه گران، اعام می کنیم 
دیگر صبــر و تحمل در برابــر اقدامات این 
عمال بیگانه جایز نیست و از دستگاه قضائی 
و مسئولان حافظ نظم وامنیت می خواهیم 
بــدون کمترین ماحظــه، بــا قاطعیت با 
عوامل اصلی فتنه اخیر و شکاف آفرینان در 

حریم وحدت ملی برخورد قانونی نمایند.

۴- ما متهم اصلی این جنایت ها را حکومت 
مستکبر و رو به زوال آمریکا و رژیم منحوس 
صهیونیســتی وحــکام دســت نشــانده 
منطقه ای اســتکبار )مثلث عبری-عربی- 
غربــی( می دانیم یقیناً این حــکام زورگو و 
جنایتکار خاصه حاکمان سرسپرده منطقه 
تــاوان جنایات ســنگین خــود را خواهند 

پرداخت.
۵- ســنگر تعلیم و تربیت و دانشگاه دارای 
تقدس بوده و دانشــجویان و دانش آموزان 
عزیز آینده ســازان کشــور و مایه افتخار ما 
هستند از آنان می خواهیم همچون گذشته 
ادامه دهندگان راه امام راحل و شهدای عزیز 
و تحقق بخــش رهنمودهــای مقام معظم 
رهبری در گام دوم انقاب بوده و توطئه های 
شــوم عمال اســتکبار وفتنه گران مزدوررا 

خنثی سازند.
۶- در طول این ایام ، فتنه گران سعی کردند 
به ســاحت نورانی ولایت ، این رکن رکین 
اســام و قوام و دوام نظام و کشور جسارت 
کنند، مــا امروز ضمــن تجدیــد پیمان با 
حضرت ولی عصر )عجــل الله تعالی فرجه 
الشــریف ( با تمــام وجود اعــام می کنیم 
دســت از نایب برحــق ایشــان نخواهیم 
کشــید و همچنان اســتوار و پابرجا، گوش 
به فرمان منویات و رهنمودهای راهگشــا و 

هدایت های داهیانۀ معظم له ، تا پای جان و 
آخرین نفس بــوده و از ولایت و ایران قوی و 
مستقل و آرمان های والای انقاب اسامی 
و اعتقاداتمان در برابر هجمۀ شوم دشمنان 

دفاع خواهیم کرد.
٧- جنایت به شــهادت رســاندن جمعی از 
فرزندان این مرز و بوم حجت را بر همه تمام 
کرده و راه هرگونه عذر و بهانه ای را بســته 
و از خــواص جامعه می خواهیــم با اهتمام 
به جهاد تبیین با تمام وجود به روشــنگری 
پرداخته وتوطئه های تبلیغاتی دشــمن را 
خنثی کنند و با صدای رســا اعام می کنیم 
در ایامی که باورها و مقدسات ملعبه دست 
بیگانه پرستان می شود؛ سکوت هرمسلمان 
خیانت اســت به قرآن و نزد خــدای بزرگ 

نابخشودنی است.
و السام علیکم و رحمت الله و برکاته

جمعه ۶ آبان ۱۴۰۱ هجری خورشیدی
مطابق با ٢ ربیع الثانی ۱۴۴۴ هجری قمری

خریدار   خطیب موقت نماز جمعه تهران 
گفت: راهبرد استکبار به سرکردگی آمریکا 
برای مهار ایران چــه در کوتاه مدت و چه در 
بلند مدت نخست اســتحاله هویتی و دوم 

تولید ناامنی است.
حجت الاسام والمسلمین محمد جواد حاج 
علی اکبری در خطبه هــای نماز جمعه این 
هفته تهران که در دانشگاه تهران اقامه شد، 
اظهار کــرد: اگر ارتباط کامــی که بیش از 
٧۰ درصد ارتباطات مردم را در بر می گیرد 
آراسته به صفت تقوا شــود و مرزهای الهی 
در سخن رعایت شــود، اگر برای گفته ها و 
سخنان دلایل روشــنی وجود داشته باشد 
در چنیــن صورتی نتنها روابــط اجتماعی 
رو به صاح می رود بلکه ســایر عرصه های 

زیست انسانی هم روی صاح را می بیند.
وی افزود: امیرالمومنین فرمود به خدا قسم 
من ندیده ام کســی از تقوای خود بهره ببرد 
و ســود ببرد مگر اینکه زبانش را مهار کند. 
یعنی امکان ندارد کســی به تقوا دست پیدا 
کند و از تقــوای خود که رابطه شایســته با 
خداوند است در مقام بندگی سود ببرد مگر 

اینکه زبان خود را به تقوا آراسته کند.
خطیــب موقت نمــاز جمعه تهــران بیان 
کرد: حضرت در جــای دیگری می فرمایند 
که انســان مومن زبانش فراســوی قلب او 
قرار دارد در حالی که انســان منافق قلبش 
فراســوی زبانش قرار گرفته است. آنگاه این 
نکته را اینگونه توضیح می دهد که انســان 
مومن هرگاه خواســت ســخن بگوید اول 
سخنش را بررســی می کند جوانب و ابعاد و 
آثار آن را می ســنجد آنگاه سخن می گوید. 
اگر آن سخن سخن خیر و صاح بود به زبان 
جاری می کند و اگر شایســتگی نداشت از 
گفتن آن پرهیز می کند. در حالی که انسان 
منافق هر چه به زبانش می آید بیان می کند 
و فکر نمی کند که حرفی کــه می زند آیا به 
نفع او اســت یا نه و آیا می تواند تبعات آن را 

قبول کند یا خیر.
حاج علی اکبری در خطبــه دوم نماز جمعه 
عنوان کرد: ولادت باســعادت پدر ارجمند 
امــام زمــان )عج( حضــرت امام حســن 
عسگری )ع( را تبریک می گوییم و شهادت 
عزیزانمان را در حــرم مطهر حضرت احمد 
ابن موسی به دســت شقی ترین و رذل ترین 
انسان ها و شکســتن حرمت سومین حرم 
اهل بیــت در ایران را به محضــر امام عصر، 
رهبر انقاب و امت قهرمان و مردم شــیراز و 
به خانواده های عالیقدر این شهیدان عرض 
تسلیت و تبریک داریم. انشــاءالله خداوند 
این شــهدا را بــا اباعبدالله محشــور کند و 
مجروحان این حادثه را عافیت کرامت کند 

به خانواده های آنها صبر عنایت کند.
وی افزود: حقیقتا اتفاق تلــخ و جانگدازی 
بود که با بی رحمی تمام  انسان های مظلوم 
و بی دفاع در حال عبــادت و زیارت در وقت 
نماز با آن وضع فجیع به شــهادت برسانند 
و یا مجــروح کنند، به رگبــار ببیندد و امام 
عظیم الشــان مان را داغــدار کنند. به لطف 

خداوند انتقام این خون های پاک و معصوم 
از جانیانی که مســبب اصلــی این حوادث 
هستند یعنی استکبار جهانی گرفته خواهد 

شد.
خطیب موقــت نماز جمعه تهــران تصریح 
کرد: در بیــن شــهدای این حــرم مطهر 
دانشــمند نخبه جوان ما ســید فریدالدین 
معصومی هســتند که برای انجام ماموریت 
مهمی در شــیراز بودنــد و پــس از انجام 
ماموریــت بــرای وداع و زیارت بــه حرم 
مطهر مشرف شــده بودند که در این ماجرا 
به شــهادت می رســند و این افتخار بزرگ 

نصیبشان می شود. 
خانواده این شهید والامقام امروز میهمان 
نماز جمعه ما هســتند.  همچنین شهید 
مدافع امنیت پاســدار امیــر کمندی که 
افتخار میزبانی پیکر مطهر ایشــان را هم 
در نماز جمعه تهران داریم که پریشــب 
توســط اراذل داعش مسلک اغتشاش گر 
در تهــران به شــهادت رســیدند. درود 
خداوند بر شهیدان. به عزیزانشان هم که 
در جلســه حضور دارند عــرض ارادت و 
تســلیت داریم خداوند به آنها صبر و اجر 

کرامت کند.
حاج علی اکبری بیان کــرد: رهبر عالیقدر 
انقاب در پیام شــان برای حادثه شاهچراغ 
تعبیر بســیار دقیقی دارند که فرمودند داغ 
عزیزان و هتک حرکت حرم اهل بیت جز با 
جست و جو سررشــته این فاجعه آفرینی ها 
و اقدام قاطع و خردمندانه درباره آن جبران 
نخواهد شد و این مطلبی اســت که باید به 
نکته هــای دقیق و لطیفی که در آن اســت 

بیشتر فکر کنیم.
وی ادامه داد: بین ما و استکبار جهانی از روز 
اول انقاب یک درگیری بســیار جدی آغاز 
شــده و همچنان ادامه دارد و بحث بین ما 
و استکبار به ســرگردگی آمریکا بر سر یک 
موضوع اســت. یعنی ایران قوی مســتقل 
محل دعوا اســت. انقاب اســامی و نظام 

جمهوری اســامی در واقع ایران را به این 
نقطه نزدیک می کند. ما در آبانماه هستیم و 
۱۳ آبان را جمعه آینــده در پیش داریم باید 
به این مساله بیشــتر بپردازیم. تا در ارتباط 
با قضایــای اخیر هم سرمنشــاءها دقیق تر 

شناسایی شوند.
خطیــب موقــت نمــاز جمعــه تهــران 
خاطرنشــان کــرد: مبانی قوت ایــران ما 
براساس اســام عظیم ایمان به خداوند و 
رهبری حکیم ولی فقیــه و حضور مردمی 
تمام عیار در ســه نقطه برجسته می شود. 
اول احیای هویت ایرانی با دو مولفه اساسی 
هویت دینــی و هویت ملی. بازگشــت به 
خویشــتن، هویت جویــی و بالندگی این 
هویت و برجســته شدن و شــکوفایی آن 
به برکت انقاب اســامی و البته استمرار 

نسلی آن تا زمان کنونی.
حاج علی اکبــری گفت: مســاله دوم، کار 
و مجاهــدت در همه عرصه هــای علمی، 
فرهنگی، اقتصــادی، سیاســی و داخلی و 
بین المللی برای ســاختن ایران الگو و نمونه 
و پیشــرفته منطبق با الگوی اسامی ایرانی 
پیشرفت است و سوم مساله امنیت به منزله 
زیرساخت برای پیشرفت در همه عرصه ها و 
یک شرط ضروری و غیرقابل اغماض است. 
راهبرد اســتکبار به سرکردگی آمریکا برای 
مهار ایران چه در کوتاه مــدت و چه در بلند 
مــدت روی این دو نکته قرار گرفته اســت. 
نخست استحاله هویتی و دوم ایجاد ناامنی 

و تولید ناامنی.
وی افزود: درباره نکته اول، بحث بازگشــت 
به ارزش های جاهلی است یک جنگ تمام 
عیار فرهنگی، تربیتــی و فکری را از روز اول 
راه انداخته اند و آن را ادامــه می دهند و هر 
جلوتر آمدیــم پیچیده تر می شــود. گاهی 
رهبر انقــاب از آن به تهاجم، شــبیخون و 
گاهی ناتوی فرهنگی تعبیر کرد با استفاده 
از همه فناوری هــای نو و فضــای مجازی 
در ســال های اخیــر، اســتفاده از ظرفیت 

رسانه ای اســتکبار با نفوذ در مراکز علمی 
و فرهنگی و کاهش ســطح حیــا و عفاف و 
با تخریــب فرهنگ عمومــی و تاش برای 
مداخله در فرایند تربیت نســل جدید این 
کاری است که استکبار جهانی یک روز هم 
از آن غافل نشده است. یک راهبرد است اما 
با صدها راهکنش  و صرف میلیاردها دلار و با 
استفاده از آخرین ابزارها این راهبرد خود را 

دنبال می کند.
خطیب موقت نماز جمعــه تهران ادامه داد: 
بین انقاب اسامی و جریان استکبار بحث 
بر سر جوانان و نسل نو اســت آنها به تعبیر 
رهبر انقاب یک نســل بی ایمــان، بی فکر، 
بی بصیرت، بی غیرت، ناامیــد، کوتاه نگر و 
سطحی نگر را می پسندند و اینجا نقطه های 
اصلی درگیری ما با جریان استکبار جهانی 

است.
حاج علی اکبری خاطرنشــان کــرد: نقطه 
دوم، مســاله ناامن ســازی و تولید ناامنی 
است که از روز اول در دســتور کار آنها بوده 
است. با فعال ســازی گســل های قومی، 
مذهبی، سیاسی، تولید شــقاق و نقار بین 
مردم و ایجــاد اختاف و درگیــری، دامن 
زدن به تهدیدات نظامی تا موضوعاتی مانند 
ایجاد ناامنی های اقتصــادی و ناامنی های 
اخاقی. شکســتن وحدت ملــی و ایجاد 
اختاف و دودستگی به هر قیمت و آوردن 
ســطح امنیت ملی و عمومی بــه درجات 
پایین تر دســتور کار همیشــگی آنها بوده 

است.
وی بیان کرد: این راهبردی اســت با صدها 
راهکنش  کــه در اتاق های فکر شــیطانی 
طراحی کرده انــد و برای ایــن موضوع هم 
عاوه بر هزینه کــردن میلیاردها دلار طی 
این ســال های بعد از انقــاب، از بالاترین 
ســطح تخصص ها و ابزارها استفاده کردند. 
این همه سرمایه گذاری هم به منظور حفظ 
هویت پوشــالی و در حال افول خودشــان 
بوده و هم برای مهــار ایران کــه به عنوان 

یک ایران جدیــد و یک قــدرت جدید که 
بشــارت طلوع یک تمدن نوین را از شــرق 
به نام ایمان و اســام همراه خود دارد.امام 
جمعه موقت تهران با بیان اینکه دشــمنان 
با راهبرد اول خواســتند انگیزه و اراده ملی 
ایرانیان را بشــکنند و جلوی امتداد نسلی را 
بگیرند تا این حرکت الهــی دوام پیدا نکند، 
گفت: با راهبرد دوم که ناامن ســازی است 
خواســتند با حاشیه ســازی، اتاف وقت و 
مشغول ســازی جامعه و ضربه به سرمایه ها 
و اعتبــار داخلی و جهانی بــا انقاب مقابله 

کنند.
حاج علــی اکبــری تصریــح کــرد: البته 
شــیطان بزرگ یعنی آمریکای جهانخوار 
با عقبه صهیونیســتی و ارتجــاع منطقه تا 
برخی از رژیم های اروپایــی در این زمینه 
دست به دســت هم داده اند و البته در این 
کار دارای تخصــص هم هســتند و البته 
عزیزان می دانند که استکبار به مهار ایران 
قانع نیســت آنها در صدد بازگشت به قبل 
از انقاب و تبدیل شــدن ایران به یک گاو 
شیرده هستند که منافع آن مستمر باشد و 
مانند دوران رژیم ستم شاهی غام حلقه به 

گوش آنها باشد.
وی اضافه کرد: ایــن فتنه انگیزی های اخیر 
در سلســله فتنه های آمریکایی و توســط 
شــیطان بزرگ به صورت ترکیبی این کار 
را دنبال می کند با ایــن ماحظه که در این 
جریان فتنه انگیزی های اخیر دشمن زودتر 
از همیشه دستش را رو کرد و به سراغ اصل 
مساله رفت. آنها دنبال انقاب فراگیر بودند، 
خطای محاسباتی داشــتند، دنبال تجزیه 
ایران، و به قول خودشــان براندازی بود اما با 
هوشــیاری امت صبور و وفادار و روشن بین 
ما قایق فتنه به گل نشسته و حکایت از اوج 

استیصال دشمنان ما دارد. 
خطیب موقت نمــاز جمعه تهــران گفت: 
آمریکایی ها در تحقق ایــن دو راهبرد برای 
اینکه جلوی تبدیل شدن ایران به ایران قوی 
را بگیرند و مهار کنند شکست مفتضحانه ای 
را به تعبیر خودشــان دائماً تجربه می کنند. 
در محور اقتصادی دنبال فلج کردن اقتصاد 
ایران، ایجــاد قحطی در بازار ایــران، صفر 
کردن صادرات نفتی، صفر کردن مراودات 
مالی بودند، امــا مقاومــت و تدابیر ملت و 
مســئولان ایران پاســخ داد بدون اینکه در 
برابــر آنها کوتــاه بیاینــد تحریم ها خنثی 
شــد، صادرات نفتی رونق گرفت، مراودات 
مالی برقرار شــد، بحران جهانی غذا که فکر 
می کردند ایران را زمین گیــر کند در اینجا 

کنترل شد.
حاج علی اکبری یادآور شــد: البته بر اساس 
گزارش هایی که داریم ایــن بحران به خود 
آمریکا و اروپا برگشــته اســت ۵۰ میلیون 
گرســنه روی دســت آمریکایی ها است و 
باعث روســیاهی بزرگترین اقتصاد جهان 
اســت که اخیراً در برخی از گزارش هایشان 
نوشتند که نظامیان آمریکایی از سیر کردن 

خانواده هایشان ناتوان هستند.
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مشاور وزیر اقتصاد خبر داد
ابهامات بودجه ای بورس بررسی می شود

مشــاور وزیر امور اقتصادی و دارایی از بررسی ابهامات بودجه ای بورس 
در کمیته ای مشــترک خبر داد و گفت: در خصوص عرضه خودروهای 

پرتیراژ در بورس کالا اقداماتی در جریان است.
به نقل از ســازمان بورس و اوراق بهادار، حمیدرضا فولادگر اظهار کرد: 
بازار ســهام در وضعیت فعلی با وجود ارزندگی بسیاری از شرکت های 
سودده با چند ابهام مهم روبروســت که مانع از افزایش حجم معامات 
و تزریق نقدینگی حقیقی ها می شــود. از جمله این ابهامات می توان به 
تداوم قیمت گذاری دستوری دولتی، نرخ خوراک گاز صنایع در بودجه 
۱۴۰٢، نرخ ســود بین بانکی بالای ٢۱ درصد و افزایش فاصله نرخ دلار 
نیما و آزاد اشاره کرد.مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: البته در 
مساله قیمت گذاری دســتوری، طی هفته های اخیر چند مدل خودرو 
در بورس کالا پذیرش و عرضه شده که معامات آن موفقیت آمیز بوده و 
به نظر می رسد که در خصوص عرضه خودروهای پرتیراژ در بورس کالا 

اقداماتی در جریان است.
فولادگر با بیان اینکه همچنین پس از مدت ها پیگیری، تایر خودرو نیز 
در بورس کالا پذیرش شد، افزود: در خصوص نرخ خوراک گازی و موارد 
بودجه ای نیز با پیگیری وزیر اقتصاد مقرر شد کمیته مشترکی تشکیل 
و رســیدگی به این موارد در بودجه در نظر گرفته شود.مشاور وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی در خصوص انتشــار اوراق اختیار فــروش تبعی از 
سوی ناشــران بزرگ در بازار نیز گفت: اوراق اختیار فروش تبعی یکی 
از ابزارهای متداول در بازارهای جهانی برای کاهش ریسک سهامداران 
بوده و به نوعی بیمه کننده سهام در بازه های مشخص است؛ به این معنا 
که سهامدار عمده با انتشــار و فروش این اوراق، اختیار فروش سهام در 
قیمت و زمان مشــخص را به خریداران اوراق اعطا می کند که این ابزار 

با کمترین هزینه، ریسک های معاماتی سهام را به حداقل می رساند.
فولادگر اظهار کرد: مصوبه اخیر در خصوص انتشار اوراق تبعی تصمیم 
خوبی اســت، اما در کنار آن باید مسائل و ریســک های ریشه ای بازار 

سهام که اشاره شد مورد توجه قرار گیرند.

عرضه اولیه های بورس تا زمان پایداری شرایط 
بازار متوقف خواهد شد

 سازمان بورس اعام کرد: در پی تصمیمات هیات مدیره سازمان بورس 
در جلسه فوق العاده روز گذشته، عرضه اولیه ها تا زمان پایداری شرایط 

بازار، متوقف خواهد شد.
»محمدهادی ســلیمی زاده« مدیــر روابط  عمومی و امــور بین الملل 
ســازمان بورس در صفحه شــخصی توییتــر خود اعام کــرد: در پی 
تصمیمات هیات مدیره ســازمان بــورس در جلســه فوق العاده روز 
گذشــته، تعهدات فروش بازارگردان ها در روزهای آتی محدود شده و 

عرضه اولیه ها تا زمان پایداری شرایط بازار، متوقف خواهد شد.
در ادامه این توییت نوشــته اســت: همچنین اصاحیه دستورالعمل 

بازارگردانی نیز جمع بندی شده و به زودی اباغ می شود.

ونده های قاچاق سامانه یکپارچه اموال  بخش پر
ونمایی شد تملیکی ر

 بخش ثبت پرونده های قاچاق سامانه یکپارچه اموال تملیکی )سیات( 
با حضور مدیرعامل ســازمان جمــع آوری و فروش امــوال تملیکی، 
مدیرکل نظارت بر سامانه های هوشمند ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
و رییس مرکز فناوری اطاعات و توسعه مرکز اقتصاد هوشمند وزارت 

امور اقتصادی و دارایی رونمایی شد.
»سید عبدالمجید اجتهادی« مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی در این جلســه  راه اندازی و راهبری این مدل سامانه ها 
را جزو فرامین رهبر معظم انقاب و دســتورات رییــس جمهوری و از 
تکالیف پیشــگیرانه قانون مبارزه با قاچاق کالا برشمرد و اظهار داشت: 
از طریق این ســامانه و برابر تکالیف و وظایف قانونی که قانونگذار برای 
دستگاه های اجرایی متصور شده است، ســازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی از سال ۱۳۹۸ راه اندازی این سامانه را پیگیری کرده بود 
که به دلایلی به نتیجه نرسید، از دی ماه ۱۴۰۰ تکمیل سامانه با تأکید 

بیشتری پیگیری شد که در نهایت منجر به خروجی مطلوبی نشد.
وی ادامه داد: در اواخر تیرماه ۱۴۰۱ و با تصمیم هیات مدیره ســازمان 
و تایید وزیر اقتصاد، روند دیگری برای تولید این ســامانه در نظر گرفته 
شد که با استفاده از قابلیت های درونی سازمان، این بخش از سامانه که 
به عنوان تکلیف به عهده ســازمان اموال تملیکی گذاشته شده بود، در 
مدت سه ماه تولید شد.مدیرعامل ســازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی در ادامه با تشکر از عوامل راه اندازی و مجری سامانه یکپارچه 
اموال تملیکی، بیان داشت: پس از رونمایی از این بخش سامانه، تکمیل 
ســایر بخش ها و اســتقرار آن نیز که مورد دغدغه بــود، انجام خواهد 
شد.وی، راه اندازی این سامانه را تعهدی شــرعی خواند و گفت: امروز 
جزو شیرین ترین روزهای سازمان است که راه بسیار روشنی را که این 

جوانان ترسیم کردند، مشاهده می کنیم.
»حمیدرضــا دهقانی نیا« مدیــرکل هوشمندســازی وامنیت فضای 
مجازی ســازمان اموال تملیکی که مســوولیت مدیریت این پروژه را 
نیز عهده دار شــده با تشــکر از حمایت ســازمان و وزارتخانه و تکیه بر 
قابلیت های ســامانه، حذف کاغذ و ممانعت از اعمال ســلیقه انسانی و 
هوشمندسازی را از موارد مهم و ارزشمند آن برشمرد و اعام کرد: طبق 

وعده پیشین تا انتهای خرداد ماه ۱۴۰٢ کل سامانه تولید خواهد شد.
»عبدالله هندیانی« معاون پیشگیری ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، راه 
اندازی این سامانه را دستاوردی خوب در دوره کنونی مدیریت توصیف 
کرد و گفت: افزایش شــفافیت که  مدیریت فعلی سازمان جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی در پی تحقق آن اســت، موجب کاهش حاشیه ها 
می شود.بر اساس این گزارش، سامانه یکپارچه اموال تملیکی )سیات( 
با هدف شناسایی دقیق و کاربردی کالاهای قاچاق ورودی به انبارهای 
اموال تملیکی و در راســتای شفافیت های انجام شــده در دوره جدید 

مدیریت سازمان طراحی شده و در مدار قرار گرفته است.

بازار

 وزیر امــور اقتصــاد و دارایــی گفت: فعــالان بخش 
خصوصی در مسیر مســتقل و قدرتمند شدن ایران در 
بخش اقتصادی، صبورانه حرکــت می کنند و ما از آنها 
توقع داریم که در این روزها که باید از شــرایط سخت 
اقتصادی گــذر کنیم، کمــک کننده و امیــد دهنده 

باشند.
 احسان خاندوزی در جلسه شورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصی در اصفهان افزود: ما تاش می کنیم 
تا مسیرهای تعیین شــده را بمنظور تحقق چشم انداز 
صنعتی و اقتصادی کشور به خوبی طی کنیم و در سال 

آینده فرصت های اشتغال زیادی داشته باشیم.
وی با بیان اینکه جامعه بــه دلایلی در ٢ ماه اخیر دچار 
ناآرامی هایی شده است اظهار داشت: اگر شما بعنوان 
ستون های کسب و کار و تولید کشــور به مسیر آینده 
امیدوار باشــید و انرژی منتقل کنید بر این تزلزل های 
کوتاه مدت غلبــه می کنیم و از مســیر اصلی منحرف 
نخواهیم شــد.وی بــا بیــان اینکه وجه مشــترک و 

پیونددهنده میان ما این است که برای قدرت 
اقتصادی ایران می جنگیم، تاکید کرد: دولت 
سیزدهم در مســیر تحول اقتصادی تاش 
می کند تا تسهیل و تکریم فعالان اقتصادی 
بیشــتر شــود.وزیر امور اقتصادی و دارایی 
افزود: مــا ابتدا از خودمان و از ســازمان امور 
مالیاتی با جدیت شروع کردیم و اگر ماموران 

مالیاتی بدون اســناد و مــدارک لازم دربــاره فعالان 
اقتصادی و تولیدکننده، رویه آزار دهنده داشته باشند 
و برای آنها چند برابر حســاب کنند، با آنها برخورد می 

شود و تا کنون تعدادی در این زمینه معرفی شدند.
خاندوزی با بیــان اینکه بنای کار ما بــر تکریم افرادی 
اســت که مالیات پرداخــت می کننــد، تصریح کرد: 
تولیدکنندگان و صادرکننــدگان، قهرمانان اقتصادی 

هستند و باید مورد احترام و تکریم باشند.
وی همچنین با اشاره به اینکه اصفهان، قطب تحولات 
اقتصادی با فرهنگ اصیل و کارآفرینی اســت، تاکید 

کرد: برخــی از بزرگان اقتصــادی این خطه 
ارزش الگو شدن را دارند.

وی همچنیــن در این جلســه به مســائل و 
مشــکات فعالان اقتصادی استان اصفهان 
در زمینه های مختلــف مانند مالیات، ارزش 
گــذاری گمرکی، عدم اســترداد بــه موقع 
مالیات ارزش افزوده بــرای صادرکنندگان، 
قانون مالیات مســتقیم، شناســایی درآمد، مســائل 
ارزی ریالــی، چگونگی تعامل بانک مرکزی با اســتان 
ها و تامین اعتبار طرح هــای بزرگ ملی اصفهان گفت 
و گو کرد.اســتاندار اصفهان نیز در این جلســه گفت: 
شــورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی اصفهان 
در نوع خود یکی از توانمندترین و فعال ترین شوراهای 

استانهاست.
سید رضا مرتضوی ادامه داد: این شورا با حضور اعضای 
اصلی با برنامه و کارهای کارشناسی تشکیل می شود تا 
بهترین خروجی را از این جلســه ها دریافت کنیم زیرا 

اعضای این شورا، مصلحت استان و کشور را در نظر می 
گیرند از این رو نظرات مشــورتی منحصر به فرد اعضا 

راهگشای امور است.
وی با اشــاره به نقش فعالان اقتصادی استان در بهبود 
شاخص فضای کسب و کار، خاطرنشــان کرد: ٢ سال 
قبل رتبه استان اصفهان در این شاخص عدد ٢۸، سال 

گذشته ۱۵ و امسال پنج بوده است.
مرتضوی افزود: ریشه های اصلی بسیاری از اتفاق های 
اقتصادی در اســتان اصفهان در جلســه های شورای 

گفت و گوی دولت و بخش خصوصی بوده است.
ســید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی 
روز پنجشــنبه وارد اصفهان شــد و در نشست شورای 
اداری، گفت و گوی دولت و بخش خصوصی، شــورای 
هماهنگــی بانک های اســتان و ســتاد تجهیز درآمد 
استان اصفهان شــرکت کرد؛ رییس کل سازمان امور 
مالیاتی و  رییس ســتاد تســهیل کشــور در این سفر 

خاندوزی  را همراهی کردند.

سرپرست شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( از 
لغو پروازهای شرکت هواپیمایی لوفتهانزا در روزهای 
پنجشــنبه و جمعه به دلیل ادعای این شــرکت مبنی 
بر کشــف یک جســد در این هواپیما خبر داد.سعید 
چلندری  با اشــاره به لغو پروازهای شرکت هواپیمایی 
لوفتهانزا در مســیر تهــران- فرانکفــورت و برعکس 

اظهار کرد: هواپیمــای لوفتهانزا بامداد پنجشــنبه از 
فرودگاه امام خمینی پرواز کرد و ۱۴ ساعت بعد، یکی 
از نمایندگان شرکت هواپیمایی به صورت تلفنی به ما 
اعام کردند که یک جســد در قسمت چرخ های عقب 
هواپیما پیدا شــده و پروازهای روز پنجشنبه و جمعه 
را ابطــال کردند.ما درخواســت کردیم کــه برایمان 

اطاعات کامل و مشخصات جســد را بفرستند، هنوز 
بعد از گذشت حدود ۴۸ ساعت به ما اطاعاتی ندادند و 
پروازهای روز پنجشنبه و جمعه را هم لغو کردند و هنوز 
درباره پروازهای بعدی اطاعی ندادند، تا زمانی هم که 
به صورت رســمی و مکتوب این موضوع را به ما اعام 
نکنند، برای ما قابل پیگیری نیست.سرپرست شرکت 

شهر فرودگاهی امام خمینی)ره( خاطرنشان کرد: البته 
ما بررسی های اولیه را انجام دادیم و به موردی نرسیدیم، 
لحظه آخر هم که خلبان و کادر فنی هواپیمای لوفتهانزا 
قبــل از اینکه هواپیمــا پــروازش را انجــام داد، تمام 
قســمت های هواپیما را بررســی کرده و مورد خاصی 

نبوده و در دوربین های ما کاما مشهود است.

وزیر

هواپیما

خریدار  یک کارشــناس بازار سکه و طا 
ضمن اشــاره به روند صعودی قیمت سکه 
و طا در بازار یــک هفته اخیــر، علت این 
موضوع را افزایــش قیمت  اونــس طا در 
بازارهای جهانی که پیش بینی نیز نمی شد 
دانســت و عنوان کرد: البته ایــن را هم باید 
گفت که افزایش تقاضا در بــازار داخل، اثر 
بهبود منابع ارزی کشــور در قیمت ها را هم 

خنثی کرده است.
محمد کشــتی آرای ، در رابطــه با وضعیت 
یک هفته اخیر بازار ســکه و طای داخلی، 
اظهار کرد: علیرغم اینکه سه هفته گذشته 
را با نوسان بسیار کم پشــت سر گذاشتیم، 
این هفته در روزهای پایانی  )چهارشــنبه و 
پنجشنبه( تغییرات جزئی در قیمت طای 
جهانی اتفاق افتاد که ســبب افزایش بطور 
متوسط چهار دلاری هر اونس طا شد و آن 
را به ۱۶۶٢ دلار رساند؛ این در حالی  بود که 
پیش بینی می شــد، قیمت اونس جهانی در 
حال کاهش است. معادلات سیاسی  جهانی 
باعث شــد که این تغییرات ایجاد شــود و 
مجدد قیمت جهانی طــا روندی صعودی 

به خود بگیرد.
این کارشناس بازار ســکه و طا ادامه داد: از 
سوی دیگر با توجه اینکه منابع ارزی کشور 
رو به بهبود بود و طی سه هفته اخیر، شاهد 
کم نوســان بودن و ثبات نســبی نــرخ ارز 
بودیم، قیمت ســکه و طا در داخل نیز کم 
نوســان بود، اما همانطور که اشاره شد، طی 
دو روز پایانی هفته، تقاضــا برای خرید ارز، 
ســکه و طا با افزایش همراه شــد و نرخ ارز 
مجدد به کانال ۳۳ هــزار تومان صعود کرد. 
همین موضوع تاثیر خــود را بر روی قیمت 

سکه و طا گذاشت.  

بهای سکه 300 و طلا ۲4 هزار تومان 
تقویت شد

نایب رئیس ســابق اتحادیه طــا و جواهر 
تهران خاطر نشــان کرد: بر اساس آخرین 
معامات روز گذشــته )پنجشنبه(، قیمت 
هر قطعه ســکه تمام طرح جدیــد با ۳۰۰ 
هزار تومان افزایــش هفتگی به ۱۵ میلیون 
و ۱۵۰ هزار تومان و ســکه تمام طرح قدیم 
با همین میــزان افزایش )۳۰۰ هزار تومان( 
نســبت به ابتدای هفته در آخرین معامات 
پایانی هفته ۱۴ میلیون و ٢۰۰ هزار تومان 

رسیدند.
وی افزود: نیم ســکه با ٧۰ هــزار تومان 
افزایش نســبت به ابتدای هفته، هشــت 

میلیون و ۱٧۰ هــزار تومان تعیین قیمت 
شــد.  در آخریــن معامات هفتــه، ربع 
ســکه پنج میلیون و ۱۵۰ هــزار تومان و 
ســکه های یک گرمی بانک مرکزی ســه 
میلیــون و ۱۰۰ هــزار تومان دادوســتد 
شــدند که به ترتیب ربع ســکه ۵۰ هزار 
تومان و ســکه های یک گرمــی ٧۰ هزار 
تومان افزایش قیمت را نســبت به ابتدای 

هفته تجربه کرده اند.
این کارشناس بازار ســکه و طا در رابطه با 
تغییرات قیمت طــا در این هفته نیز گفت: 
قیمت هر مثقال طا ۱٧ عیار با نوســاناتی 
که به دلیل تغییــرات قیمت اونس جهانی و 
نرخ ارز داشــت، به پنج میلیون و ۹۱۰ هزار 

تومان به ازای هر مثقال رســید که به نسبت 
ابتدای هفتــه ۱۰۰ هزار تومــان افزایش 
داشــته اســت. هر گرم طای ۱۸ عیار نیز 
با ٢۴ هزار تومان افزایش قیمت به نســبت 
ابتــدای هفتــه در آخرین معامــات روز 
گذشــته، یک میلیون و ۳۶۴ هــزار تومان 

قیمت داشت.
کشــتی آرای تصریح کرد: نرخ ارز همانطور 
که اشــاره شــد، از کانال ۳٢ هزار تومان به 
کانال ۳۳ هزار تومان صعود کرد. یکی از علل 
این صعود، افزایــش تقاضا بود؛ در این هفته 
شــاهد صف بندی ها مقابل صرافی ها برای 
خرید ارز بودیم که تاثیر خود را گذاشــت. 
روز گذشته هر دلار در بازار به ۳۳ هزار و ۵۰ 

تومان افزایش پیدا کرد که بطور متوســط 
افزایش قیمــت  ۳۹۰ تومانی را تجربه کرده 

است.

حباب سکه به ۲ میلیون تومان رسید
نایب رئیس ســابق اتحادیه طــا و جواهر 
تهران، خاطر نشان کرد: در مجموع می توان 
گفت بازار سکه و طا بازار آرامی است البته 
افزایش تقاضا وجود دارد؛ به همین دلیل هم 
سکه ها همچنان دارای حباب هستند. این 
در حالیست که عرضه مناســب فعا برای 
انواع ســکه در بازار وجود ندارد، فلذا حباب 
سکه در حال افزایش اســت. خودِ سکه در 
حال حاضر دارای یــک میلیون و ۸۰۰ هزار 
تومان حباب اســت، اما طای آب شــده و 
طای ۱۸ عیار نیز دارای حباب هســتند، 
بنابراین اگر حباب طا و حباب خودِ ســکه 
را در مجموع محاسبه کنیم، در حال حاضر 
هر قطعــه ســکه در محــدوده دو میلیون 
تومان دارای حباب است. همچنان قطعات 
کوچکتر )نیم و ربع ســکه و سکه های یک 

گرمی( دارای حباب بالا هستند.
وی در پایان برای هفته پیش رو پیش بینی 
کرد: قیمت جهانی طــا تغییرات در حد دو 
تا چهار دلار خواهد داشت و به نظر نمی رسد 
که بیش از این افزایش داشته باشد. در هفته 
آینده قیمت ســکه و طا بیشتر تحت تاثیر 
نرخ ارز خواهد بود، بنابراین هرگونه تحولات 
در بــازار ارز می تواند تاثیرگــذار بر قیمت 
سکه و طا باشــد؛ البته که به نظر می رسد 
قیمت های فوق تا روز دوشــنبه در همین 
محدوده باقی بماند و چنانچه تغییراتی رخ 
دهد از روز دوشــنبه همزمان با بازگشایی 

بازار جهانی باشد.

وزیر اقتصاد:فعالان اقتصادی بخش خصوصی صبورانه در مسیر قدرتمند شدن ایران حرکت می کنند

وازهای تهران- فرانکفورت با ادعای کشف جسد در هواپیما لغو پر

بورس از نبود صداقت رنج می برد

وزهای بازار سرمایه تحلیل یک کارشناس از حال وهوای این ر
خریــدار  هنوز گــرد و خــاک خیزش 
و ریــزش بــورس در ســال های ۱۳۹۸ و 
۱۳۹۹ روی تن ســهام داران مانده بود که 
روند فرسایشــی نزول این بازار آغاز شــد. 
حال ســهامدارانی که با توجه به وعده ها به 
روزهای ســبز و متعادل بازار امیدوار شده 
بودند، دست از بازار کشیده  و به از بین رفتن 
ته مانده ســرمایه خود چشــم دوخته اند. 
اتفاقی که یــک تحلیلگر بازار ســرمایه به 
بررســی دلایــل آن برآمــده و مهمترین 
دلیل آن را عدم پیش بینــی پذیری اقتصاد 

می داند.
روزبه شریعتی، با اشاره به اینکه بازار سرمایه 
دماسنج اقتصاد یک کشور است، اظهار کرد: 
هرچقدر اقتصاد دستوری تر و با دخالت های 
بیشتر باشــد، تاثیر بیشــتری روی فعل و 
انفعالات شرکت ها می گذارد. بازار سرمایه 
ایران هم از این قاعده مســتثنی نیســت. 
می توان گفت آغاز این دستکاری ها از سال 
۱۳۹۸ برای تامین مالی شــروع و در نهایت 
نیز به صورت رســمی اعام شد که ۳۵ هزار 
میلیارد تومان تامین مالی از بازار ســرمایه 

صورت گرفته است.
وی ادامــه داد: در آن زمــان تصمیم های 

مقطعی و کارشناسی نشده ای برای جبران 
یک مشــکل بزرگ تــر گرفته می شــد اما 
همین تصمیــم بغرنج و ادامه دار می شــد. 
از جملــه آن می تــوان به ســهام عدالت و 
صندوق های دارایکم و پالایشی یکم اشاره 

کرد که تبعات آن همچنان ادامه دارد.

بورس به ضربه گیر اقتصاد تبدیل شد
این کارشناس بازار سرمایه در ادامه با اشاره 
به وعده های دولت سیزدهم درمورد اصاح 
وضعیت بازار سرمایه، گفت: وضعیت کنونی 
این بازار معلول برخی اتفاق هایی اســت که 
داخل کشــور رخ می دهد. اتفاق هایی مانند 
تصمیم گیری های اقتصادی، سیاست های 
پولی، بی ثباتــی در رویه هــای اقتصادی و 
سیاسی و... که روی امنیت خاطر اقتصادی 

تاثیر می گذارد.
شــریعتی با بیان اینکه مهم ترین ریسک  در 
بازار نرخ انرژی ای اســت که با شرکت های 
بورســی حساب شــده اســت اظهار کرد: 
کسی انتظار ندارد نرخ انرژی بسیار ارزان به 
شرکت ها داده شود اما این انتظار وجود دارد 
که نسبت به کشورهایی که در دنیا درحال 
رقابت با ما هســتند، مزیت رقابتی را حفظ 

کنیم. بخشــی از اعتماد ســرمایه گذاران 
زمانی از دســت رفت که ایــن گمان وجود 
داشت توافق و گشــایش اقتصادی صورت 

می گیرد اما نگرفت.

روش تامین مالی دولت در بورس
وی با اشــاره به تامین مالی دولت از بورس 
ابراز کرد: اینکــه گفته می شــود دولت از 
بازار بورس تامین مالی نکرده اشتباه است 
زیرا لزوما قرار نیست دولت مستقیم سهام 
بفروشــد؛ همین که هزینه هــای انرژی را 
نسبت به شــرکت های رقیب در دنیا بالاتر 
ببرند اما نرخ فــروش را در بورس کالا با نرخ 

نیمایــی و پایین تر از قیمت هــای جهانی 
محاســبه کنند خودش نوعی تامین مالی 
اســت. همین که زیرمجموعه های دولت 
از جملــه صنــدوق بازنشســتگی، تامین 
اجتماعــی، فرهنگیــان و... بــرای جبران 
تامین هزینه هــا مجبور به فروش ســهام 
شــوند نوعی تامین مالی از بازار ســرمایه 

است.
این کارشناس بازار ســرمایه ادامه داد: نرخ 
فروش فولاد خوزســتان نســبت به سال 
۱۳۹۹ حدود ۵۰ درصد رشــد کــرده اما 
میزان سودآوری آن کمتر شده که دلیل آن 
افزایش شــدید هزینه ها است. صورت مالی 
شش ماهه ایران خودرو نشــان می دهد به 
این مجموعه به دلیل نرخ گذاری دستوری 
بیش از ۱۱ هزار میلیارد تومان ضرر تحمیل 
شده است. شرکت های اوره ساز بیش از ۳۰ 
هزار میلیارد تومان مطالبــات دولتی بابت 
اوره کشــاورزی دارند. همــه این ها تامین 

مالی از بازار سرمایه است.
شــریعتی با تاکید بــر اینکه نــرخ فروش 
شرکت ها به شــدت کنترل می شود، افزود: 
گمان می شود از این طریق می توان جلوی 
افزایش تورم را گرفــت. از طرف دیگر بانک 

مرکزی سیاست های انقباضی شدیدی در 
پیش گرفته اســت تا جلوی تورم را بگیرد. 
این موضوع باعث شــده اســت بانک های 
ضعیف تر مجبور شــوند بــرای تامین مالی 
پیشنهاد نرخ سود ســنگین ارائه دهند که 

بعضا به ٢۶ درصد هم رسیده است. 
نرخ اوراق بانکــی نیز به بــالای ٢۵ درصد 
رسیده اســت. نرخ ســود بدون ریسک به 
بالای ٢۵ درصد رســیده اســت و احتمال 
دارد دولت برای تامین مالی نرخ را بالاتر هم 

ببرد.

بازار از عدم صداقت آسیب می بیند
وی درمورد شــاخص کل بورس گفت: عدد 
شاخص کل درست نیســت زیرا روی یک 
سری شرکت ها بالا و پایین می شود. انتظار 
می رفت بــا گزارش های شــش ماهه حال 
و هوای بازار بهتر شــود اما متاسفانه حجم 
معامات بسیار پایین است. سرمایه گذاران 
به دلیل ریسک ها تمایلی به سرمایه گذاری 
ندارند. ســه ماه دیگر نیز با ریســک بودجه 
مواجه خواهیم شــد و ممکن اســت دولت 
برای تامین مالی دوباره دست داخل جیب 

شرکت ها کند.



 خودروهای جدید در راه  هستند

و جزئیات برنامه های ارتقای کیفیت خودر

رییس انجمن صنایع همگن قطعه سازی کشور:

و گران نشود؟ قیمت گندم و برنج سه برابر شد، چرا خودر

صنعت
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رئیس اتحادیه واردکنندگان دارو پاسخ داد
چرا کشور با کمبود آنتی بیوتیک مواجه شد؟

رئیس اتحادیه واردکنندگان دارو می گوید یکــی از اصلی ترین دلایل 
کمبود آنتی بیوتیک در روزهای گذشــته، تغییر الگوی مصرف دارویی 

مردم در دوره کرونا بود.
ناصر ریاحی اظهار کرد: در ماه های ابتدایی شیوع کرونا، جامعه به شکل 
جدی، محدودیت ها و فاصله گذاری ها را رعایت می کرد که این موضوع 
باعث شــد در کنار تاش برای کاهش کرونا، روند انتقال و بیماری زایی 
ســایر ویروس ها یا عوامل بیمارکننده نیز کاهش پیــدا کند، به همین 
دلیل ما در دو سال گذشــته شــاهد آن بودیم که میزان مصرف آنتی 
بیوتیک در کشور به شکل جدی کاهش پیدا کرد.وی با اشاره به تجربه 
برخی تولیدکنندگان داخلی آنتی بیوتیک در ماه های گذشته، تشریح 
کرد: تا جایی که من در جریان هستم، یکی از شرکت های تولیدکننده 
با توجه به اینکه در بازار مصرفی وجود نداشــت، مجبور شــد به دلیل 
گذشــت تاریخ مصرف، آنتی بیوتیک های تولید خود را از بین ببرد، اما 
در ماه های گذشته ما در کنار کرونا، شــاهد افزایش دیگر بیماری های 
مســری نیز بودیم که این مســئله به افزایش تقاضا برای آنتی بیوتیک 
منجر شــد و با توجه به اینکه برخی شرکت ها در ماه های گذشته میزان 

تولید خود را کاهش داده بودند، کمبودهایی در بازار مشاهده شد.
عضو هیئت رئیســه اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه در این رابطه هیچ 
احتکار یا کم کاری صورت نگرفته بود، تاکید کرد: البته از چند ماه قبل 
و با حذف ارز ترجیحی، بنا شد که مبنای ارز واردات مواد اولیه به نیمایی 
تغییر کند. البته در این زمینه مردم نباید هیچ نگرانی داشــته باشــند، 
زیرا در چارچوب طرح دارویار، دولت مابــه التفاوت این رقم را پرداخت 

می کند و برای مصرف کننده نهایی مشکلی به وجود نمی آید.
ریاحی ادامه داد: با توجه به اینکه این احتمال وجود داشــت که با وارد 
شــدن داروهایی با مبنای ارزی جدید به بازار، قیمت ها دوگانه شــود، 
ســازمان غذا و دارو تصمیم گرفت که تا زمانی که داروهای تولید شده 
با ارز ترجیحی به پایان نرســیده اند، داروهای جدید وارد بازار نشــوند. 
البته ما معتقدیم شیوه های دیگری نیز برای مدیریت این موضوع وجود 
داشــت اما به هر حال این شیوه اجرایی شــد. از این رو کمبود غیرقابل 
جبرانی وجود ندارد و امیدواریم با دستورهای صادر شده، مشکات در 

بازار در زمانی کوتاه برطرف شوند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا در صورت نیاز امکان واردات این داروها 
نیز وجود دارد؟ اظهار کرد: ما شــرکت هایی داریم که به شکل فوریتی 
امکان ورود به بازار و تامین نیازهای کشور را دارند. در کشورهای منطقه 
و همسایه نیز عمده فروشان دارو هستند که امکان خرید از آنها از زمانی 
بســیار کوتاه وجود دارد و از این رو در این حوزه نیز جای نگرانی وجود 

ندارد.

سخنگوی وزارت صمت مطرح کرد
 ۳۰۰۰ تسهیلات ۳۰۰ میلیون تومانی جهت

 خرید تراکتور
امید قالیباف گفت: ۳۰۰۰ تسهیات ۳۰۰ میلیون تومانی جهت خرید 
تراکتور اختصاص می یابــد. امید قالیباف، ســخنگوی وزارت صمت 
گفت: سود این تســهیات ۴ درصد و مدت بازپرداخت ٧ ساله خواهد 
بود و بر اساس توافق نامه ای که هفته آینده امضا می شود سقف ۱۰۰۰ 

میلیارد تومانی برای این تسهیات در نظر گرفته می شود.

مشــاور وزیر صمت همچنین از رشــد ۵۰ درصدی تولید تراکتور در ۶ 
ماهه امســال خبر داد و گفت؛ تولید تراکتور در ۶ ماهه ۱۴۰۱ نســبت 
به مدت مشابه ســال قبل ۵۰ درصد رشد داشــت بطوری که از ۹٧۵۰ 

دستگاه به ۱۴۶٢۵ دستگاه تراکتور رسید.
وی با اشــاره به اینکه در همین مدت صادرات تراکتــور نیز ۸۹ درصد 
رشــد کرده اســت گفت؛ در نیمه اول امسال ۹۴۳ دســتگاه تراکتور 
صادر شده اســت که هدف گذاری انجام شده ۴۶۰۰ دســتگاه تا پایان 
سال است.سخنگوی وزارت صمت با اشاره به اینکه در حال حاضر بازار 
آزاد تراکتور در حال حذف شــدن اســت گفت؛ افزایش تولید تراکتور 
اختاف قیمت کارخانه با بازار را بشدت کاهش داد به طوری که قیمت 
تراکتور ۳۹۹ که در فروردین امســال در بازار آزاد ٧۵۰ میلیون تومان 
بود اکنون به ۶۴۰ میلیون تومان رسیده است )که نسبت به قیمت ۵۰۰ 
میلیون تومانی کارخانه بالاتر اســت که عمدتاً بــه خواب پول در مدت 
زمان تحویل باز می گردد( و در برخی مدل ها حتی رشــد منفی قیمت 
هم دیده می شود.قالیباف در پایان گفت نیاز ســالانه تراکتور ٢۰ هزار 
دستگاه است و در سال ۱۴۰۱، ۳۵ هزار تراکتور تولید خواهد شد و این 
رشد تولید هم باعث حذف تقاضای ســرمایه ای و بازار آزاد و هم باعث 

افزایش صادرات خواهد شد.

معاون وزیر صمت خبر داد
 بیش از ۳ میلیارد دلار تهاتر کالایی در یک

 سال گذشته
 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به گســترش دامنه تهاتر 
کالاها، گفت: در طول یک سال گذشــته بیش از سه میلیارد دلار تهاتر 

کالایی در همه حوزه ها به انجام رسید.
»علیرضا پیمان پاک« با بیان اینکه فقط به اعطای مجوز تهاتر اکتشاف 
نشد، خاطرنشان کرد: در کنار آن زیرســاخت های تهاتر با کشورهایی 

نظیر پاکستان، ترکیه، روسیه، صربستان، هند و چین ایجاد شد.
رییس سازمان توســعه تجارت ادامه داد: در زمینه استفاده از ابزارهای 
جدیــد فعالیت مثــل پلتفرم هایی کــه برپایه باک چین هســتند و 
بتوانند قراردادهای هوشمند را پیاده ســازی کنند، همچنین استفاده 
از رمزارزها در حوزه واردات بر اســاس رمزارزهای قانونی ماین شــده 

داخلی اقدامات خوبی در یک سال گذشته انجام شده است.
پیمان پاک اظهار داشت: در اســتفاده از رمزارزها در فضای بین الملل 
برای دور زدن تحریم ها اقدامات زیادی تاکنون از ســوی وزارت صمت 
و سازمان توسعه تجارت انجام شده اســت.وی افزود: در نخستین گام 

هوشمندسازی، نقشه راه توسعه تجارت کشور ترسیم شد.

تولید

دبیرکل انجمــن صنایــع لوازم خانگی ایــران گفت: 
بســیاری مشــکات موجود در حوزه وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت، فرابخشــی و خــارج از کنترل این 
وزارتخانه اســت و منتقــدان باید واقع بیــن و منصف 

باشند.
»عباس هاشــمی« درخصوص مطرح شدن استیضاح 
»ســید رضا فاطمی امیــن« وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت با بیان اینکه برخی مسائل را بخشی می بینند، 
ادامه داد: در این مدت از عمر دولت ســیزدهم هرچند 
عملکرد وزارت صمت کامل و عالی نبوده، اما در همین 
شرایط عملکردی قابل دفاع داشــته است، زیرا عمده 
مشــکات موجود فرابخشــی و در حقیقت مشکات 

کان کشور است.
این مقام صنفی بیان داشت: اینکه با مشکاتی همچون 
تشــدید تحریم هــا، افزایــش هزینه هــای مبادلات 
خارجی، نقل و انتقالات ارزی، قطع همکاری شــرکای 

خارجی و عدم اتصال سیستماتیک به شبکه 
جهانی تولید و تجــارت مواجهیم، هیچ یک 
دســت وزارت صنعــت، معــدن و تجارت و 

شخص وزیر نیست.
وی اضافه کرد: همچنین مســائلی همچون 
بی ثباتی سیاســت های ارزی، ممنوعیت یا 
عدم ممنوعیت صادرات برخی اقام، افزایش 

هزینه های سرمایه گذاری در کشور، شاخص نامناسب 
کسب و کار و غیره تماما دســت وزارت صمت نیست و 
در بســیاری موارد بانک ها، وزارت اقتصاد، گمرکات و 

غیره نیز در به وجود آمدن این شرایط دخیلند.
هاشــمی اظهارداشت: درخصوص مســائلی همچون 
کاهش درآمدهــای ارزی، محدودیــت منابع مالی، 
کمرنــگ شــدن انگیزه هــای کســب و کار و حتی 
قیمت گذاری دســتوری )کــه در اغلب موارد ســتاد 
تنظیم بازار در آن تاثیرگذار اســت( نیز وزارت صنعت، 

معدن و تجارت نمی تواند کاری از پیش ببرد.
وی در ادامه گفت: با وجود همه مشکات یاد 
شده، اما در همین مدت زمان اندک گذشته 
از دولت ســیزدهم اقدامات خوبی از ســوی 
وزارت صمت به ویژه در حــوزه لوازم خانگی 

شاهد بودیم.
دبیرکل انجمن صنایــع لوازم خانگی ایران 
خاطرنشان کرد: امروز شــاهد اقدامات جدی و عملی 
در مبارزه با قاچاق و کالاهای تقلبی هستیم و جلسات 
هفتگــی در این زمینه بــا محوریــت وزارت صمت به 
صورت مستمر و با حضور مدیران اســتانی و کشوری 

برگزار می شود.
وی افزود: سیاســت های تعمیق ساخت داخل وزارت 
صمت در دو سال گذشته سبب شده تا دست کم ٢۰۰ 
میلیــون دلار صرفه جویی ارزی در حــوزه  مایکرویو، 
الکتروموتورهــا، بردهای الکترونیکــی و غیره حاصل 

شود.هاشــمی یادآور شــد: با فعالیت این انجمن در 
همکاری با وزارت صمت، تامین بــازار لوازم خانگی تا 
حدود زیادی انجام شــده و در برخی گروه های کالایی 
از واردات بی نیاز شــده ایم و مطابق آخرین آمارها رشد 
۳۰ درصدی صادرات لوازم خانگی تــا پایان مرداد ماه 

حاصل شده است.
وی، تدوین ســند راهبردی صنعــت لوازم خانگی را 
از دیگر اقدامات مثبت و مهم وزارت صمت برشــمرد 
که با همــکاری انجمن صنایع لوازم خانگــی ایران و با 
بهرگیری از تجارب اســاتید و کارشناســان مجرب به 

انجام رسیده است.
این مقام صنفی، منتقدان را به واقع بینی دعوت و تاکید 
کرد: در شرایط کنونی کشور با وجود تداوم تحریم ها و 
همچنین مشکاتی که ریشه اغلب آنها خارج از حیطه 
کاری وزارت صمت اســت، عملکرد آقای فاطمی امین 

قابل دفاع است.

صمت

مریم فکری  رییس انجمن صنایع همگن 
قطعه سازی کشــور با اشــاره به زیان ۱٢۰ 
هزار میلیارد تومانی خودروســازان، گفت: 
پیشــنهاد ما این اســت که قیمت ها را آزاد 
بگذاریم و مکانیزم بازار، خــود قیمت ها را 

مشخص می کند.
 طبق آخرین گــزارش تلفیقی ارائه شــده 
از شــرکت های خودروســاز بــه بــورس، 
میزان زیان انباشــته این شرکت ها از قبیل 
شــرکت های مادر یا اصلی و شــرکت های 
زیرمجموعه هایشــان، رقمی بالغ بر ۱٢۵ 
هزار میلیارد تومان بــوده و از این رقم، ٧۴ 
هزار میلیارد تومان آن به طور مســتقیم به 

شرکت های اصلی مربوط بوده است.
در همین رابطه، محمدرضــا نجفی منش، 
رییس انجمن صنایع همگن قطعه ســازی 
کشور می گوید: زیان خودروسازان به دلیل 
قیمت گذاری دســتوری روز به روز در حال 
افزایش است و از سال ۹۳ که قیمت گذاری 
دستوری اجرا شــد، این زیان به ۱٢۰ هزار 
میلیارد تومان رســیده اســت. وی اعتقاد 
دارد؛ بــرای جبران این زیان نیاز اســت که 
دولت قیمت گذاری دســتوری را لغو کند و 
دیگر دخالتی در امور خودروسازان نداشته 
باشــد و اینکه باید میزان زیــان را پرداخت 

کند.
آنچــه در ادامــه می خوانیــد، گفت وگو با 
رییس انجمن صنایع همگن قطعه ســازی 

کشور است.

 گزارشــی در تیرماه منتشر شد که 
خودروســازان به طور متوسط روی 
هر خــودرو 11 میلیــون تومان زیان 
می بینند. البته آخرین گزارش حاکی 
از زیــان 1۲۵ هزار میلیــارد تومانی 
خودروسازان اســت. با توجه به این 
آمارها، شــما وضعیت تولید خودرو 

کشور را چطور ارزیابی می کنید؟
ببینید، سیاست بسیاری غلطی دولت دارد 
و روی آن پافشاری هم می کند. از پارسال تا 
امسال قیمت گندم و برنج دو سه برابر شده 
اســت، اما نمی دانم چه گیری روی خودرو 
وجود دارد که دســت به قیمت ها نمی زنند. 
علت افزایش ایــن زیــان، افزایش قیمت 
مواد اولیه اســت که با نرخ جهانی محاسبه 
می شود و خودروســازان مجبور هستند آن 
را به نرخ روز بخرند، اما خــودرو را با قیمت 

قبل بفروشند. ما آماری در آوردیم که در ۱۰ 
سال گذشته فولاد ٢۵ برابر شد، ارز ۳۰ برابر 

شد، اما خودرو کارخانه ۸ برابر شده است.

 یعنی باید خودرو ۲۵ برابر می شده 
است؟

بله، ارز از هزار تومان، ۳۰ هزار تومان شده 
اســت. گندم از پارسال تا امســال دو برابر 
شــده اســت. چرا همه این ها گران شود، 
اما خودرو نه. دلیل گرانــی به دلیل حجم 
نقدینگی کشــور اســت. من چنــد عدد 
به شــما می دهم. در ابتــدای دولت آقای 
احمدی نــژاد نقدینگی کل کشــور ٧.٧۶ 
هزار میلیارد تومان )مــرداد ۱۳۸۴( بود. 
در ابتدای دولت آقــای روحانی این عدد به 
۴۹۱.۸ هزار میلیارد تومان )مرداد ۱۳۹٢( 

رسیده بود. 
در ابتــدای دولت آقــای رییســی )مرداد 
۱۴۰۰( هــم حجم نقدینگــی نزدیک به ۳ 
هزار و ۹٢۱ هزار میلیــارد تومان بود و الان 
هم به حــدود ۵ هزار و ۵۹۵ هــزار میلیارد 

تومان )شهریور ۱۴۰۱( رسیده است.
یک فرمولــی را اقتصاددانان دنیا داشــتند 
که قیمــت کالا ضربدر حجــم کالا، برابری 
می کند با حجــم نقدینگی ضربــدر تعداد 
گردش نقدینگی. ما پیش فــرض را در این 
می گذاریم که تعداد گردش نقدینگی ثابت 

است. زمانی که حجم نقدینگی بالا می رود و 
در کنار آن، حجم کالا بالا نمی رود، بنابراین 
قیمت ها بالا می رود. این دو دو تا چهار تای 

خیلی ساده است.
این موضــوع هم بــرای الان نیســت. ما از 
زمان ناصرالدیــن شــاه در قیمت گذاری 
دخالت کردیم و اثر هم نداشــته و هنوز هم 
دست برنداشتیم. پیشنهاد ما این است که 
قیمت هــا را آزاد بگذاریــم و مکانیزم بازار، 
خود قیمت ها را مشخص می کند؛ حتی نوع 
نرخ ارز را هم باید بازار مشــخص کند و یک 

نرخ و یک ارز داشته باشیم.
ممکن است بافاصله ســوال پیش آید که 
طبقات آسیب پذیر چه می شوند؟ برای این 
بخش باید کاری انجام دهیم که در ســوئد 
و آلمان انجام می شــود. در این کشــورها 
به کســانی که درآمد پاییــن دارند، کمک 
حمایتی می شــود و از کسانی که درآمد بالا 
دارند، مالیات گرفته می شــود. از آن طرف، 
باید بگذاریم بازار کار خــود را کند و رقابت، 

قیمت ها را تعیین کند.

  این در شرایطی اســت که واردات 
خودرو آزاد باشد.

اصا ارتباطی به واردات خــودرو ندارد. ما 
آمدیم یک بازار کاذبی بــرای خودرو ایجاد 
کردیم. نیاز بازار شــاید یک میلیون و ٢۰۰ 

هزار خودرو بیشــتر نباشــد. الان خودرو 
درســت مثل یک بنگاه اعتبــاری و لاتاری 
شده اســت، یعنی بیا ۱۰۰ میلیون تومان 
بگذار و ٢۰۰ میلیــون تومان ببــر. جالب 
این جاســت که خودروهایی کــه اختاف 
قیمتــی کمتری با بــازار دارنــد، کمترین 
متقاضی را هم ایــن خودرها دارند؛ با این که 

ارزان تر هستند.
ما باید بگذاریم خود کارخانه قیمت تعیین 
کند که زیان نبینــد و نیز قیمتی بگذارد که 
نزدیک قیمت بازار باشــد. یا قیمت حاشیه 
بازار بگذاریم. در دهه ٧۰ ایــن اتفاق افتاد. 
در آن زمان قیمت پیــکان در کارخانه ٢۰۰ 
هزار تومان و در بــازار آزاد ۸۰۰ هزار تومان 
بــود. آن زمان مجموعه شــورای اقتصادی 
وقت تصمیم گرفت و ۵ نفر معتمد گذاشت 
و گفتید بازار را چک کنیــد. اگر برای مثال 
پیــکان ۸۰۰ میلیون تومان اســت، قیمت 
کارخانه را ۵ درصد زیر این قیمت بگذارید. 
هفته بعد هم ایــن اتفاق افتــاد. این باعث 
شــد که طی ۱۳ ســال قیمت خودرو ۱٢، 
۱۳ درصد بیشتر رشــد نکرد؛ ضمن این که 
عوامل تولید ۳۰۰ درصد افزایش پیدا کرده 
بود. حتی بعضا به جایی رسیدیم که قیمت 

بازار زیر قیمت کارخانه بودیم.
نکته این جاســت که هر کالایی یک قیمت 
ماهوی و یک قیمت بازار دارد. خودرویی که 

ما الان تولید می کنیم، فرض کنید قیمتش 
در بازار جهانی ۱۰ هزار دلار است. ۱۰ هزار 
دلار با قیمت دلار فعلی ۳۰۰ میلیون تومان 
می شود. اما وقتی ما این خودرو را در بازار به 
قیمت ۱٢۰ میلیون تومان می دهیم، معلوم 
اســت که این وســط حلوای مجانی توزیع 
می کنیم. بگذریم از استثناها و خودروهایی 
که به دلیل عدم واردات، میلیاردی شده اند 
و مشــتری های آنها یکــی، دو درصد بازار 
نیستند؛ مثل خانه های لوکسی که به ٢۰۰ 
میلیون تومان هم رســیده، امــا مردم این 

خانه ها را نمی خرند.
فرض کنید پرایدی کــه قیمت جهانی اش 
۶ هزار دلار اســت، با قیمت فعلی دلار ۱۸۰ 
هزار تومان می شــود. اما آخرین قیمتی که 
کارخانه پراید را فروخته، ۳۸ میلیون تومان 
بوده است. فقط این وســط یک رانت توزیع 
شــده یا می توانیم بگوییم دولت نذر کرده 
که هر خودرویی به دست مردم می رسد، در 
داشبورد آن ٢۰، ۳۰ میلیون تومان بگذارد 

و تحویل دهد.

 الان زیان خودروســازان در حدود 
100 هزار میلیارد تومان است. این زیان 

چطور قابل جبران است؟
قانــون می گوید کــه اگر دولــت در جایی 
قیمت گذاری کرد و قیمت هــا باعث ضرر و 
زیان بود، باید دولــت مابه التفاوت را تامین 
و موظف اســت خود این زیــان را پرداخت 
کند. بنابراین اکنون باید دولت در بخشــی 
از بودجه زیان خودروســازان را لحاظ کند 
و دســت از قیمت گذاری دستوری بردارد. 
ببینید، در ســال ۹۰ در حدود یک میلیون 
و ۶۵۰ هزار خودرو تولید شد. الان ظرفیت 
تولید ٢ میلیون خودرو را داریم، اما چرا این 
اتفاق نمی افتد؟ زیرا نقدینگی وجود ندارد. 
من معتقدم که دولت بایــد تصمیم کبری 
بگیرد که اول این که دست از قیمت گذاری 
بــردارد و دوم این کــه دســت از مدیریت 

بردارد.

 به هرحال نکته ای که وجود دارد، این 
است که زیان خودروسازان در نهایت 

از جیب مردم می رود.
خیــر، هــر کســی از مــردم کــه بلیت 
بخت آزمایی خودرو را خریده، ســود کرده 

است. اما داستان سهامداران متفاوت است.

سمیه رســولی  بررســی گزارش وزارت 
صمت از عملکرد یک ساله این وزارتخانه در 
صنعت خودرو نشــان می دهد که مواردی 
همچون ارتقای کیفیت، تولید خودروهای 
جدیــد، گســترش صــادرات و واگذاری 

خودروسازان در دستور کار قرار دارد.
 وزارت صمت دولت سیزدهم از روز نخست 
شــروع به کار، اعــام کرد که بــرای حوزه 
خودرو یک برنامه ۴ ســاله در سه محور در 
نظر دارد کــه بر همین اســاس مرحله اول 
شامل آماده ســازی و احیای ظرفیت های 
موجود تا پایان ســال ۱۴۰۱ بــا تمرکز بر 
حل مســائل و اصــاح ســاختار بنگاه ها، 
فعال سازی ظرفیت های موجود، دستیابی 
به ترکیب مناسب تولید و تعریف پروژه های 
ســرمایه گذاری، مرحله دوم شامل ارتقای 
محسوس کیفیت، عرضه محصولات جدید 
و گســترش صادرات تا پایان سال ۱۴۰٢ با 
تمرکز بر تولید محصــولات منطبق با کلیه 
استانداردهای روز و دســتیابی به کیفیت 
رقابتی و مرحله ســوم مربوط به گسترش 
صادرات خــودرو و قطعات تا پایان ســال 

۱۴۰۴ می شود.
حال بررسی گزارش وزارت صمت از آخرین 
وضعیت اجرای این برنامه ها نشان می دهد 

که در شش ماهه امسال رشــد تولید انواع 
خودرو محقق شده اســت؛ به گونه ای که در 
مقایسه با دوره مشابه ســال گذشته شامل 
وانت ۴۸ درصد، انواع ون ۵۸۵ درصد، انواع 
اتوبوس ۵۱ درصد، انواع کامیونت، کامیون 
و کشنده ۱۸۳ درصد و انواع موتورسیکلت 

۵۰ درصد رشد تولید داشته اند.
محدودیت هــای  علیرغــم  همچنیــن 
تولیدکننــده  کشــورهای  بین المللــی 
خودرو بــرای تأمین قطعات که ناشــی از 
محدودیت هــای کرونا شــکل گرفته بود و 
منجر به کاهــش تولید خــودرو در دنیا و 
افزایــش خودروهای کف پارکینگ شــده 
بود، با برنامه ریزی های انجام شــده، تعداد 
خودروی ناقص کف پارکینگ از ۱٧۰ هزار 
دستگاه در آذرماه ســال گذشته، به صفر در 

مهرماه امسال رسیده است.
گزارش ها نشان می دهد که تعهدات معوق 
شرکت های خودروســاز در مقایسه با دوره 
مشابه سال قبل به میزان ۱۳ درصد کاهش 
یافته است.ســهم خودروســازان کوچک 
در صنعــت خودروســازی از ٧ درصــد در 
ســال ۱۴۰۰ به ۱۵ درصد در سال ۱۴۰۱ 

افزایش یافته است.
در بخش مربوط به قرعه کشــی نیز شاهد 

هســتیم کــه قرعه کشــی در محصولات 
 R شرکت سایپا )شاهین، کوبیک و کوبیک
و ساینا( حذف شد که ناشی از افزایش تولید 

و تعادل عرضه و تقاضا در بازار است.
همچنین ممنوعیت واردات خودرو در سال 
۱۴۰۱ رفع شــده و آنطور که وزارت صمت 

اعام کرده فرایند واردات آغاز شده است.
گزارش هــا نشــان می دهــد کــه تولید 
خودروهــای باکیفیت پاییــن مانند تیبا، 
سمند و پژو ۴۰۵ در ســال ۱۴۰۱ متوقف 
شــد.خودروهای جدیــد از جملــه تارای 
برقــی، ری را و تــی اف ٢۱ تولیــد خواهد 
شــد. همچنین برنامه ریزی بــرای تولید 
انبوه ۹ خــودروی جدید شــامل واریانت 
اول خودروی اقتصادی ســایپا، خودرو ری 
را، خــودروی اختصاصــی پارس خــودرو 
پی ۹۰ بر پایه بن ســازه به روز شــده ال نود 
و قطعات کامــاً بومی، خــودروی آریای 
اتومات، خودرو تی اف ٢۱، خودروی اطلس، 
خودروی ســهند، وانت اریســان ۳، وانت 
اختصاصی ســایپا در ال آینده انجام شــده 
اســت.همچنین با توجه به اینکــه راهبرد 
اساســی تعیین شــده برای بهبود کیفیت، 
تغییــر بن ســازه های قدیمــی و ایجاد بن 
ســازه های جدید و به روز است، گزارش ها 

نشــان می دهد که ۳۰۰ پروژه جدید برای 
ارتقا و بهبود کیفیــت خودرو در کوتاه مدت 
و برای بهبود نســبی بن سازه های فعلی که 
بخشی از آن در شــرکت های خودروسازی 
تکمیل و بخشی دیگر تا پایان سال به اتمام 

می رسد، تعریف شده است.
تعریــف و اجــرای پروژه های فنــاوری در 
صنعت خودرو نظیــر خودروهای خودران 
و متصل، تولید بن ســازه های خودرو برقی، 
تولیــد اتوبوس برقــی، تولیــد گیربکس 
اتوماتیک و خودروهای کوچک دونفره نیز 

آغاز شده است.
از دیگر اقدامات صورت گرفتــه نیز باید به 
افزایش گارانتی خودروسازان به سه سال یا 

شصت هزار کیلومتر اشاره کرد.

تشکیل کنسرســیوم برای راه اندازی مرکز 
آزمــون تصــادف، ایجاد ســامانه پیگیری 
به منظور پایش کیفیت توســط شــرکت 
بازرسی کیفیت، ایجاد سامانه پایش مصرف 
سوخت خودروسازان از دیگر اقدامات برای 

ارتقای کیفیت خودرو است.
فرآیند واگذاری خودروســازان )ســایپا و 
ایران خودرو( از اســفند ســال گذشــته با 
انعقاد قراردادهای ارزش گذاری سهام آغاز 
شده است که در این راســتا ارزش گذاری 
دارایی های شــرکت های گروه های سایپا و 
ایران خودرو در مردادماه پایان یافته و آگهی 

اولیه فروش منتشر شده است.
در حال حاضر درخواســت مجوز فروش به 

سازمان خصوصی سازی ارسال شده است.

دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران:بسیاری مشکلات موجود در حوزه وزارت صنعت فرابخشی است
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با دستور رئیس جمهور

وگاه حرارتی در کشور افتتاح شد ۶ واحد نیر
همزمان با سفر رئیس جمهور به استان زنجان ۶ واحد نیروگاه حرارتی 
به ظرفیت یک هزار و ٢۶ مگاوات توسط رئیس جمهور در کشور افتتاح 
شد.به نقل از وزارت نیرو، در جریان سفر سید ابراهیم رئیسی به استان 
زنجان دو واحد گازی ۱۸۳ مگاواتی نیروگاه آریان توسط رئیس جمهور 
افتتاح و واحد دو بخار نیروگاه فردوسی مشهد به ظرفیت ۱۶۰ مگاوات، 
واحد بخار نیروگاه هریس آذربایجان شــرقی به ظرفیت ۱۸۰ مگاوات، 
واحد ســه بخار نیروگاه جهرم فارس به ظرفیــت ۱۶۰ مگاوات و واحد 
دو بخار نیــروگاه ارومیه با ظرفیت ۱۶۰ به صــورت ویدئو کنفرانس به 

بهره برداری رسیدند.
برای ســاخت این واحدهــای نیروگاهــی جدیــد ۶۵۱ میلیون یورو 
ســرمایه گذاری صورت گرفته و افتتاح آن ها موجب افزایش یک هزار و 

٢۶ مگاواتی ظرفیت نیروگاه های حرارتی کشور شده است.

در مدت زمان ســاخت این واحدها بــرای دو هــزار و ۸۰۰ نفر به طور 
مســتقیم و ۶ هزار و ۸۰۰ نفر به طور غیرمستقیم اشــتغال ایجاد شده 
اســت. همچنین افتتاح چهار واحد بخار یاد شده ســالانه بیش از یک 
میلیارد مترمکعــب صرفه جویی در مصــرف گاز را به همــراه خواهد 

داشت.

ضد و نقیض ها در آمار شرایط مخازن آبی تهران
در روز های اخیر وضعیــت ذخایر آبی تهران مورد بحــث قرار گرفته و 

بیش از پیش توجه ها را به مدیریت مصرف جلب کرده است.
وضعیت ذخایر آب شــرب تهران و مشــکل کم آبی با آغاز دومین ماه 
از فصل پاییز هنوز یکی از دغدغه های صنعت آب کشــور است. کشور 
برای ســومین ســال متوالی بارندگی کم و کاهش ذخایر آبی را پشت 
سر می گذارد و به گفته سخنگوی صنعت آب کشور، امسال را می توان 
یکی از سال هایی دانســت که بدترین وضعیت منابع آبی را داریم. این 
کمبود آب در سه ســال متوالی باعث شده، وزارت نیرو بر اساس مصوبه 
اسفند پارسال هیئت وزیران، دســتور محدودیت آبرسانی موقت برای 

مشترکان بدمصرف را صادر کند.
کارشناسان هواشناســی هم بارش های پاییزه را کمتر از شرایط عادی 
پیش بینی کرده اند که احتمالا باید از هفتــه آینده منتظر این نزولات 

آسمانی باشیم.
در مورد وضعیــت ذخایر آب تهران صحبت های ضــد و نقیضی مطرح 
شده است. فیروز قاسم زاده، ســخنگوی صنعت آب کشور در روز های 
گذشــته اعام کرد در صورتی که مصرف مشترکان همچنان بالا بماند 
و وضعیت بارندگی کشور بهبود پیدا نکند، برای ســه ماه آینده تهران 
ذخیره آب وجود دارد. محمدرضا بختیاری، مدیرعامل آبفای اســتان 
تهران هم در یک برنامه زنده به همین موضوع اشاره می کند و می گوید 
که با در نظر گرفتن ورودی سد ها مخازن آب تهران برای بیشتر از ۱۰۰ 

روز آب ندارد.

البته روابط عمومی شــرکت آب و فاضاب اســتان تهران، انتشار این 
خبر را به بی دقتی رســانه ها نســبت داد و پایان یافتن منابع آب تهران 
طی ۱۰۰ روز آینده را تکذیب کرد. روابــط عمومی آبفای تهران به این 
تناقض در صحبت های ســخنگوی صنعت آب و تکذیبه آب و فاضاب، 

به خبرنگار ما پاسخی نداد.
میزان ذخیره آب سد های تهران در سال گذشــته یک میلیون و ۴۰۰ 
هزار متر مکعب بــوده، ولی طبق آخرین آمار، این میــزان به ٧۶٢ متر 
مکعب رسیده اســت که کاهش چشمگیری را نشــان می دهد. اما این 
همه ماجرا نیست و در کنار کاهش بارندگی ها میزان مصرف مشترکان 

هم نسبت به سال گذشته افزایش داشته است.
به گفته معاون مدیرکل بهره برداری مرکــز کنترل آب تهران از ابتدای 
امســال میزان بارش های ســطح تهران در حدود ۳ میلی متر بوده که 
کاهشی ۸۰ درصدی را نسبت به شــرایط عادی نشان می دهد. میزان 
مصرف لحظه ای در تهران هم به حدود ۴۱ هزار لیتر بر ثانیه رســیده و 
این میزان مصرف نسبت به سال گذشــته که ۳۹ هزار لیتر بر ثانیه بوده 

افزایش داشته است.
به گفته معاون بهره برداری شرکت تامین و تصفیه آب تهران، برخی از 
مخازن شــهر تهران که ارتفاع آب باید در آن ها به حدود ۴ متر برسد در 

حال حاضر به نزدیکی ٧۰ سانتی متر می رسد.
در حال حاضر وزارت نیرو و شــرکت آب و فاضاب استان تهران، برای 
مدیریت مصرف اقداماتی از جمله قطع انشــعابات غیرمجاز و محدود 
کردن انشــعابات با قطر بالا را انجام داده اســت و در صورت عدم بهبود 
ذخایر آبی کاهش فشار آب را در دستور کار قرار می دهد. از اقداماتی که 
در وزارت نیرو جدی تر گرفته شده، سیاســت تنبیهی و تشویقی برای 

مشترکان آب است.

و نیر

خریدار  ســخنگوی کمیســیون انرژی 
مجلس شورای اسامی از ایجاد ساز و کاری 
برای مقابله با قاچاق ســوخت از نیروگاه ها 
خبر داد و گفت: باید نحــوه بازتوزیع یارانه 
بنزین تغییر کند تا عادلانه شــود، به طوری 
که افراد چه خودرو داشــته باشــند و چه 

نداشته باشند سهمی از یارانه بنزین ببرند.
مالک شــریعتی بــا بیــان اینکــه طبق 
گزارش هایی کــه مقامــات وزارت نفت به 
کمیسیون انرژی مجلس ارائه کرده، اکنون 
تحرک بهتری نســبت به یک سال قبل در 
حوزه دیپلماســی انرژی رقم خــورده، ما 
عاوه بر بحث های معمول فــروش نفت و 
فرآورده هایی که برای نقش آفرینی در بازار 
نفت دنبال می کردیم یک اتفاقات جدیدی 
در حال رقم خوردن اســت، اظهار کرد: هم 
مبادی وارداتی ما در حال تغییر و تنوع و هم 
مقاصد صادراتی ما در حال تغییر اســت.   نه 
تنها در حوزه همســایگی این اتفاق در حال 
رخ دادن است، بلکه در حوزه فرامنطقه ای 
نیز این موضــوع دنبال می شــود. به نوعی 
دیپلماســی انرژی و دیپلماسی همسایگی 
ما با یکدیگر تلفیق شــده و اتفاقاتی از این 

دست را برای ما رقم زده است.
وی افزود: ما روی دو چیــز تمرکز کرده ایم، 
اول توســعه و نگهداشــت میادن مشترک 
کشــور چه در حــوزه نفت و چــه در حوزه 
گاز. در حوزه نفت اولویت بــا میادین غرب 
کارون بوده و در حــوزه گاز نیز حوزه پارس 
جنوبی به ویژه بحث فشار افزایی مورد توجه 
است. اخیرا نیز در مجلس کمیسیون انرژی 
گــزارش نظارتی در خصــوص ناترازی گاز 
ارائه کرد. در این گزارش هشــدار داده شد 
که ممکن اســت ما در آینده نزدیک دچار 

مشکل شویم.
شــریعتی با بیان اینکه در ســال های اخیر 
بخش زیادی از نیاز در حــوزه انرژی را با گاز 
تامین کردیم، بخشــی نیز از طریق سوخت 
مایع تامین شده است، گفت: اما اگر وضعیت 
افت فشــار میدان پارس جنوبی را به عنوان 
میدانی که عمده سوخت گاز کشور را تامین 
می کند ســاماندهی نکنیم ممکن اســت 
در آینده نــه چندان دور با مشــکل مواجه 
شــویم. بنابراین اولویت مــا در حوزه تولید 
سرمایه گذاری در بخش فشارافزایی پارس 
جنوبی  و تولید و نگهداشــت میادین نفتی 

غرب کارون است.
وی افــزود: هــر کشــوری کــه آمــاده 
سرمایه گذاری باشــد می تواند به ما کمک 
کند. با روس هــا بالغ بــر ۴۰ میلیارد دلار 
تفاهم نامه امضا شــده که تقریبا ۱۰ درصد 
آن به قرارداد تبدیل شــده است. بخشی از 
آن در خصوص میادین نفتی و بخشی از آن 
در خصوص فشار افزایی پارس جنوبی است. 
ما قاعدتا از این  موضوع استقبال می کنیم. 
هر کشوری که قصد سرمایه گذاری در این 
حوزه داشته باشــد با حفظ منافع اقتصادی 
ما قطعا مورد اســتقبال کمیســیون انرژی 

مجلس است.
شــریعتی در ادامــه تاکید کــرد: آنچه که 
از نظر بنده در این حوزه خیلی مهم اســت 
نقش آفرینــی ایران در حــوزه تجارت گاز 
بوده، تجارت گاز در دنیا به دو شــیوه رایج 
اســت. یکی از طریق خط لوله  که بیشــتر 
منطقــه ای و در قالــب قراردادهــای بلند 
مدت است. یک شــیوه هم بر اساس ال. ان. 
جی که قراردادهای آن نیــز می تواند کوتاه 
مدت و به صورت فرامنطقه ای باشد. منافع 
ما ایجاب می کند که مــا تجارت منطقه ای 
را از طریق خط لوله تقویــت کنیم؛ چرا که 
وابستگی بیشتری به منبع ایجاد می شود، 
زمانی که به صورت ال. ان. جی باشد خریدار 
هر جای دنیا می تواند انجــام دهد و قیمت 
گذاری آن لزوما در اختیار کشورهای تولید 
کننده نیســت. ما حتما باید استقبال کنیم 
که قیمت ها منطقه ای باشــد و خط لوله نیز 
گسترش یابد.سخنگوی کمیسیون انرژی 
اظهار کرد: ایران باتوجه به موقعیتی که در 
عرصه جغرافیایی دارد مابین قطر و روسیه 
به عنوان دو شریک اصلی در اجاس مشهور 
به اوپک گازی )GECF( قــرار دارد. عمده 
مصرف کننده ها نیز اطراف ایران قرار دارند. 
بیــش از ۶۰۰ میلیون نفــر جمعیت هدف 
صادراتی اطــراف ایران زندگــی می کنند 
و بازار خوبی وجود دارد. اگــر ایران به هاب 
تجارت منطقــه تبدیل شــود گام بزرگی 

است.

تحولات خوبی در حوزه گاز شروع 
شده است

وی با بیــان اینکه ســوآپ گازی صرفا یک 
روش در تجارت گاز اســت. اکنــون درباره 
ایــن موضوعات صحبت شــده و تفاهماتی 
نیز صورت گرفته اما هنوز عملیاتی نشــده، 
اما خیلی محتمل است که در آینده نزدیک 
اتفاق های خوبی در ایــن حوزه رقم بخورد، 
گفت: از نظر بنده تحــولات خوبی در حوزه 
گاز شروع شــده اســت. در حوزه نفت خام 

نیز هــم ســاخت پالایشــگاه های داخلی 
در حال دنبال شــدن اســت که در دولت 
گذشته اعتقادی برای ســاخت پالایشگاه 
وجود نداشــت. در دولت گذشــته بیشتر 
نگاه اقتصادی بودن را مبنــا قرار می دادند 
که محل تامل بود. قانون پتروپالایشــگاه ها 
تنفس خوراکی را برای پالایشگاه های تازه 

تاسیس در نظر گرفته که اقتصادی است.
شــریعتی ادامه داد: از ســوی دیگر ساخت 
پالایشــگاه مانند ســاخت ســاح دفاعی 
بوده در جنــگ اقتصادی که ســاح اصلی 
دشمن تحریم نفت اســت. ساح دفاعی ما 
ســاخت پالایشــگاه و تولید فرآورده های 
تحریم ناپذیر اســت. متاســفانه در ساخت 
پالایشــگاه کوتاهی شــده، اما اکنون هم  
ســاخت پالایشــگاه های داخلی درحال 
دنبال شدن است. در کنار آن پالایشگاه های 
فراسرزمینی نیز دنبال شــده است؛ که هم 
تنوع در مقاصــد صادراتی ایجــاد می کند 
و هم وابســتگی به نفت ما را رقــم می زند. 
محصولات این پالایشگاه ها را در بازارهای 
فرامنطقه ای می توانیم به فروش برســانیم 
که مشتری های بهتری در آن وجود داشته 
و حتی به قیمت بهتری خریداری می کنند. 
اولین پالایشگاه در ونزوئا به اتمام رسیده و 
وارد مدار تولید شده است و چند مورد دیگر 
هم در حــال اقدام اســت. مجموعا رویکرد 
تحولی خوبی در حوزه تجــارت نفت و گاز 
شــکل گرفته و امیدواریم سریع تر در حوزه 

سرمایه گذاری ها نیز به نتیجه برسیم.

ظرفیت مدیریت مصرف گاز، به میزان 
۲ تا 3 فاز پارس جنوبی

وی با اشــاره به اهمیت بحث بهینه سازی 
مصرف انرژی و مدیریــت مصرف و کاهش 
شدت انرژی، اظهار کرد: ما به منابع حاصل 
از بهینه ســازی به عنوان یک مخزن گازی 
مجازی نگاه می کنیم. به انــدازه  ٢ تا ۳ فاز 
پارس جنوبی ظرفیــت مدیریت مصرف در 
حوزه گاز داریم. در حوزه بــرق نیز اینگونه 
اســت. امروز  بهره وری نیروگاه هــای ما از 
۱۸ درصد شروع می شــود و نهایتا به بالای 
۳۰ درصد می رســد. این بازدهی نیروگاه ها 
در دنیا منسوخ شــده است. در حوزه گاز نیز 
بخشی از ناترازی به مصرف مربوط می شود. 
ســرمایه کمتری برای بهینه سازی مصرف 
نســبت به  ســرمایه گذاری در تولید نیاز 
اســت.به گفته وی باید سرمایه گذاری لازم 
در این حــوزه صورت گیرد. از ســوی دیگر 
سرمایه گذاری در حوزه بهینه سازی زودتر 
به نتیجه می رســد. از نظر بنده در این حوزه 

خیلی غفلت شده است. 
در گــزارش اخیر کمیســیون انــرژی در 
بحث ناترازی گاز در ســطح کشــور نسبت 
به کاهش فشــار پارس جنوبــی در آینده 
نزدیک هشدار داده و تاکید شد که در وهله 
اول حتما باید تمرکزی در دولت برای بهینه 
ســازی مصرف انرژی رخ دهد. حوزه نفت و 
نیرو تولید کننده و عرضه کننده هســتند 
اما کل اقتصاد ما نظیر کشــاورزی و صنعت 

مصرف کننده هستند.
وی بــا بیان اینکه پیشــنهاد ما این اســت 
که معاونتی در ســطح ریاســت جمهوری 
شــکل بگیرد و مجموعه سیاســت گذاری 
در حوزه بهینه ســازی مصــرف انرژی را به 
این بخش منتقل کنیم گفــت: تاکنون در 
حوزه بهینه ســازی نتیجه مطلوبی نگرفته 
ایم. بــه احتمال قوی طی هفتــه های آتی 
کمیســیون انرژی طرح دو فوریتی را پیرو 
گزارش ناترازی گاز در سطح کشور به صحن 
مجلس ارائه خواهد کرد تا ســازمان بهینه 
سازی مصرف شــکل گرفته و شرکت بهینه 
سازی مصرف سوخت از وزارت نفت و بهره 
وری انرژی از وزارت نیرو جدا شــده و همه 
ظرفیت های دســتگاه ها برای بهینه سازی 
مصرف انرژی در سازمانی ذیل نظر ریاست 
جمهوری متمرکز شود تا به صورت ویژه در 
این حوزه کار شــود، ما چاره ای جز تقویت 

این حــوزه نداریم. میزان شــدت انرژی در 
سطح کشور مایه آبروریزی است.

وی با بیان اینکه بر اســاس برنامه ششــم 
میزان شــدت انرژی باید به یــک دوم اول 
برنامه پنجــم کاهش می یافــت، اما امروز 
شدت انرژی بیشتر نیز شــده است، گفت: 
با توجه به گــزارش کمیســیون انرژی در 
خصــوص ناتــرازی مصرف گاز در ســطح 
کشور دو موضوع حیاتی برای کشور مطرح 
اســت. یکی بحث تامین سوخت نیروگاه ها 
در فصل زمستان است و این احتمال وجود 
دارد که ما مجددا برای تامین سوخت برخی 
از نیروگاه ها به استفاده از سوخت مایع روی 
بیاوریــم. موضوع بعدی توســعه بازارهای 
صادراتی اســت. اکنون قرارداد با ترکیه تا 
سال ٢۰٢۶ به اتمام خواهد رسید و در بحث 
تمدید آن گویا طرف های ترکیه خواســتار 
گاز بیشتر شــده اند. کارشناسان معتقدند 
اگر ما این تعهد را بپذیریــم از عهده تامین 
آن بر نمــی آییم. با توجه بــه ناترازی پیش 
بینی شده در زمســتان برای تامین سوخت 
نیروگاه ها و جلوگیری از خاموشــی ها چه 

تدابیری اندیشیده شده است؟
وی ادامه داد: این موضوع مســئله جدیدی 
نیست. ما چندین سال اســت که بخشی از 
سوخت نیروگاه ها را از طریق سوخت مایع 
تامین می کنیم. سهم گاز در نیروگاه های ما 
تقریبا ۸۰ درصد بوده و ٢۰ درصد از طریق 
سوخت مایع یعنی گازوئیل و مازوت تامین 
می شود. از نظر زیســت محیطی نیز دارای 

اشکال است. 
ما به صراحــت اعام کردیم کــه اگر بهینه 
ســازی مصرف و افزایش ظرفیــت تولید 
دنبال نشود اولین آســیب را در داخل و در 

تامین سوخت نیروگاه ها خواهیم خورد.
وی با تاکیــد بر اینکــه مــا در تامین برق 
دچار مشکل نخواهیم شــد. چون از طریق 
ســوخت مایع کار پیش می رود. اما تا ۳ الی 
۴ سال آینده ممکن اســت این افت فشار تا 
حدی تاثیر بگذارد که تولیــد ما را تا حدود 
نصف کاهش دهد، تصریــح کرد: ما فعا در 
کوتاه مدت مشــکلی نداریم و فرصت نیز در 
اختیار است. امروز هم فرصت برای سرمایه 
گذاری به منظور فشــار افزایی و هم فرصت 
برای اجرای طرح های بهینه ســازی داریم. 
در حوزه وسایل گرمایشی و سرمایشی اگر 
بتوانیم تا حدی بهره وری را بالا بیاوریم گام 

موثری در حوزه بهینه سازی برداشته ایم.

طرح مانع زدایی از توسعه صنعت برق 
کشور تصویب شد

به گفته وی کار خوبی که انجام شده است، 
طرح مانع زدایی از توسعه صنعت برق کشور 
اســت. این طرح در مجلس تصویب شــد و 
ایرادات شــورای نگهبان نیــز در آن مرتفع 
شــد. اکنون تنهــا چند مــورد جزئی باقی 
مانده، یکی از مهم تریــن موضوعاتی که در 
این طرح مصوب شده به حل معضل بیست 
ساله ای باز می گردد که سال ها در خصوص 
آن صحبت کردیم اما کسی در خصوص آن 
اقدامی انجام نداده اســت،   اکنون سوخت 
نیروگاه ها با قیمت تقریبا صفر داده می شود 
و نیروگاه ها انگیزه ای بــرای افزایش بهره 
وری و بازدهــی ندارنــد. در قانون مصوب 
مجلــس وزارت نیــرو و وزارت نفت مکلف 
شــده اند تا  قیمت ســوخت نیروگاه ها را 

ظرف چند سال واقعی کنند.
وی با بیــان اینکــه بدین ترتیــب یارانه از 
وســط زنجیره تولید به آخر زنجیره منتقل 
می شــود. نیروگاه ها بعد از مدتی سوخت 
را با قیمت واقعی خریــداری می کنند. بعد 
از مدتــی قیمت برق خود را نیــز به صورت 
واقعی به وزارت نیرو می دهند، وزارت نیرو 
نیز به قیمت واقعی به شــرکت های توزیع 
می دهد، گفت: سپس برای ارائه به مصرف 
کننده خانگی و صنعتی فرمول خاصی برای 
قیمت گذاری پیش بینی شــده است که از 
محل منابع حاصله از قیمت واقعی سوخت، 

در حلقه ماقبل زنجیره، یارانه انرژی مصرف 
کننده ها تامین شــود و فشــاری به مردم 
نیاید.در  قانون مصــوب وزارت نیروو نفت 
گفته شــده که الگوی مصــرف چگونه باید 
باشــد و یارانه چگونه توزیع شــود. فقط به 
مصارف کمتر از الگــوی مصرف یارانه تعلق 
می گیــرد. این یارانه از محل واقعی شــدن 
قیمت ســوخت نیروگاه ها تامین می شود. 
اولا قیمت برای مــردم تغییر نخواهد کرد و 
فشــاری به مصرف کننده نهایی وارد نمی 

شود.
شــریعتی افزود: در این قانون گفته شــده 
که الگوی مصرف چگونه باید باشــد و یارانه 
چگونه توزیع شــود. فقط به مصارف کمتر 
از الگوی مصرف یارانــه تعلق می گیرد. این 
یارانه از محل واقعی شــدن قیمت سوخت 
نیروگاه ها تامین می شود. اولا قیمت برای 
مردم تغییر نخواهد کرد و فشاری به مصرف 
کننده نهایی وارد نمی شــود. اما نیروگاهی 
که بهره وری ۱۸ درصــدی دارد تاش می 
کند تا بهره وری خود را افزایــش داده و به 
بالای ۵۵ درصد برســاند. به تدریج نیروگاه 
ها مجبور بــه افزایش بهــره وری خواهند 
شــد. بدین ترتیب اقتصاد واقعی می شود و 
مصرف کننده یارانه خود را در آخر زنجیره 
دریافت می کند. مانند مدلی که در خصوص 
یارانه آرد و نان در حال اتفاق افتادن اســت. 
قیمت نان تغییر نمی کنــد اما یارانه به آخر 

زنجیره منتقل می شود.

نگرانی برای تامین بنزین نداریم
وی در پاسخ به این ســوال که در سال های 
گذشته باتوجه به طرح های مختلفی که در 
حوزه بنزین داشتیم همواره میزان مصرف 
ما از تولید پیشــی گرفته اســت و اخیرا نیز 
گفته می شــود پــروژه واردات بنزین کلید 
خورده اســت. آیا بــه واردات کننده بنزین 
تبدیل خواهیم شد؟ گفت: ما با یک چالش 
تقریبا پنج ساله مواجه هستیم تا زمانی که 
پالایشــگاه های ما به بهره برداری برســد. 
البته خیلــی نگرانی از بابــت تامین وجود 
ندارد. ما عمده بنزیــن مصرفی را در داخل 
کشور تولید می کنیم. مشــکات را پشت 
سر می گذاریم. امسال نیز واردات بنزین به 
میزان خیلی محــدودی اتفاق افتاد. وزارت 
نفت نیــز باید اعــداد آن را اعــام کند، اما 

نگرانی برای تامین بنزین نداریم.
وی با بیان اینکه یک نگرانی در حوزه قاچاق 
بنزین و دیگــری در بحث مصرف غیر بهینه 
اســت، اظهار کرد: با تاســیس پالایشگاه 
شهید ســلیمانی در بندرعباس و پالایشگاه 
مروارید مکران در دریای عمان می توان به 
طور کامل نیاز داخل را تامین کند. ما نباید 
از کلمه واردات بترسیم. وابستگی بد است، 
ممکن است از یک نقطه وارد کنیم و از نقطه 
دیگر صادر کنیم. در یک مقطعی از ســال 
که مصرف بالایی داریم وارد کنیم و در یک 
مقطعی از سال صادر کنیم. به طور کلی باید 
منافع کشور تامین شــود. آنچه که برای ما 
نگران کننده  اســت این بوده که سیاســت 
های توزیع یارانه در حوزه بنزین غلط بوده و 

عادلانه نیست.

باید نحوه بازتوزیع یارانه بنزین
 تغییر کند

ســخنگوی کمیســیون انرژی ادامه داد: 
امروز افــرادی که مصرف بنزین بیشــتری 
دارند، یارانه بیشــتری دریافت و  افرادی که 
تعداد بیشتری ماشین دارند یارانه بیشتری 
دریافت می کنند. اینگونه نیست که توزیع 
یارانه در حوزه بنزین عادلانه باشد. طرحی 
که دولت به صورت پایلوت در جزیره کیش و 
قشم برای اصاح توزیع یارانه بنزین دنبال 
کرد، اصلش خوب بود، امــا در اجرا ایراداتی 
داشت که ما پیگیر هســتیم مرتفع شده و 
این طــرح به نتیجه برســد. بــدون اینکه 
تغییری در قیمت هــا ایجاد کنیم باید نحوه 
بازتوزیع یارانه بنزیــن تغییر کند تا عادلانه 

شــود. افراد چه خودرو داشــته باشــند و 
چه نداشــته باشــند باید ســهمی از یارانه 
بنزین ببرنــد.وی با بیان اینکــه افرادی که 
خودرو ندارند باید بتوانند ســهم خود را به 
خودرودارها بفروشند. سهمیه خودرودارها 
معقول شــود. فردی که ۱۰ خــودرو دارد 
نبایــد هــر ۱۰ خــودرو آن یارانــه بنزین 
دریافت کنــد. زمانی که این اتفــاق افتاد و 
بازار شــکل گرفت دولت می تواند صرفا به 
عنوان تنظیم گر بازار نقش ایفا کند، گفت: 
در خصوص طرحــی که در کیش و قشــم 
اجرا شــد دولت بازار را خیلــی دنبال نکرد 
و خودش به نوعی خریدار شــد. دولت باید 
پای خود را  از قیمت گذاری بیرون بکشد و 
صرفا تنظیم گر و تسهیل گر بازار باشد. مثا 
دولت ســقف قیمت آزاد را تعیین می کند. 
ممکن است فردی که خودرو ندارد اول دوره 
تصمیم بگیرد بنزین خــود را ٢۰۰۰ تومان 
بفروشد. به تدریج افرادی که از بازار منتفع 

می شوند آنها سیاست را تعیین می کنند.
شــریعتی ادامه داد: مطالبه از ناحیه مردم 
برای تنظیم بازار شــکل می گیرد نه اینکه 
از ناحیه دولت به مردم تحمیل شود. زمانی 
که از سوی دولت سیاست به مردم تحمیل 
شود بنزین به یک کالای حساس و تنش زا 
با اثر تورمی در جامعه تبدیل خواهد شــد. 
اگر این مدل ها دنبال نشــود، به ناچار بعد 
از چند سال تحمل، به علت تغییرات قیمت 
ها دولت ها مجبور هســتند با تغییر قیمت 
به بازار شوک وارد کنند. بنابراین ما مجبور 
هستیم که روش توزیع یارانه بنزین را تغییر 

دهیم.
وی در پاسخ به این ســوال که آیا مدل های 
در حال بررسی در کشورهای دیگر اجرایی 
شــده اســت؟ گفت:  لزومی ندارد حتما در 
جای دیگری استفاده شده باشد. مثا مدل 
ســال ۱۳۸۹ در بحث هدفمندی یارانه ها 
در جای دیگری اجرا شــده بود. حتی برخی 
کشــورها از این مدل بــرای بازتوزیع یارانه 
انرژی بهره و الگو گرفتند. ما باید ببینیم نیاز 
کشور خودمان چیســت و روی آن مطالعه 
کنیم. تبعات اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی 
مدل ها را بســنجیم و ســپس اجرا کنیم.

امروز توزیــع یارانه بنزین ناعادلانه اســت. 
۵۰ درصــد خانوارهای جامعه مــا خودرو 
ندارند. آیــا این خانواده ها نباید ســمهی از 
یارانه بنزین داشته باشــند؟ بنده آمار دارم 
که بعضا ۱۰۰ خودرو به نام یک فرد اســت و 
برای تمام خودروها نیز یارانه می گیرد، این 
روش توزیع یارانه باید تغییر کند. باید برای 

اصاح آن مدل های مختلف بررسی شود
وی با تاکید بــر اینکه امروز توزیــع یارانه 
بنزین ناعادلانه است. ۵۰ درصد خانوارهای 
جامعه ما خودرو ندارنــد. آیا این خانواده ها 
نباید ســمهی از یارانه بنزین داشته باشند؟ 
بنده آمار دارم که بعضــا ۱۰۰ خودرو به نام 
یک فرد است و برای تمام خودروها نیز یارانه 
می گیرد، گفت: این روش توزیع یارانه باید 
تغییر کند. باید برای اصــاح آن مدل های 
مختلف بررسی شــود. اگر این کار را نکنیم 
بهترین حالت این اســت که مانند گذشته 
ســالی ۱۰ الی ٢۰ درصد بــه قیمت بنزین 
اضافه کنیم. اما نمی تــوان هیچ کاری نکرد 
و دست روی دست گذاشت.   نه قیمت را به 
تدریج افزایش دهیم و نه مدل توزیع یارانه را 
تغییر دهیم و به یکباره بعد از ۶ ســال با یک 

فنر در حال انفجار مواجه شویم.
شــریعتی در پاسخ به این ســوال که  امروز 
برخی از مســئولان وزارت نفــت موضوع 
قاچاق ســوخت نیروگاه هــا را طرح کردند 
و می گویند قبــل از مصرف از نیــروگاه ها 
قاچاق می شــود، اما وزارت نیرو می گوید 
اصا این امکان وجود ندارد. شــما به عنوان 
سخنگوی کمیســیون انرژی این موضوع را 
چگونه ارزیابی می کنیــد؟ گفت: زمانی که 
این اتفاق افتاده یعنی امکان آن وجود دارد. 
گزارش نهادهای نظارتی نشان می دهد که 
این اتفاق افتاده، قاچاق سوخت هم در حوزه 
خرد و هم در حوزه کان به ویژه در گازوئیل 

رخ داده است.

به زودی با واقعی شدن قیمت
 سوخت نیروگاه جلوی قاچاق سوخت 

گرفته می شود
به گفته وی حوزه خرد بــه خودرو و کامیون 
و حوزه کان بــه نیروگاه ها بــاز می گردد. 
متاســفانه ما به جــای اینکــه بخواهیم از 
سرچمشه جلوی این فسادها را بگیریم قصد 
داریم کــه دانه دانه جلوی آنها بایســتیم. به 
زودی با واقعی شدن قیمت سوخت نیروگاه 
به دنبال قانون مجلس، جلوی قاچاق سوخت 
از نیروگاه ها نیــز گرفته می شــود. در بازار 
محدود نان و آرد بر اســاس آمار اعام شده 
با اصاح سیاست توزیع یارانه و جلوگیری از 
قاچاق نزدیک به ۴۰۰۰ میلیارد صرفه جویی 
شده است. از نظر بنده با واقعی شدن قیمت 
سوخت نیروگاه ها این رقم صرفه جویی باید 

به بیش از ۱۰ برابر برسد.

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف
ووضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اســاس گزارش کارشناســان و به اســتناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید 

نموده اند.
1-رای شــماره 140160330002008642 پرونده کلاســه 1401114430002000360 علی قربانی فرزند سلطانعلی، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مساحت 54 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی از 1947/224 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از زین العابدین لطفی پور نیکو بمقدار 50 سهم صفحه 

208 دفتر 208 و مبایعه نامه عادی از صفر حیدری به مقدار 4 مترمربع صفحه 268 و 271 دفتر 286 . )م الف 14794(
2-رای شــماره 140160330002009711 پرونده کلاســه 1401114430002000177 حســین انصاری فرزند علی، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 124/08 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1846 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اکرم محمدی عجملو طی سند 

قطعی شماره 74413 مورخ 1369/3/8 دفترخانه 3 قم . )م الف 14796 (
3-رای شماره 140160330002009541 پرونده کلاسه 1401114430002000579 علی ساری فرزند کاظم، ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 120 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی از 2111 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی ســند قطعی شــماره 36390 مورخ 1398/1/25 دفترخانه 71 

قم . )م الف 14797 ( 
4-رای شــماره 140160330002005854 پرونده کلاســه 1399114430002002657 رقیه قاسمی فرزند حسنعلی، 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 83/90 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1760 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواســطه از علی کریمی نیا صفحه 362 دفتر 

292 . )م الف 14798 ( 
5-رای شــماره 140160330002007737 پرونــده کلاســه 1401114430002000272 مرتضــی حلوائی فرزند قلی، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 52/30 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2276 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ورثه لطفعلی بیگدلی. )م الف 14799 (

6-رای شــماره 140160330002009549 پرونده کلاســه 1401114430002000359 خدارضا مهدوی معین فرزند 
رضا، ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 85/40 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی از 
1968 اصلــی واقــع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواســطه از حســین امینی 

قمی. )م الف 14800 (
7-رای شــماره 140160330002009591 پرونده کلاسه 1400114430002001283 روح اله جشن لو فرزند محرم، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2172 اصلی 
واقــع در قم بخش حــوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از محرم چپش لو بمیزان 28 ســهم صفحه 264 و 297 
دفتر 531 و 555 و ســمیه چپش لو بمیزان 49 ســهم صفحه 452 دفتر 26 و حســن محمدی نکو صفحه 452 دفتر 26 . 

)م الف 14801 ( 
8-رای شــماره 140160330002009293 پرونده کلاســه 1391114430002004568 علی ایــزدی فرزند امان اله، 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78/80 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1852 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه پناهنده. )م الف 14803 ( 
9-رای شــماره 140160330002007755 پرونده کلاســه 1401114430002000578 علــی درویش فرزند عبداله، 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 71 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2719 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمودرضا طلیمی طی سند قطعی شماره 

6366 مورخ 1381/6/25 دفترخانه 26 قم . )م الف 14864 (
10- رای شــماره 140160330002007636پرونــده کلاســه 1399114430002002489 جــواد فلاحی قمی فرزند 
ابوالفضل، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 514 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 56 
و 1871/55 اصلــی واقــع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواســطه از ابوالفضل 
فلاحــی قمی صفحه 371 دفتر 110 از پــلاک 1871/56 بمیزان 296 مترمربع و صفحه 166 دفتر 113 از پلاک 1871/55 

بمیزان 218 مترمربع . )م الف 14863 (
11- رای شــماره 140160330002009373 پرونده کلاسه 1400114430002002246 سلیمان سیفی فرزند خلیفه 
علی در ششــدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 160 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی 
از 2321 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت رســمی متقاضی به موجب ســند قطعی 99099 – 

1387/12/17 دفتر 17 قم . )م اف 14862(
 12-رای شماره 140160330002008054 پرونده کلاسه 1400114430002001409 مصطفی اوجاقی فرزند عبداله 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا گردیده است. به مساحت 91/50 مترمربع در قسمتی از 
پلاک شماره 1972 و 1973 – اصلی که بموجب بخشنامه شماره سازمان ثبت به 1973 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم تبدیل شده مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم فاطمه امینی فر مالک رسمی که مالکیت رسمی نامبرده در 

صفحه 67 دفتر 40 ثبت گردیده است. )م الف 14858 ( 
13-رای شــماره 140160330002008055 پرونده کلاســه 1400114430002001410 محمد اوجاقی فرزند عبداله 
درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا گردیده است. به مساحت 91/50 مترمربع در قسمتی از 
پلاک شماره 1972 و 1973 – اصلی که بموجب بخشنامه شماره سازمان ثبت به 1973 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم فاطمه امینی فر مالک رسمی که مالکیت رسمی نامبرده در صفحه 67 

دفتر 40 ثبت گردیده است. ) م الف 14857 (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترســی به مالکین مشــاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشــته باشــند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و 
رســید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تســلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/07/20 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/08/07

عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف و
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.

رای شــماره 140160330001005224 پرونده کلاسه 1401114430001000184 اعظم ده رگی فرزند محمدحسن در 
ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت 54/40 مترمربع پلاک شــماره 195 فرعی از 10421 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواســطه از آقای قدمعلی کله وشــنوه ئی )محمدی( ســند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 222 صفحه 411 خریداری به موجب ســند رسمی شــماره 49879 مورخ 1360/05/12 دفترخانه 6 قم . 

)م الف 14795 (
رای شــماره 139960330001003431 پرونده کلاســه 1398114430001001740 علی زندیه فرزند هوشــنگ در 
ششــدانگ یک باب ساختمان به مســاحت 71/50 مترمربع پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم سند صلح به شماره 23645 مورخ 98/10/04 دفترخانه 74 . )م الف 14802 (
رای شــماره 140160330001004597 پرونده کلاســه 1401114430001000443 مژگان ونارجی فرزند غلامعلی در 
تمامی 78/5 سهم مشاع از 157/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 157/75 مترمربع پلاک شماره 
11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 82919 مورخ 1399/06/23 دفترخانه 

11 قم . )م الف 14861(
رای شــماره 140160330001004598 پرونــده کلاســه 1401114430001000444 سیدمحســن هاشــمی فرزند 
ســیدابوطالب در تمامی 29/25 سهم مشاع از 157/75 سهم ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 157/75 
مترمربع پلاک شــماره 11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 129048 مورخ 

1396/09/04 دفترخانه 9 . )م الف 14860(
رایش شماره 140160330001004599 پرونده کلاسه 1401114430001000445 مریم تلخ اب فرزند حمیدرضا در 
تمامی 50 ســهم مشاع از 157/75 سهم ششدانگ یک باب ســاختمان به مساحت ششدانگ 157/75 مترمربع پلاک شماره 
11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 33031 مورخ 1400/09/08 دفترخانه 

87 قم . ) م الف 14859 (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترســی به مالکین مشــاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشــته باشــند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و 
رســید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تســلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/07/20تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/08/07

مهرداد میرشکرائی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر با ماده 3 و ماده 13 آیین نامه 

قانون تعیین تکلیف
برابرآراءصــادره هیئــت موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی 
و ســاختمان های فاقد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقای حســین عبادی بشناسنامه 824 کد ملی 5209506908صادره 
از میامی فرزند یحیی متقاضی کلاسه پرونده 1401114412480000465 در 
ششــدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده است بمساحت 98.32متر 
مربع قسمتی از پلاک 3 -اصلی واقع در اراضی اوزینه بخش 3 حوزه ثبت ناحیه 
2 گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات متقاضی دارد . لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دونوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شود از این رو اشخاصی 
که نســبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به 

مرجع ثبتی،دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضایی تقدیم نماید .
م.الف:13275

تاریخ انتشار نوبت اول 1401/08/07
تاریخ انتشار نوبت دوم 1401/08/23

حجت الله تجری رییس اداراه ثبت اسناد و املاک منطقه دو گرگان
 از طرف محمد امین صافی



وزیر رفاه خبر داد
تولید ماهانه ۶ میلیون واحد سرُم تا پایان سال

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تولید ماهانه شش میلیون واحد سرُم 
تا پایان سال خبر داد و گفت: با دستور ریاســت جمهور کمبود دارو در 

کشور با تولید و توزیع آنتی بیوتیک ها و سرُم تأمین خواهد شد.
ســیدصولت مرتضوی در رأس هیئتی از مدیران ارشد این وزارتخانه و 
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی »شستا« از شرکت 

کارخانجات داروپخش بازدید کرد.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در حاشــیه این بازدید از ســهم ۳۰ 
TPI� )درصدی هلدینگ ســرمایه گذاری دارویی تأمیــن »تیپیکو« 

CO( در شــبکه تولید و توزیع دارویی کشــور خبــر داد و گفت: امروز 
در این مجموعه شــاهد تحقیــق، پژوهش و تأمین نیازهــای دارویی، 
تولید و توزیع مناسب داروی کشور هســتیم.وی با بیان اینکه شرکت 
کارخانجات داروپخش متعلق به شرکت سرمایه گذاری سازمان تأمین 
اجتماعی نسبت به سال گذشته ٧۰ درصد رشــد در تولید دارو داشته 
است، افزود: ظرفیت اســمی این مجموعه بســتر خودکفایی را فراهم 
کرده و امکان توسعه صادرات نیز وجود دارد.مرتضوی تصریح کرد: این 
شــبکه دارویی در واقع دارای منشــأ عالمانه ای در حوزه علوم دارویی 
بوده و این به نوعی تبلور شــعار ســال ۱۴۰۱ و مورد تأکید مقام معظم 
رهبری است.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به آغاز فصل پاییز 
و شیوع ویروس آنفولانزا در کشور تأکید کرد: با دستور ریاست جمهور 
آیت الله رئیسی، کمبود دارو در کشــور با تولید و توزیع آنتی بیوتیک ها 
و سرُم تأمین خواهد شــد.وی با بیان اینکه قرارگاه جهادی تولید دارو 
در کشور تشکیل شده اســت، گفت: تا پایان ســال از تولید ماهانه سه 
میلیون واحد سرُم به نزدیک به شش میلیون خواهیم رسید.مرتضوی 
خاطرنشان کرد: نگاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دولت سیزدهم 
به شرکت های اقتصادی زیرمجموعه این وزارتخانه حفظ منافع مردم 
اســت.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین در این بازدید با برخی 
از کارگران حاضر در بخش های مختلف تولید در زمینه وضعیت شغلی، 

ساعات کاری و حقوق و معیشت آنان به گفت وگو پرداخت.
ابراهیم بازیان، مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری تأمین اجتماعی 
»شســتا« نیز در این بازدید با بیــان اینکه هلدینــگ »تیپیکو« نقطه 
اتکای تأمین داروی کشــور اســت، گفت: در ٧ ماهه اول سال ۱۴۰۱ 
به افزایش دو برابری تولید دارو دســت یافته ایــم.وی افزود: ۵۰ درصد 
از مواد اولیه پیش ساز داروی کشــور در مجموعه شستا تأمین و تولید 
می شــود.بازیان از ایجاد معاونت نــوآوری و اقتصــاد دانش بنیان در 
مجموعه شستا خبر داد و گفت: شســتا در خط مقدم تولید کشور قرار 
دارد.منصــور نیکویی نیا مدیرعامل هلدینگ ســرمایه گذاری دارویی 
تأمیــن »تیپیکو« نیز با معرفــی امکانات، ظرفیت هــا و توانمندی ها، 
گزارش عملکرد این مجموعه و اقدامات انجام شــده در دوره جدید را 

تشریح و چالش ها و مشکات این شرکت را مطرح کرد.

روایت محله ای که یک شبه صاحب دهیاری شد

ماجرای ۵۲ سال دست اندازی به گنج پنهان پایتخت
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شهر

 رئیس سازمان ســنجش آموزش کشــور از برگزاری 
نوبت اول کنکور سراســری براســاس مصوبه شورای 
عالی فرهنگی در اواخر دی ماه خبر داد و گفت: آزمون 
سراســری دی ماه فقط برای دروس تخصصی برگزار 

می شود.
عبدالرســول پورعباس در گفت وگویی درباره آمادگی 
سازمان سنجش برای برگزاری کنکور در دی ماه سال 
جاری، عنوان کرد: براســاس مصوبه ای که تا به امروز 
به سازمان سنجش آموزش کشــور اباغ شده، کنکور 
سراسری ســال ۱۴۰٢ بر مبنای مصوبه شورای عالی 

انقاب فرهنگی باید برگزار شود.
رئیس ســازمان ســنجش آموزش کشور با 
بیان اینکه ضوابط برگزاری آزمون در شورای 
ســنجش و پذیرش دانشــجو بــا محوریت 
مصوبه شــورا ضمن تلفیق با قانــون قبلی 
مجلس مشخص خواهد شــد، افزود: کنکور 
۱۴۰٢ بــا ۶۰ درصــد تأثیر قطعــی آزمون 

سراســری و ۴۰ درصد تأثیر ســوابق تحصیلی در دو 
نوبت برگزار می شود.

پورعباس تصریح کرد: نوبت اول آزمون سراســری به 

شــیوه جدید در اواخر دی ماه ۱۴۰۱ و نوبت 
دیگر آزمون تیرماه ۱۴۰٢ برگزار می شود و 

اعام نتایج در شهریورماه خواهد بود.
پورعباس با یــادآوری اینکــه هماهنگی و 
آمادگی هــای لازم به ویژه با ســازمان های 
پشتیبان مانند ســازمان برنامه و حوزه های 
حفاظتی و امنیتی انجام شــده است، افزود: 
مشــکلی برای برگزاری آزمون سراســری در دی ماه 
وجــود ندارد.پورعبــاس درباره تشــکیل کمیته ۱۰ 
نفره بین مجلس و شــورای عالی انقاب فرهنگی برای 

بررسی مصوبه کنکوری شورا نیز گفت: اینکه قانونگذار 
یعنی مجلس شورای اسامی و شــورای عالی انقاب 
فرهنگی مســائل را دنبال می کنند، حق آن ها اســت 
ولی مصوبــات جدید حداقل باید ۶ مــاه قبل از آزمون 
اباغ شود، لذا اگر مصوبات جدیدی داشته باشیم برای 

سال های آینده اعمال می شوند.
رئیس سازمان سنجش آموزش کشــور تصریح کرد: 
بنابراین آزمون سراسری در دونوبت فقط برای دروس 
تخصصی برگزار می شــود و دروس عمومی از ســوابق 

تحصیلی گرفته خواهد شد.

کنکور

خریدار  حریم شهر تهران که از آن تحت 
عنوان گنج پنهــان پایتخت یاد می شــود 
طی ۵٢ سال گذشــته به طور مستمر مورد 
دســت اندازی قرار گرفته؛ به طوری که در 
حال حاضر دو ســوم آن از بین رفته است. 
مردادماه سال گذشته بود که علیرضا زاکانی 
به عنوان شــهردار تهران در صحن شورای 
شــهر پایتخت حضور پیدا کرد و به تشریح 
اهم برنامه هــا و اهداف مدیریت شــهری 
پرداخت. از جمله این مــوارد، »حفاظت و 

صیانت از حریم شهری پایتخت« بود.

تهران، شهر بدون حریم
دســت اندازی های پی در پی تحت عناوین 
مختلف طی ســال های گذشته سبب شده 
که حریم شــهر تهران رفته رفته کوچک و 
کوچک تر شــود. در کنار این موضوع، عدم 
وجود متولی مشــخص در حــوزه حریم، 
مدیریت و نظــارت بر حریــم پایتخت را با 
چالش جدی و موازی کاری دســتگاه های 
مختلــف از جملــه شــهرداری تهــران با 
شهرداری های شــهرهای هم جوار مواجه 

ساخته است.

تداخلات دستگاه ها در حوزه حریم
 از نگاه شهردار تهران

شهردار تهران در اولین نشست خبری خود 
و در پاسخ به سوالی پیرامون حریم تهران به 
همین موضوع اشاره کرد و صیانت از حریم 
شهر را بر اســاس قانون بر عهده شهرداری 
دانســت و گفــت: گاهــی تداخاتــی با 
شهرستان های پیرامونی تهران رخ می دهد 
که باعث می شــود موضوع حریم گم شود و 

تضییع عمومی صورت گیرد.

از بین رفتن دوم سوم از حریم تهران
ســال ۱۳٧۴ برای تهــران ۱۳٢٧ کیلومتر 
حریم تعیین شــد اما در حال حاضر حدود 
دو سوم آن از بین رفته است. وضعیت حریم 
پایتخت به قــدری نگران کننده اســت که 
چندی پیــش مدیرکل حریم شــهر تهران 
به ارائه گزارشــی از وضعیت حریم شــهر 
تهران پرداخت و با بیان اینکه امروز شــهر 
تهران دیگر حریم ندارد، گفــت: با توجه به 
ایجاد دهیاری ها و شــهرداری های متعدد، 
شهرک های صنعتی و بخشداری ها، حریم 
شهر تهران نسبت به محدوده قانونی شهر، 
کاهش پیدا کرده و این موضوع بسیار نگران 

کننده است.

نتیجه ۵۲ سال دست اندازی مستمر 
به حریم تهران

اهمیت موضــوع حریم به حدی اســت که 
در نشست شــورای حفظ حقوق بیت المال 
در اراضی ملی و منابع طبیعی دادگســتری 

استان تهران به عنوان یکی از دستور کارها 
مطرح شــد. حمیدرضــا صارمــی در این 
نشســت با بیان اینکه تهران اساســاً دیگر 
حریم نــدارد، گفــت: حریم شــهر تهران 
در ۵٢ ســال گذشــته به طور مداوم دچار 

دست اندازی و خدشه شده است.
در این میان، منطقه ۱۸ شهر تهران از جمله 
مناطقی است که در خصوص موضوع حریم 
با چالش های جدی و اساسی سر و کار دارد. 
این منطقه که یکی از مناطق شهری جنوب 
غربی تهران محســوب می شود، از شمال به 
بزرگراه فتــح و ۴۵ متری زرند، از شــرق به 
بزرگراه آیت الله سعیدی، از غرب به بزرگراه 
آزادگان و شهرســتان قدس و شــهریار، از 
جنوب به بزرگراه آیت الله سعیدی و بزرگراه 
آزادگان همجوار با شهرســتان اسامشهر و 

شهر چهاردانگه است.

منطقه 18، نقطه صفر مرزی حریم تهران
محمدجــواد خســروی شــهردار منطقه 
۱۸ گفتگو با خبرنــگار مهر با بیــان اینکه 
حریم شــهر تهران در منطقه ۱۸ بالغ بر ۵۰ 
کیلومتر مربع است که گنجی برای منطقه 
۱۸ و شهر تهران محسوب می شود، گفت: از 
مجموع ۸۸ کیلومتر مربع مساحت منطقه 
۱۸ بالغ بر ۵۰ کیلومتر مربع آن حریم است.

وی با اشــاره به اینکه در ســنوات گذشته 
متولی حریم شــهر تهران مشــخص بوده 
و شــهر تهران متولــی حریم بوده اســت، 
اظهار کرد: مســاحت منطقــه ۱۸ در دهه 
گذشــته بالغ بر ۳۵۰ کیلومتــر مربع بوده 
است؛ در حالی که مســاحت شهر تهران در 
حال حاضر ٧۰۰ کیلومتر مربع اســت و به 
مرور زمان شــهرهایی مانند شــهر قدس، 
چهاردانگه، احمدآباد مســتوفی و بخشی 

از اسامشــهر از شــهر تهران جدا شدند و 
شهرهای دیگری شکل گرفت.

عدم ابلاغ سند راهبردی حریم شهر 
تهران به شهرهای اقماری

وی عنوان کرد: یکی از مشــکات اساسی 
در خصوص موضوع حریم تهران این اســت 
که ســند راهبردی حریم شــهر تهران به 
شهرداری تهران اباغ شــد اما به شهرهای 
اقماری اطراف تهران اباغ نشده و معتقدیم 

متولی حریم، شهرداری تهران است.

نتیجه مدیریت چندگانه در حوزه حریم
خسروی با اشــاره به چالش های موجود در 
خصوص موضوع حریم با شــهرهای اطراف 
اذعان کرد: نگاه ملی داشــته باشــیم باید 
نســبت به این موضوع که حریم شهر تهران 
حفظ شود، تمکین کرد؛ چرا که مستندات و 
عکس های هوایی نشــان می دهد زمانی که 
شهرداری متولی حریم شهر تهران بوده چه 
وضعیتی وجود داشته و در این هفت هشت 
سال اخیر که حریم دچار مدیریت چندگانه 

شده چه وضعیتی را شاهد هستیم.
شهردار منطقه ۱۸ با تاکید بر این گزاره که 
توسعه آتی شــهرها در دنیا از حریم است، 
گفت: متأســفانه حریم تهران مورد تجاوز 
قرار گرفته اســت؛ به عبارت دیگر به جای 
اینکه حریم تهران گســترش پیــدا کند، 
شهرهای اطراف حریم تهران را مورد تجاوز 
قرار دادند و حریم تهران را محدود می کنند 
و این یک فاجعه را در چند ســال آینده رقم 
خواهد زد.وی افزود: در چهار پنج ماه اخیر 
و در خصوص جلوگیــری از تجاوز به حریم، 
با جدیت پای کار هســتیم و اشخاصی را که 
در چند سال اخیر به حریم تجاوز کرده اند، 

مورد پیگیــری قــرار دادیم و بــا احکامی 
که صادر شــده در حال تخریــب ویاهای 

غیرمجاز هستیم.

ماجرای جکوزی هالیوودی غیرمجاز 
در حریم تهران

خســروی ادامه داد: به طور مثال شخصی 
در حریم تهران جکوزی ســاخته که شاید 
در فیلم های هالیوودی نیــز نمونه آن دیده 
نشود. زمانی که در این حوزه ورود می شود 
طبیعی اســت که تبعات دیگری نیز در پی 
خواهد داشــت. در حوزه حریم اخطارهای 
لازم را می دهیــم تا قبــل از اینکــه ما به 
سراغ ساخت و ســازهای غیرمجاز برویم، 
متخلفان خود راســا ســاخت و ســازهای 

غیرمجاز را خراب کنند.
شــهردار منطقه ۱۸ با بیــان اینکه موضوع 
حریم یک موضوع ملی اســت و نباید به آن 
نگاه بخشی داشــت، عنوان کرد: بر همین 
اســاس اگر این موضوع تعیین تکلیف شود 

خیلی از مشکات و مسائل حل خواهد شد.

روایت شهردار منطقه 18 از محله ای 
که یک شبه صاحب دهیاری شد

وی در ادامه ماجرای عجیــب تبدیل یکی 
از محات منطقه ۱۸ بــه دهیاری را روایت 
کرد و گفــت: در حال حاضــر ۱۸ محله در 
منطقه ۱۸ وجود دارد که یکی از محات این 
منطقه، محله »شــمس آباد« است. مدتی 
قبل استانداری تهران برای این محله تابلوی 
دهیاری نصب کــرده و یک محلــه ای که 
به طور کامل تحت حوزه اســتحفاظی شهر 
تهران بود، با این اقدام بــه دهیاری تبدیل 
شــد که این موضوع ســاخت و ســازهای 

بی رویه را در پی خواهد داشت.

خســروی گفــت: متأســفانه در ابتــدای 
امر این گونــه محات تبدیل بــه دهیاری 
می شــوند و پس از اینکه ســاخت و ســاز 
بی رویه در آن ها صورت گرفــت، مجدداً به 
شــهرداری تهران اعاده می شــوند؛ اما باید 
توجه داشــت که اگر قرار باشــد در حریم 
ســاخت و ســازی رخ دهد، باید بر اساس 
قانون باشــد و طبیعی اســت کــه اگر در 
حریم یک مجموعه گردشــگری راه اندازی 
شود و بنابر این باشد که شــهرداری تهران 
پایان کار دهد، طبعاً هزینه آن باید نســبت 
بــه شــهرداری های شــهرهای اطــراف 
بیشــتر باشد.شــهردار منطقه ۱۸ با طرح 
این ســوال که در حال حاضر چه کســی به 
حریم شــهر تهران تجاوز می کند، گفت: در 
حریم شــهر تهران و در یک مورد شخصی 
با پرداخــت ۳۰۰ میلیون تومــان ۴۰ هزار 
متر دیوارکشــی کرده، اســتخر ســاخته 
و دســتگاه های خدمات رســان نیز به آن 

خدمات داده اند که این یک فاجعه است.

حفاظت از حریم شهر تهران یک کار 
جمعی است

وی از جمله وظایف اساســی شــهرداری 
تهران را جلوگیری از ساخت و ساز غیرمجاز 
در حریم ذکر کرد و گفت: مدیریت شــهری 
بر اســاس وظیفه ذاتی خود اقــدام و ورود 
می کند؛ اما باید توجه داشــت که حفاظت 
از حریم شــهر تهران یک کار جمعی است 
و در مجمــوع وضعیــت خوبــی در حریم 
تهــران نداریم.خســروی با بیــان اینکه 
یکی از آســیب های موجود در هر بخشــی 
مدیریت های چندگانه اســت، اظهار کرد: 
زمانی که یک تصمیم اتخاذ می شــود، باید 
متولی آن تصمیم مشــخص باشد کیست. 
در حال حاضر در خصوص حریم ما مســیر 
خود را می رویم و دوستان نیز مسیر خود را 
می روند. اگر اداره کل حریم شــکل گیرد و 
قرار باشد با همین سیاست جلو برویم قطعاً 
چندگانگی مدیریت تشــدید خواهد شد و 
به همین دلیل خیلی مهم اســت که متولی 

حراست از حریم شهر تهران مشخص باشد.
شــهردار منطقه ۱۸ با بیان اینکه متأسفانه 
در موضوع حریم به توسعه آتی شهر تهران 
توجهی نمی شــود، گفت: متأســفانه نگاه 
برخی از دوستان بخشی است و نتیجه نگاه 
بخشــی، همین فاجعه ای است که در حال 
حاضر در شهر تهران در حال رخ دادن است.

وی با اشــاره به اقدامات مدیریت شــهری 
به منظــور برخورد با ســاخت و ســازهای 
غیرمجــاز در حریم تهران گفــت: زمانی که 
در حریم ویای غیرمجاز تخریب می شــود، 
سطح توقع مردم به حق افزایش پیدا می کند 
و این ســبب می شــود که مدیر بعــدی نیز 

مجبور شود که همین مسیر را ادامه دهد.

وس تخصصی و در دو نوبت برگزار می شود آزمون سراسری فقط برای در

رشد ۳0 درصدی صادرات داروهای ایرانی در سال گذشته

وسیه در ۱۴۰۰ وی ایرانی به ر صادرات ۷.۵ میلیون دلاری دار
خریــدار  مدیــرکل دارو و مــواد تحت 
کنترل ســازمان غذا و دارو ضمن تشــریح 
وضعیت بــازار صادراتی داروهــای ایرانی، 
گفت: ارزش صادرات داروهــای ایرانی به 
روسیه در سال گذشته حدود ٧.۵ میلیون 
دلار بود و عمــده داروهای صادر شــده از 
ایران به روسیه را داروهای زیستی تشکیل 

می دهد.
دکتر حسین شمالی،  با اشــاره به وضعیت 
صــادرات داروی ایرانی، گفــت: باید توجه 
کرد که اهمیت صــادرات غیرنفتی و نقش 
آن در مثبت شــدن تراز تجاری کشــور بر 
کسی پوشیده نیست. صنعت داروسازی در 
کشور یکی از صنایع فعال و مهمی است که 
طی سال های گذشــته با رشد قابل توجهی 
توانســته نیاز داخل کشــور را به داروهای 
مورد نیاز تــا حد قابل قبولی رفــع کند. در 
عین حال یکی از راهکارهای توسعه صنعت 
داروســازی کشــورمان، با توجه به حجم 
بزرگ بازار مصرف اقــام دارویی در جهان، 
توجه به حوزه صادرات اقام تولید شــده به 

کشورهای هدف است.
وی افزود: صــادرات دارو مزیت هایی مانند 

تامین ارز برای کشــور و در نتیجه تسهیل 
چرخه تولید بــا امکان واردات مــواد اولیه 
و ملزومات مــورد نیــاز را دارد. همچنین 
صادرات دارو می تواند بــا افزایش مقیاس 
تولیدی کــه ایجــاد می کند، بــه کاهش 
هزینه هــای تولید منجر شــود و از ســوی 
دیگر به دلیل حفظ بازار محصول صادراتی، 
شــرکت تولیدکننده را در راستای ارتقای 
الزامات کیفــی محصول و خطــوط تولید 

مناسب ترغیب کند.

رشد 30 درصدی صادرات داروهای 
ایرانی در سال گذشته

شــمالی با بیــان اینکــه ایــران از جمله  
کشورهایی  است  که  در تولید دارو عملکرد 
قابــل  توجهی  داشــته  و بــه  موفقیت های  
بزرگی  دست  یافته  است، گفت: با این  حال، 
تا دســت یابی به جایگاه شایسته کشور در 
زمینه  صــادرات دارو فاصلــه زیادی وجود 
دارد. ارزش صادرات اقام دارویی کشــور 
در ســال گذشــته حدود ۶۰ میلیون دلار 
بوده که این مقدار نســبت به سال پیش از 
آن با رشــد ۳۰ درصدی همراه بوده است. با 

این حال باید توجه کرد کــه این مقدار تنها 
پنج درصــد از ارزش بــازار دارویی داخل 
کشــور را به خود اختصــاص می دهد و این 
نشــان دهنده توان صادراتی اقام دارویی 
تولید شده در داخل کشور است. همچنین 
این مقدار صــادرات در مقایســه با میزان 
صادرات دیگر صنایع کشــور نشان دهنده 
سهم ۰.٢ درصدی صنعت دارویی در میان 

صنایع مختلف کشور است.

مزایای صادراتی داروهای ایرانی
وی با تاکید بر لــزوم توجه به بحث صادرات 

دارو بــا داشــتن برنامه هــای کوتاه مدت، 
میان مدت و بلندمدت بــرای نفوذ و حفظ 
بازار داروهای تولید شده توسط شرکت های 
ایرانی در بازار کشــورهای منطقه و ســایر 
کشورها، گفت: کشــورهایی که زیرساخت 
تولید دارویــی ندارند یا ســهم تولید بومی 
ناچیزی نســبت به بــازار دارویی مصرفی 
خود دارند، می توانند هدف صادراتی خوبی 
برای شرکت های ایرانی باشند. عاوه بر این 
با توجه به قوانین مالکیــت فکری و انحصار 
تولید اقام دارویی دارای حق اختراع برای 
کشورهای عضو ســازمان تجارت جهانی و 
عدم عضویت ایران در این ســازمان، امتیاز 
ویــژه ای متوجه شــرکت های ایرانی برای 
حضور در بازارهای بین المللــی به ویژه در 
خصوص داروهای زیســتی و اقام دارویی 
تولید شــده با فناوری بالا وجــود دارد. این 
موضوع امکان صادرات اقام دارویی تولید 
شده در کشور را با قیمتی پایین تر از قیمت 
برند اصلی برای کشــورهای مقصد فراهم 

می کند.
شمالی با اشاره به کشورهایی که می توانند 
مقصــد صادراتی داروهای ایرانی باشــند، 

اظهــار کرد: ارزش بــازار دارویی ســوریه 
حدود ۳۰ میلیارد دلار است. در عین حال 
ارزش واردات محصولات دارویی روســیه 
به عنــوان ســیزدهمین واردکننده بزرگ 
دارو در ســال ٢۰٢۰ برابــر ۱۰.٧ میلیارد 
دلار بوده اســت که در این سال محصولات 
دارویی چهارمین محصول وارداتی روسیه 
بود. همچنیــن مبــدأ واردات دارو به این 
کشور از کشــورهای آلمان به میزان ۱.۹٧ 
میلیارد دلار، ســوئیس به میــزان ٢۹.۱ 
میلیارد دلار، بلژیک به میزان ۸۶۴ میلیون 
دلار، هلنــد به میــزان ۶۶٧ میلیون دلار و 
ایالات متحده به میــزان ۵۰۳ میلیون دلار 

بوده است.
وی با اشــاره به وضعیت صادرات داروهای 
ایرانی به کشــور روســیه نیز گفت: ارزش 
صــادرات داروهــای ایرانی به روســیه در 
سال گذشــته حدود ٧.۵ میلیون دلار بود 
که این میزان ۱٢.۵ درصــد از کل صادرات 
کشــور بوده اســت. عمده داروهای صادر 
شده از ایران به روســیه را داروهای زیستی 
مانند اینترفرون بتا و فاکتور هفت تشــکیل 

می دهد.

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف
ووضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اســاس گزارش کارشناســان و به اســتناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید 

نموده اند.
1-رای شــماره 140160330002008642 پرونده کلاســه 1401114430002000360 علی قربانی فرزند سلطانعلی، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مساحت 54 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی از 1947/224 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از زین العابدین لطفی پور نیکو بمقدار 50 سهم صفحه 

208 دفتر 208 و مبایعه نامه عادی از صفر حیدری به مقدار 4 مترمربع صفحه 268 و 271 دفتر 286 . )م الف 14794(
2-رای شــماره 140160330002009711 پرونده کلاســه 1401114430002000177 حســین انصاری فرزند علی، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 124/08 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1846 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اکرم محمدی عجملو طی سند 

قطعی شماره 74413 مورخ 1369/3/8 دفترخانه 3 قم . )م الف 14796 (
3-رای شماره 140160330002009541 پرونده کلاسه 1401114430002000579 علی ساری فرزند کاظم، ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 120 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی از 2111 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی ســند قطعی شــماره 36390 مورخ 1398/1/25 دفترخانه 71 

قم . )م الف 14797 ( 
4-رای شــماره 140160330002005854 پرونده کلاســه 1399114430002002657 رقیه قاسمی فرزند حسنعلی، 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 83/90 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1760 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواســطه از علی کریمی نیا صفحه 362 دفتر 

292 . )م الف 14798 ( 
5-رای شــماره 140160330002007737 پرونــده کلاســه 1401114430002000272 مرتضــی حلوائی فرزند قلی، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 52/30 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2276 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ورثه لطفعلی بیگدلی. )م الف 14799 (

6-رای شــماره 140160330002009549 پرونده کلاســه 1401114430002000359 خدارضا مهدوی معین فرزند 
رضا، ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 85/40 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی از 
1968 اصلــی واقــع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواســطه از حســین امینی 

قمی. )م الف 14800 (
7-رای شــماره 140160330002009591 پرونده کلاسه 1400114430002001283 روح اله جشن لو فرزند محرم، 
ششــدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2172 اصلی 
واقــع در قم بخش حــوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از محرم چپش لو بمیزان 28 ســهم صفحه 264 و 297 
دفتر 531 و 555 و ســمیه چپش لو بمیزان 49 ســهم صفحه 452 دفتر 26 و حســن محمدی نکو صفحه 452 دفتر 26 . 

)م الف 14801 ( 
8-رای شــماره 140160330002009293 پرونده کلاســه 1391114430002004568 علی ایــزدی فرزند امان اله، 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78/80 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1852 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه پناهنده. )م الف 14803 ( 
9-رای شــماره 140160330002007755 پرونده کلاســه 1401114430002000578 علــی درویش فرزند عبداله، 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 71 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2719 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمودرضا طلیمی طی سند قطعی شماره 

6366 مورخ 1381/6/25 دفترخانه 26 قم . )م الف 14864 (
10- رای شــماره 140160330002007636پرونــده کلاســه 1399114430002002489 جــواد فلاحی قمی فرزند 
ابوالفضل، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 514 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 56 
و 1871/55 اصلــی واقــع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواســطه از ابوالفضل 
فلاحــی قمی صفحه 371 دفتر 110 از پــلاک 1871/56 بمیزان 296 مترمربع و صفحه 166 دفتر 113 از پلاک 1871/55 

بمیزان 218 مترمربع . )م الف 14863 (
11- رای شــماره 140160330002009373 پرونده کلاسه 1400114430002002246 سلیمان سیفی فرزند خلیفه 
علی در ششــدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شــده به مســاحت 160 مترمربع در قســمتی از پلاک شماره فرعی 
از 2321 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت رســمی متقاضی به موجب ســند قطعی 99099 – 

1387/12/17 دفتر 17 قم . )م اف 14862(
 12-رای شماره 140160330002008054 پرونده کلاسه 1400114430002001409 مصطفی اوجاقی فرزند عبداله 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا گردیده است. به مساحت 91/50 مترمربع در قسمتی از 
پلاک شماره 1972 و 1973 – اصلی که بموجب بخشنامه شماره سازمان ثبت به 1973 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم تبدیل شده مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم فاطمه امینی فر مالک رسمی که مالکیت رسمی نامبرده در 

صفحه 67 دفتر 40 ثبت گردیده است. )م الف 14858 ( 
13-رای شــماره 140160330002008055 پرونده کلاســه 1400114430002001410 محمد اوجاقی فرزند عبداله 
درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا گردیده است. به مساحت 91/50 مترمربع در قسمتی از 
پلاک شماره 1972 و 1973 – اصلی که بموجب بخشنامه شماره سازمان ثبت به 1973 – اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم فاطمه امینی فر مالک رسمی که مالکیت رسمی نامبرده در صفحه 67 

دفتر 40 ثبت گردیده است. ) م الف 14857 (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترســی به مالکین مشــاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشــته باشــند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و 
رســید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تســلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/07/20 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/08/07

عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف و
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.

رای شــماره 140160330001005224 پرونده کلاسه 1401114430001000184 اعظم ده رگی فرزند محمدحسن در 
ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت 54/40 مترمربع پلاک شــماره 195 فرعی از 10421 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواســطه از آقای قدمعلی کله وشــنوه ئی )محمدی( ســند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 222 صفحه 411 خریداری به موجب ســند رسمی شــماره 49879 مورخ 1360/05/12 دفترخانه 6 قم . 

)م الف 14795 (
رای شــماره 139960330001003431 پرونده کلاســه 1398114430001001740 علی زندیه فرزند هوشــنگ در 
ششــدانگ یک باب ساختمان به مســاحت 71/50 مترمربع پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم سند صلح به شماره 23645 مورخ 98/10/04 دفترخانه 74 . )م الف 14802 (
رای شــماره 140160330001004597 پرونده کلاســه 1401114430001000443 مژگان ونارجی فرزند غلامعلی در 
تمامی 78/5 سهم مشاع از 157/75 سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 157/75 مترمربع پلاک شماره 
11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 82919 مورخ 1399/06/23 دفترخانه 

11 قم . )م الف 14861(
رای شــماره 140160330001004598 پرونــده کلاســه 1401114430001000444 سیدمحســن هاشــمی فرزند 
ســیدابوطالب در تمامی 29/25 سهم مشاع از 157/75 سهم ششــدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 157/75 
مترمربع پلاک شــماره 11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 129048 مورخ 

1396/09/04 دفترخانه 9 . )م الف 14860(
رایش شماره 140160330001004599 پرونده کلاسه 1401114430001000445 مریم تلخ اب فرزند حمیدرضا در 
تمامی 50 ســهم مشاع از 157/75 سهم ششدانگ یک باب ســاختمان به مساحت ششدانگ 157/75 مترمربع پلاک شماره 
11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 33031 مورخ 1400/09/08 دفترخانه 

87 قم . ) م الف 14859 (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترســی به مالکین مشــاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشــته باشــند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و 
رســید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تســلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/07/20تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/08/07

مهرداد میرشکرائی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر با ماده 3 و ماده 13 آیین نامه 

قانون تعیین تکلیف
برابرآراءصــادره هیئــت موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیــت ثبتی اراضی 
و ســاختمان های فاقد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه 
بلامعارض آقای حســین عبادی بشناسنامه 824 کد ملی 5209506908صادره 
از میامی فرزند یحیی متقاضی کلاسه پرونده 1401114412480000465 در 
ششــدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده است بمساحت 98.32متر 
مربع قسمتی از پلاک 3 -اصلی واقع در اراضی اوزینه بخش 3 حوزه ثبت ناحیه 
2 گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات متقاضی دارد . لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دونوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شود از این رو اشخاصی 
که نســبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به 

مرجع ثبتی،دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضایی تقدیم نماید .
م.الف:13275

تاریخ انتشار نوبت اول 1401/08/07
تاریخ انتشار نوبت دوم 1401/08/23

حجت الله تجری رییس اداراه ثبت اسناد و املاک منطقه دو گرگان
 از طرف محمد امین صافی



مدیرعامل برق منطقه ای گیلان خبر داد؛

وژه برق گیلان تا تابستان آینده بهره برداری از ۱۰ پر

استان

رشت   مدیرعامل برق منطقــه ای گیلان، از اجرای ۱۰ 
پروژه تا تابستان آینده با ســرمایه گذاری ۱۰۰۰ میلیارد 
تومانی خبر داد و خاطرنشان کرد: پروژه های های بزرگی 
با حجــم نقدینگی بالا توســط برق منطقــه ای در حال 

اجراست.
بهمــن داراب زاده  در جمع اصحاب رســانه، با اشــاره به 
افزایش مصرف برق در تابســتان امســال، اظهــار کرد: 
خوشــبختانه با همراهی مردم در مدیریت مصرف برق، 

شاهد کاهش خاموشی ها بودیم.
وی با بیان اینکــه اوج مصرف برق در تابســتان بوده و لذا 
باید برنامه ریزی های کلان برای تولید برق داشته باشیم، 
افزود: پست ۲۳۰.۶۳ کیلوولت غرب رشت در حال احداث 
بوده و هــم از نظر حجم کار و هم از نظر ســرمایه گذاری و 
هم از نظر ظرفیت ســازی در شــبکه انتقال استان، جزو 
بزرگترین پروژه های گیلان است که هم اکنون پیشرفت 

۷۴ درصدی دارد.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای گیلان از وارد مدار شدن 
پست غرب رشــت در بهار ۱۴۰۲ خبر داد و تصریح کرد: 
خط چهار مداره رشت - انزلی - پره سر به طول ۵۱ کیلومتر 

نیز در حال اجراست.
داراب زاده با اشــاره به آغاز عملیات اجرایی شبکه انتقال 

شــمال - جنوب اســتان و انتخاب پیمانکار در روزهای 
آینده، گفت: پست ۶۳.۲۲ ولت سلیمانداراب رشت نیز در 
حال اجراست و پیشــرفت قابل توجهی دارد و تا تابستان 
اینده وارد مدار می شــود؛ عملیات اجرایی پست ۶۳.۲۲ 

ولت ضیابر نیز تا پایان سال به اتمام می رسد.
وی با بیان اینکه پــروژه های برق منطقه ای در ســنگر و 

خشکبیجار و لاهیجان نیز در دست اجراست، عنوان کرد: 
عملیات اجرایی افزایش ظرفیت پست جانبازان رشت نیز 
از ۲۰ مگاولت آمپر به ۵۰ مگاولت آمپر از فردا آغاز می شود 

تا در تابستان آینده به بهره برداری برسد.
مدیرعامل بــرق منطقه ای گیلان از اجــرای ۱۰ پروژه تا 
تابستان آینده با ســرمایه گذاری ۱۰۰۰ میلیارد تومانی 

خبر داد و خاطرنشان کرد: پروژه های های بزرگی با حجم 
نقدینگی بالا توسط برق منطقه ای در حال اجراست.

وی با بیان اینکه برای نخستین بار تسهیلات بانکی ۲۸۵ 
میلیارد تومانی بــرای دو پروژه خط چهار مداره و پســت 
غرب رشــت دریافت خواهیم کرد، متذکر شــد: باید برق 
پایدار و مطمئن را به مردم برسانیم لذا در هفته پدافند غیر 
عامل عملیات اجرایی دو پروژه شــامل پست سیار رودبنه 

لاهیجان و پست جانبازان رشت را آغاز خواهیم کرد.
داراب زاده با اشــاره به ســوخت نیروگاه های برق استان، 
اضافه کرد: سوخت اول نیروگاه گاز و سوخت دوم گازوئیل 
اســت؛ البته در زمســتان با محدودیت های گاز مواجه 
هستیم و لذا اقدام به پر کردن مخازن نیروگاه ها با سوخت 

دوم کردیم تا مشکلی در تامین برق ایجاد نشود.
مدیرعامل برق منطقه ای گیلان همچنین به تعیین پنج 
ساختگاه نیروگاه خورشیدی در جنوب استان اشاره کرد و 
ادامه داد: وزارت نیرو در گام اول دو ساختگاه را در مناقصه 

شرکت داده و پیمانکار اجرایی انتخاب شده است.
وی ظرفیت ایــن نیروگاه ها را ۱۰ مگاواتی دانســت که تا 
پایان ســال عملیات اجرایی آن آغاز می شود و اضافه کرد: 
برای ساخت هر سایت ۲۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری 

خواهد شد.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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صنایع برق و اتوماسیون  در اصفهان

 

دوازدهمین نمایشــگاه تخصصی صنعت   اصفهان-مریم مومنی 
صنایع برق و اتوماســیون صنعتی اصفهان ۴ تا ۷ آبان در محل نمایشگاه 

بین المللی اصفهان برگزار می شود .
مهندس سید مجتبی باطنی مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق اصفهان 
گفت : صنعت برق به عنوان یکی از مهمترین صنایع زیر ســاختی و شریان 
حیاتی زندگی اقتصادی و اجتماعی کشور تمام مولفه های رشد و جهش در 

کشور اعم از رفاه ؛ فرهنگ ، اقتصاد و گردشگری را تحت الشعاع قرار داده است .
وی در ادامه افزود : نمایشــگاهها ویترین های اقتصادی می باشند که به 

طور حتم در پویایی کشور اثر گذار خواهند بود .
وی خاطر نشان کرد  :نمایشگاههای تخصصی بین المللی فرصتی برای 
باز دید متخصصان و کارشناسان امر ایجاد می کنند تا با  تولید کنندگان 
و دستاوردهای آنها از نزدیک آشنا شــوند و از پتانسیل های مذکور بهره 

وری درست را داشته باشند .
باطنی از همکاران شرکت خواســت تا از آخرین دستاوردهای تخصصی 
ارایه شده از سوی شــرکت کنندگان بازدید و  فرصت های جدیدی  برای 

دانسته ها و حتی ایجاد انعقاد قرار  دادهای کاری ایجاد کنند.

  با پیشنهاد شهردار کرمانشاه صورت گرفت؛

انتقال تکنولوژی ساخت قطعات پیش ساخته 
عرشه پل »سگمنت« از پایتخت به کرمانشاه

کرمانشاه - حسنافخارزاده با پیشنهاد شهردار کرمانشاه تکنولوژی 
ساخت قطعات پیش ساخته عرشه پل »سگمنت« از تهران به کرمانشاه 

توسط قرارگاه خاتم الانبیا صورت گرفت.
 دکتر نادر نوروزی اظهار داشت: یکی از مشــکلات اجرای ساخت پل ها 
و تقاطع های غیر هم ســطح، انتقال قطعات پیش ســاخته عرشــه پل 

»سگمنت« از تهران به کرمانشاه بود.
وی ادامه داد: ســابقا این قطعات در تهران ســاخته و بارگیری می شــد 
که انتقال این قطعات به کرمانشــاه زمان بر بود که باعث تاخیر در اجرا و 

بهره برداری از پروژه ها می شد.
شــهردار کرمانشــاه تصریح کرد: طی تفاهم نامه با قرارگاه خاتم الانبیا 
تکنولوژی ساخت این قطعات پیش ســاخته به کرمانشاه منتقل شد که 
هم دسترسی به این قطعات برای پروژه های شهرداری کرمانشاه آسان تر 

و زمان انتقال به کارگاه های پروژه بسیار کمتر شد.
نوروزی ادامه داد: یکی دیگر از مزایای انتقال این تکنولوژی به کرمانشاه 
دسترسی غرب کشــور و دیگر شهرستان های اســتان کرمانشاه به این 

تکنولوژی است که سرعت انجام پروژه ها در غرب کشور نیز بالا می رود.

تغییر صورتحساب تلفن ثابت مخابرات
گرگان-مهناز محمدزمانی براســاس دســتورالعمل جدید ، نحوه 
محاســبه هزینه ماهانه تلفن ثابت و صورتحساب ارسالی برای مشتریان 

تغییر یافت.
دکتر غلامعلی شهمرادی با اشــاره به اینکه تلفن ثابت از قدیمی ترین ، 
ایمن ترین ،و با صرفه ترین وســیله ارتباطی است گفت :مخابرات هزینه 
زیادی برای نگهداری و پشــتیبانی آن پرداخت می نماید در صورتیکه با 

حداقل مبلغ آن را در اختیار مشترکان قرار می دهد .
وی با تاکید بر اینکه بر اساس دســتورالعمل جدید نحوه محاسبه هزینه 
ماهیانه تغییر یافته گفــت : در قبوض تلفن ثابت از ابتدای شــهریورماه 
حداقــل هزینه ۱۵ هزار تومان در مرکز اســتان منظور شــده اســت و 
مشــترکان می توانند با این مبلغ میزان ۳۳۳۳ دقیقه مکالمه شهری یا 
۴۴۴ دقیقه مکالمه بین استانی یا ۲۳۸ دقیقه مکالمه با تلفن همراه بهره 

مند شوند.
همچنین این مبلغ برای سایر شهر های استان میزان ۱۰ هزار تومان بوده 
و مشتریان تلفن ثابت با پرداخت این مبلغ ۲۶۶۶ دقیقه مکالمه شهری یا 
۳۵۵ دقیقه مکالمه بین استانی یا ۱9۰ دقیقه مکالمه با تلفن همراه بهره 

مند خواهند بود.

ح اضطراری برگزاری موفق تمرین کامل طر
ودگاه بوشهر  در فر

بوشهر – رضا حیدری مدیرکل فرودگاه های استان بوشهر از برگزاری 
موفق تمرین کامل طرح اضطراری با رویکرد حفظ و ارتقای آمادگی سازمان ها 

در مواجهه با حوادث احتمالی در فرودگاه بوشهر خبر داد.
، کمال دهقان منشادی مدیرکل فرودگاه های استان بوشهر از برگزاری 
موفق تمرین کامل طــرح اضطراری با رویکرد حفــظ و ارتقای آمادگی 

سازمان ها در مواجهه با حوادث احتمالی در فرودگاه بوشهر خبر داد.
منشــادی اظهار کرد: تمرین کامل طرح اضطراری در فرودگاه بوشهر 
علاوه بر دنبال کردن اهدافی نظیر ارزیابی توانایی ها و تمرین وظایف 
کلیه ارگانهای ذیربط در هنگام شرایط اضطراری، آمادگی و چگونگی 
مدیریت بحران در وضعیت های مختلف اضطراری، آشنایی کارکنان 
فرودگاه و ســایر ارگان های درگیر در شــرایط اضطراری با یکدیگر و 
بهره منــدی از خدمات یکدیگــر، فراهم بودن تجهیــزات در حالات 
اضطراری، رفع نواقــص احتمالی و افزایش تــوان عملیاتی در هنگام 

بروز سوانح را نیز به دنبال دارد.
وی در زمینه نحوه ارزیابی اجــرای این مانور گفت: تمامی مراحل تمرین 
توســط ارزیابان شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و ســازمان 
هواپیمایی کشوری با استفاده از چک لیســت های بین المللی بررسی و 

نتیجه رضایت بخش اعلام شد.

البرز-مظفری  رییس ســازمان حمل و نقل 
بار و مسافر شــهرداری کرج با اشــاره به مراحل 
پایانــی جذب راننــده اتوبوس شــهری در کرج، 
گفــت: طی چند هفتــه آینده ۵۰ اتوبــوس نو به 

ناوگان حمل و نقل عمومی تزریق می شود.
محســن امیدوار حســینی  با اشــاره به اینکه به 
زودی فرآینــد جذب راننــده برای تعــدادی از 
اتوبوس های نویی که قرار اســت بــه زودی وارد 
خطوط پرترد شهر شــود به اتمام می رسد، اظهار 
کرد: طی چنــد هفته آینــده ۵۰ اتوبــوس نو به 
ناوگان حمل و نقل عمومی تزریق می شــود و به 
این ترتیب شــاهد حل مشکل شــلوغی برخی از 

خطوط پرتردد شهر خواهیم بود.
وی ادامه داد: عــلاوه براین، با جــذب ۱۰۰ میلیارد 
تومان اوراق مشــارکت، حدود ۲۰ اتوبوس دیگر هم 

خریداری و به ناوگان اضافه می شود.
این مســئول تصریح کرد: در کنار خرید اتوبوس 
نو، فرآیند نوســازی ۱۵۲ اتوبوس فرســوده هم 
در دســتور کار قرار گرفته و بعــد از اورهال آنها 

ســرفاصله توقف در هســته مرکزی شهر بیش از 
۳۰ درصد کاهش پیدا می کند.

رییــس ســازمان حمــل و نقــل بار و مســافر 
شــهرداری کرج توضیح داد: البتــه نباید توقع 
داشــت اورهال این اتوبوس ها ظــرف یک تا دو 
ماه به پایان برســد، بلکه این روند در برنامه ای 
دوســاله پیش بینی شــده و حدودا تــا پایان 

۱۴۰۳ ادامه دارد.

رئیس کمیســیون نظارت و  یزد-دره شــیری 
حقوقی شورای اسلامی شــهر یزد گفت: سامانه ۱۳۷ 
و شــهربین شــهرداری یزد باید تبدیل به یک مرکز 
واکنش ســریع برای رفع چالش های موجود در شهر 

یزد در مدت زمان کوتاه شود.
»محمد مهدی نیکونژاد« ضمن بیان این مطلب ادامه 
داد: سامانه ۱۳۷ یکی از رویکردهای جدید در استفاده 
از فناوری های نوین در حوزه مدیریت شــهری است 
که دارای مزایای فراوانــی از جمله ایجاد مرکز هدایت 
و کنترل ســاماندهی فوریت های خدمات شــهری، 
شناخت مســایل و مشــکلات مردم، مداخله بهنگام 
شهرداری ها و در نهایت برقراری و ایجاد پل ارتباطی 
مســتقیم بین شــهرداری و شــهروندان و افزایش 

رضایتمندی آنان است.
وی در خصوص تبدیل ســامانه ۱۳۷ به مرکز واکنش 
سریع گفت: مرکز واکنش سریع به این معنی است که 
وقتی شهروند از طریق سامانه ۱۳۷، معضل، مشکلات 
محله ای،منطقه ای یا شــهری از قبیــل ایجاد چاله، 
نامناسب بودن آسفالت ، افتادن یا شکستگی درخت 

و ســایر حوادث را گزارش می دهــد، ظرف یک مدت 
زمان مشخص و کوتاه ، رفع خطر شود و نتیجه  از سوی 

اپراتور سامانه ۱۳۷ به شهروند اطلاع داده شود.
 نیکونژاد تاکید کرد: کمیســیون شــهر هوشمند و 
بهبود روش ها همچنین کمیسیون نظارت و حقوقی 
شورا پیگیر تبدیل این سامانه به مرکز واکنش سریع 
هستند تا عملکرد این سامانه، مطلوب و مورد رضایت 

شهروندان قرار گیرد.

یزدالبرز
رییس سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری کرج:

ج اضافه می شود ۵۰ اتوبوس تازه نفس به ناوگان عمومی کر
عضو شورای شهر یزد مطرح کرد؛

واکنش سریع رفع معضلات شهری مرکز  یک  به   ۱۳۷ سامانه  تبدیل  وم  لز

مدیرکل راهداری و حمل ونقل  خرم آباد-طولابی 
جاده ای لرســتان گفت: عملیات ســاخت ۱۷ مجتمع 
خدماتی رفاهــی بین راهی در محورهــای مواصلاتی 

استان در حال انجام است.
مرتضی شــیروانی  اظهار کرد: با توجه به  نیازســنجی و 
تمایل متقاضیان احداث مجتمع های خدماتی رفاهی 
بین راهــی در محورهای مواصلاتی اســتان، ســاخت 
۱۷ مجتمــع خدماتی رفاهی با ســرمایه گذاری بخش 
خصوصی در حال انجام است که یکی از این مجتمع ها در 

آزادراه خرم آباد_بروجرد به زودی افتتاح می شود.
وی با بیــان اینکه ایــن مجتمع ها با نظــارت اداره کل 
راهداری و حمل ونقل جاده ای لرستان خدمات رفاهی 
را به رانندگان و مسافران ارائه می کنند، اضافه کرد: این 

مجتمع ها به دلیل زیرساخت های رفاهی که برای تأمین 
مکان استراحت و رفع خستگی رانندگان ایجاد می کنند، 
نقش بســزایی در کاهش تصادفــات و افزایش ایمنی 

رانندگی خواهند داشت.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای لرستان از وجود 
۱۶ مجتمع خدماتی رفاهی بین راهی فعال در اســتان 
خبر داد و افزود: دو مجتمــع خدماتی رفاهی بین راهی 
شــاهرویی و ماهرویی در محورهای ازنا_اراک و دورود_

ازنا در شش ماهه اول امسال به بهره برداری رسیده اند.
شیروانی خاطرنشان کرد: همچنین ۱۵ مجتمع جدید 
نیز در مرحله انجام استعلامات و صدور موافقت اصولی 
قرار دارند که به محض پایان مراحل اســتعلام وارد فاز 

اجرایی خواهند شد.

لرستان

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان خبر داد؛

عملیات ساخت ۱۷ مجتمع خدماتی رفاهی بین راهی در محورهای لرستان

مدیــرکل پدافنــد غیرعامل  همدان -ذلیخــا کرمی
اســتانداری همدان گفت:  همزمان با هفته پدافند غیرعامل 
۱۶۷ رزمایش در حوزه های مختلف زیر ساختی در این استان 

اجرا می شود.
به گزارش خبرنگار ایرنا حمید پورحسینی به مناسبت هفته 
پدافند غیرعامل بیــان کرد: چهارم تا ۱۱ آبــان هفته پدافند 
غیرعامل نامگذاری شده و برنامه های این هفته  با شعار » برای 
مردم، پدافند دانش بنیان، حفاظت از زیر ســاخت ها، تداوم 
کارکردها« آغاز شدوی عطرافشانی و غبار روبی گلزار شهدا را 
نخســتین برنامه این هفته اعلام کرد  و افزود: برای هر یک از 
روزهای هفته یک عنوان انتخاب شده و متناسب با روز شمار و 

عنوان هر روز یکسری برنامه ها برگزار می شود.
مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری همدان ادامه داد: در این 
هفته ۱۶۷ رزمایش در حوزه های مختلف زیر ســاختی، ۲۶ 
دوره اموزشی، ۲ همایش، ۳۱ نمایشگاه و مسابقه، ۱۸ جلسه و 

نشست تخصصی برگزار می شود.
پورحسینی خاطرنشان کرد: پدافند غیرعامل دارای ۶ شورا بوده که  ۳۸ مصوبه 
داشته اســت و به دنبال واگذاری ســتاد مدیریت کرونا به پدافند غیرعامل ۳۶ 
نشست ۳۴۳ مصوبه داشته است.وی گفت: ســتاد پدافند غیرعامل دارای ۱۱ 
کارگروه تخصصی اســت که در حوزه های مختلف فعالیت مــی کنند که این 

کارگروه ها ۳۴ جلسه با ۱۷۶ مصوبه داشته است .

 مدیرکل پدافند غیرعامل اســتانداری همدان افزود: کمیسیون بیوتروریست 
نیز تهدیدات زیســتی از جانب دشــمن را رصد کرده که تاکنون چهار نشست 
برگزار کرده است.پورحسینی یادآوری کرد: ۳۶۲ رزمایش، ۱۰ همایش، ۲۳۲ 
نمایشگاه برگزار ، ۲۶۸ کارگاه آموزشی، دوره فراگیر آموزشی با حضور ۶ هزار و 
۶۵۳ نفر برگزار شده اســت.وی گفت: دو طرح پژوهشی با عناوین خروج مراکز 
خطرزای شهری استان توسط دانشگاه مالک اشــتر و آمادگی مراکز درمانی و 

بهداشــتی اســتان در زمان بروز بحران توسط دانشگاه 
علوم پزشکی همدان انجام شده است.

مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری همدان گفت: یک 
هزار و ۱۳۱ دارایی در این اســتان شناسایی و تهدیدات 
احتمالی احصا شــد و به دســتگاه هــای مربوطه برای 

حفاظت از آنها دستورالعمل های لازم ابلاغ شده است.
پورحسینی افزود: از یک هزار و ۱۳۱ دارایی ، ۲۰۱ مورد 
قابل حفاظت، ۱۶ مرکز حساس، ۵۴ نقطه مهم و مابقی 

اماکن عادی هستند.
جانشین قرارگاه زیستی استان همدان نیز گفت: پدافند 
غیرعامل در این هفته باید به خوبی به مردم معرفی شود 

تا مردم بیشتر با این موضوع آشنا شوند.
ســردار مهدی فرجی افزود: بیشــتر اقدامــات قرارگاه 
زیستی خاموش و محرمانه اســت با این وجود کارهای 
بزرگی در اســتان تاکنون انجام شده اســت.وی دایره 
فعالیت قرارگاه زیســتی را ســردخانه، دام، کشتارگاه، 
نباتات، کارخانه های دارای تولیدات مهم، سدها، مسایل زیستی سدها، منابع 
طبیعی دانست.جانشین قرارگاه زیستی استان همدان ادامه داد: با توجه به سود 
بالای فعالیت واحدهای فروســلیس، علاقه مندی به فعالیت در این حوزه زیاد 
اســت اما به علت زیان آور بودن آن برای مردم، بسیاری از اســتان ها اجاره راه 

اندازی این قبیل واحدها را نمی دهند.

همزمان با هفته پدافند انجام می شود؛

اجرای ۱۶۷ رزمایش در همدان 

همدان



رئیس کل بانک مرکزی:
نهضت ملی مسکن به مرحله پرداخت وام 

نرسیده است
رئیس کل بانک مرکزی گفت: نهضت ملی مســکن به مرحله پرداخت 
وام، نرسیده است. بخشی از شــرایط دریافت وام منوط به این است که 

فرد متقاضی باید آورده ای داشته باشد.
 علی صالح آبادی درباره اعطای تســهیات به طرح نهضت ملی مسکن، 
اظهار کرد: از آنجایــی که این طــرح به تازگی آغاز شــده، در ماه ها و 
ســال آینده هرچقدر طرح پیشرفت فیزیکی داشــته باشد، میزان وام 

پرداختی بیشتر می شود.
رئیس کل بانک مرکزی درباره کاهش همــکاری بانک ها در پرداخت 
تسهیات برای نهضت ملی مسکن، گفت: نهضت ملی مسکن به مرحله 
پرداخت وام، نرسیده است. بخشی از شــرایط دریافت وام منوط به این 

است که فرد متقاضی باید آورده ای داشته باشد.
وی ادامه داد: دلیل اینکه بخشی از افراد نتوانسته اند وام خود را دریافت 

کنند این بوده که هنوز آورده ای به همراه نداشته اند.
رئیس کل بانک مرکــزی عنوان کرد: نکته مهم دیگر اینکه متناســب 
با پیشــرفت طرح مسکن، وام پرداخت می شــود؛ یعنی هرچقدر طرح 
پیشرفت بیشتری داشــته باشــد وام هم به همان تناســب پرداخت 

می شود.

بالاترین کفایت سرمایه در شبکه بانکی مربوط 
به بانک قرض الحسنه مهر ایران است

عضو هیأت مدیــره بانک قرض الحســنه مهر 
ایران کفایت ســرمایه بانــک را در حال حاضر 
بالاترین کفایت ســرمایه در بین شبکه بانکی 
ذکر کرد و اظهار داشــت: تــاش مدیرعامل و 
اعضای هیأت مدیره بر این است که درآمدهای 

عملیاتی بانک افزایش یابد.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحســنه 
مهر ایران، همایــش کارکنان مدیریت شــعب اســتان اردبیل بانک 
قرضی الحسنه مهر ایران با حضور دکتر »ناصر سیفاللهی« عضو هیأت 

مدیره بانک برگزار شد.
عضو هیأت مدیره بانک در سفر به استان اردبیل و در همایش کارکنان 
این اســتان بر رعایت ضوابط و مقررات از ســوی همه همکاران و حفظ 

سامت کاری آن ها تأکید کرد.
ســیف اللهی در این همایش خطاب به کارکنان گفت: تاش کنید تا بر 
اساس اهداف برنامه عملیاتی، امتیاز شعب اســتان را افزایش و درجه 
شعب را ارتقا دهید.وی گفت: تبلیغات رســانه ای و محیطی را افزایش 
دهید و با اطاع رســانی به مــردم، اقبال عمومی به خدمــات بانک در 

جامعه را افزایش دهید.
عضو هیأت مدیره بانک اظهار داشــت: طرح مهریار یکی از طرح هایی 
است که با تاش ها و پیگیری مستمر مدیرعامل محترم بانک و با کسب 
مجوز از وزارت اقتصاد، دســت شــما را برای جذب منابع از شرکتها و 
سازمان ها باز گذاشته اســت. پس کارکنان باید تاش کنند پرداخت 

حقوق کارکنان مجموعه های مختلف را جذب کنند.
وی در ادامه تأکید کــرد: کارکنان محترم ســعی کنند از پتانســیل 
پیشخوان مجازی و ســامانه ضمان در پرداخت وام بدون ضامن جهت 
جلب رضایت مشــتریان و مردم اســتفاده کنند تا نام بانک و خدمات 

آسان آن زبانزد خاص و عام شود.
سیف اللهی اظهار داشت: همکاران محترم سعی کنند ضوابط و مقررات 
بانک را همواره سرلوحه خود قرار دهند و بر این اساس عمل کنند. لازم 
است کارکنان همه مقررات مبارزه با پولشویی را مد نظر داشته باشند و 

کیفیت کار در شعب را بهبود دهند.
عضو هیأت مدیره بانک، رتبه اردبیل را از لحاظ درصد رشــد منابع قابل 
قبول دانست، اما جایگاه استان در وصول مطالبات را غیر قابل پذیرش 

ارزیابی و تأکید کرد که این شاخص مهم باید تعدیل شود.
ســیف اللهی در ادامه، کفایت ســرمایه بانک را در حال حاضر بالاترین 
کفایت ســرمایه در بین شــبکه بانکی ذکر کرد و اظهار داشت: تاش 
مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره بر این اســت که درآمدهای عملیاتی 

بانک افزایش یابد.
در پایان این همایش، از کارکنان شــعبی که درصد رشــد منابع آن ها 

بیش از ۶۰ درصد بوده، تجلیل شد.

پرداخت 231 فقره وام ودیعه مسکن به مستاجران 
توسط موسسه اعتباری ملل

موسســه اعتباری ملل در راستای توان بخشی 
مســتاجران در تامین واحد مســکونی نسبت 
به پرداخــت ٢۳۱ فقــره وام ودیعه مســکن 

مستاجران اقدام نمود.
 به گــزارش روابط عمومی موسســه اعتباری 
ملل: این موسسه در راســتای مسئولیت های 
اجتماعــی و توانبخشــی مســتاجران از آغاز 
پرداخت وام درســال جاری تا پایان مهرماه نســبت به ٢۳۱ فقره وام 

ودیعه مسکن مستاجران به مبلغ ۴۰۰/۱۰٧ میلیون ریال اقدام نمود.
 این گزارش می افزاید: موسســه اعتباری ملل در مهر ماه به ۱٧٢ نفر به 

مبلغ۱۰۰/٧۸ میلیون ریال وام به متقاضیان پرداخت نموده است.
 گفتنی اســت متقاضیان محترم می توانند ضمن مراجعه به ســایت 
وزارت راه و شهرســازی به آدرس www.tem.mrud.ir یکی از شعب 
موسســه اعتباری ملل را برای دریافت وام ودیعه مســکن مستاجران 

انتخاب نمایند.

جشنواره قرعه کشی حساب های قرض الحسنه 
بانک گردشگری ۱۰ آبان ماه

جشنواره قرعه کشی حســاب های قرض الحســنه بانک گردشگری با 
عنوان ” مهرریزان” روز سه شنبه ۱۰ آبان ماه ۱۴۰۱ برگزار می شود.

مهلت افتتاح حساب و محاسبه امتیازات برای شرکت در قرعه کشی و 
اعطای جوایز تا روز یکشنبه ۸ آبان ۱۴۰۱ خواهد بود.

به گــزارش روابــط عمومــی بانک گردشــگری، حداقــل موجودی 
حساب های قرض الحســنه برای شــرکت در قرعه کشــی مبلغ یک 
میلیون ریال اســت. همچنین هر یک میلیون ریال موجودی روزانه در 

سپرده های قرض الحسنه برابر یک شانس قرعه کشی است.
جوایز درنظر گرفته شــده برای قرعه کشی شــامل ۱۰ سکه تمام بهار 
آزادی بــرای ۱۰ نفر، ٢۰ نیم ســکه بهار آزادی بــرای ٢۰ نفر، ۴۰ ربع 
سکه بهار آزادی برای ۴۰ نفر، ٢۰۰ جایزه نقدی ٢۰ میلیون ریالی، ٢۰ 
کمک هزینه ۵۰ میلیون ریالی برای ســفر به عتبات عالیات، ۵۰ کمک 
هزینه ۱۰۰ میلیون ریالی برای خریــد کالاهای بادوام داخلی و هزاران 

جایزه نقدی و غیرنقدی دیگر است.
هدف از برگزاری جشنواره حساب های قرض الحسنه، قدردانی از نیت 
خیر سپرده گذاران و ایجاد زمینه های مشارکت عمومی برای گسترش 

این سنت است.
این گزارش حاکیســت: امکان افتتاح حســاب هم به صورت حضوری 
و هم به صورت غیرحضوری توســط اپلیکیشــن توبانک )tobank( به 
نشــانی وب ســایت tobank.ir بدون هزینه صدور و با ارسال کارت به 

نشانی مشتری فراهم است.
بانک گردشگری ۱۰۰ شعبه در سراسر کشور دارد.

 حضور تیم مدیریتی اتکایی ایران معین 
در نشست تخصصی تکافل

مدیر عامل، سرپرســت معاونت فنی و مدیر ســرمایه گــذاری  بیمه 
اتکایی ایران معین بــه همراه رئیس کل بیمه مرکــزی ج.ا.ایران، دبیر 
کل سندیکای بیمه گران ایران و جمعی از کارشناسان و فعالان صنعت 
بیمه، در پنل تخصصی »مروری بر توســعه تکافل در کشــور ترکیه و 

درس هایی برای ایران با استفاده از تجربه کشور ترکیه« حضور یافتند.
 به گزارش روابط عمومی بیمه اتکایی ایــران معین؛ در این همایش که 
به میزبانی پژوهشکده بیمه در حاشــیه کیش اینوکس ٢۰٢٢ برگزار 
شد، اســتادیار و رئیس مرکز تحقیقات اقتصاد و مالی اسامی دانشگاه 
ساکاریا ترکیه در خصوص بیمه در اسام، تکافل و الگوهای های تکافل 
در جهان، نظام بیمه ای و توســعه تکافل در کشــور ترکیه و مقررات و 

شیوه های رایج تکافل در ترکیه توضیحاتی ارائه داشت.
هاکان اصان، همچنین به تشریح مسائل و چالش های احتمالی اجرای 
تکافل در ایران و ارائه درس هایی برای ایران با اســتفاده از تجربه تکافل 

در کشور ترکیه پرداخت.
بنابر این گزارش؛ بیمه اتکایی ایران معین جزء نخســتین شرکت های 
بیمه ای اســت که با ارائه موفق آیین نامه اجرایی صندوق تکافل در سه 

فصل و ۸۶ ماده، به زودی مجوز تکافل اتکایی را اخذ خواهد کرد.  

برگزاری اختتامیه نخستین کارسوق فراگیر 
برنامه نویسی با همکاری آکادمی همراه اول 

اختتامیه نخستین کارسوق فراگیر برنامه نویسی با حمایت و مشارکت 
همراه اول برگزار و جوایز برگزیدگان آن اهداء شد.

به گزارش اداره کل ارتباطات شــرکت ارتباطات ســیار ایران، مراسم 
اختتامیه نخســتین »کارســوق فراگیر برنامه نویســی یادواره شهید 
علم و فناوری مصطفی احمدی روشــن« در یزد و بــا حضور جمعی از 
مسئولان آموزش و پرورش این اســتان، آکادمی همراه اول، مسئولان 
اســتانی، خانواده ها و دانش آموزان متوســطه اول مدارس استان یزد 
برگزار و برگزیدگان آن معرفی شــد. این رویداد که در ابتدای تابستان 
۱۴۰۱ با آزمون ورودی بین عاقه مندان برنامه نویســی آغاز شده بود، 
در طول دوره برگزاری توانست ۱۰۰ نفر از دانش آموزان را با استفاده از 
دوره آموزش مقدماتی پایتون و برگزاری کارگاه و وبینارهای متنوع، در 

حوزه برنامه نویسی توانمند کند.
 قبل از برگزاری اختتامیه این رویداد که ٢۹ مهر ۱۴۰۱ برگزار شد، دانش 
آموزان بازی های ساخته شــده خود را در نمایشگاه دستاوردهای دانش 
آموزی به معرض دید عموم قرار دادند و همچنین در این مرحله، داوری 
مردمی بازی ها هــم انجام گرفت. همچنین همزمان با نمایشــگاه، پنل 
تخصصی بازی سازی با موضوع زیســت بوم بازی های دیجیتال در ایران 
و نشر بین المللی بازی با حضور سیدصالح اعرابي، مدیر پروژه انتشار بین 
المللي بازي همراه اول و حســین بیطرف، مدیر مارکتینگ پروژه انتشار 
بین المللي بازي همراه اول برای دانش آموزان عاقه مند برگزار شــد. در 
بخشی دیگر از نمایشگاه، مســابقه نهایی کدنویسی با عنوان »کدبخیر« 

بین ۱۰ نفر از دانش آموزان کد نویس برتر دوره انجام شد.
 در مراســم اختتامیه رســمی این رویداد که با محوریت استعداد یابی 
و مهارت آموزی در رشــته تخصصی پایتون و با محوریت بازی ســازی 
و با همکاری آکادمی همراه اول و سمپاد اســتان یزد برگزار شد، سید 
حسین رضوی، مدیر اســتعدادهای درخشان اســتان یزد از آکادمی 
همراه اول که شــرایط برگزاری این رویداد بزرگ برنامه نویسی را برای 

دانش آموزان یزدی فراهم کرد، تشکر و قدردانی کرد.
 همچنین در این رویداد علی اکبر حکمتی کیا، مدیر آکادمی همراه اول 
ضمن تقدیر و تشکر از تیم اجرایی و علمی بابت برگزاری این رویداد، از 
دانش آموزان مستعد درخواست کرد که با تاش و پشتکار فراوان، باعث 
ســربلندی نام ایران در عرصه های جهانی مربوط به حوزه فناوری های 
دیجیتال شوند. الهه نخعی، دبیر اجرایی نیز با بیان اینکه در مرحله اول 
آزمون ورودی تعداد ۱۰۰ نفر از شــرکت کنندگان پذیرفته شــده و به 
کارســوق راه پیدا کردند، گفت: تعداد ٢٢ بازی در این کارسوق توسط 
گروه های دانش آموزی ســاخته شــد که در نهایت ۱۶ گروه در داوری 
اولیه حاضر شــدند و ۱۱ بازی به بخــش رقابت اصلــی راه یافتند و در 

حضور داوران به ارائه نسخه های نهایی بازی خود پرداختند.
 میثم شوقی، مدیر دپارتمان دانش آموزی آکادمی همراه اول نیز ضمن 
ابراز خرســندی از حضور در جمع دانش آموزان یزدی، گفت: آکادمی 
همراه اول،  اســتعدادهای دانش آموزی سراسر کشور را جدی گرفته و 

حمایت های خود را از مستعدین برنامه نویس یزدی ادامه خواهد داد.
 گفتنی است در ادامه برنامه، جوایز مربوط به بخش های جانبی رویداد 
مانند چالش های متنوع برنامه نویسی، چالش عکس روز برنامه نویس، 
چالش کد بخیر، جایــزه اثر برتر از نــگاه مردم به برنــدگان اهداء و از 
منتورهای برنامه نیز تقدیر شــد. در بخش اصلی اختتامیه، لوح تقدیر 
و تندیس و جوایز مقام سوم مشترک به ســازندگان بازی »زباله چی« 
و بازی »nature savior«، لوح تقدیر و تندیــس و جوایز مقام دوم به 
ســازندگان بازی »snake recycle« و لوح تقدیــر و تندیس و جوایز 

مقام اول به سازندگان بازی کتاب خور تعلق گرفت.

رکورد تولید در شهریورماه
 میزان پیشرفت فیزیکی فاز 2 فولاد بافت 

به 75 درصد رسید
میزان پیشرفت فیزیکی فاز ٢ شرکت احیا استیل فولاد بافت مطابق با 

اهداف پیش بینی شده، در حال حاضر به ٧۵ درصد رسیده است.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگری، طبق برنامه زمانبندی 
قرار است فاز ٢ شرکت احیا استیل فولاد بافت اردیبهشت ماه ۱۴۰٢ به 
بهره برداری برســد.هدف از اجرای فاز ٢ فولاد بافت، تحقق حداکثری 
تولید با کیفیت و پشــتیبانی از تامین کنندگان داخلی است.بر اساس 
این گــزارش، همچنین رکورد تولید آهن اســفنجی در شــرکت احیا 
اســتیل فولاد بافت با تولید ۸۰ هزار و ۱۴۰ تن در شــهریورماه امسال 
شکسته شد.میزان تولید آهن اسفنجی کارخانه احیا استیل فولاد بافت 
در شش ماه نخست ســال جاری نیز در مجموع به ۴٢٢ هزار و ۹۵۴ تن 

رسید که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته افزایش نشان می دهد.
ظرفیت فاز یک خط تولید آهن اســفنجی شــرکت احیا استیل فولاد 
بافت، سالانه ۸۰۰ هزار تن اســت.کارخانه احیا اســتیل فولاد بافت، 
بزرگترین و تنها مجتمع صنعتی بزرگ منطقه در سطح سه شهرستان 
بافت، رابر و ارزوئیه است که از سال ۱۳۹۸ به بهره برداری رسیده است.
با ۱۰۰ هزار تومان موجودی در قرعه کشــی حساب های قرض الحسنه 

بانک گردشگری شرکت کنید.
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۵راهکار برای آموزش مفاد قانون جدید

شناخت مردم از چک های جدید ضعیف است

ایرانسل در ادامه حمایت های گسترده   خریدار 
از تیم ها و رقابت های ورزشی، از تیم کشتی لیگ 
برتری »ســتارگان ســاری« برای دومین سال 

متوالی حمایت کرد.
به گــزارش روابط عمومــی ایرانســل، اولین و 
بزرگترین اپراتــور دیجیتال ایران در راســتای 
حمایت از ورزش اول کشور و با توجه به جذابیت 
و اهمیت مســابقات لیگ برتر کشتی آزاد، از تیم 
کشتی ستارگان ساری برای دومین سال متوالی 

در این مسابقات، حمایت کرد.
این تیم، ســابقه یک دهه حضــور در رقابت های 
لیگ برتر کشتی آزاد کشــور را دارد و تاکنون سه 
عنوان نایب قهرمانی و یک عنوان سومی در لیگ 
برتر کشــتی کشــور و دو عنوان ســومی در جام 

باشگاه های جهان در سال های ٢۰۱٧ و ٢۰۱۸  را 
به دست  آورده است.

همچنین این باشگاه به عنوان نماینده کشورمان 
در رقابت های جام باشــگاه های جهان در ســال 
٢۰۱۶ در کشــور اوکراین حضور داشــت که در 

جایگاه پنجم جهان قرار گرفت.
دور رفت رقابت های لیگ برتر کشتی آزاد کشور 
در گروه )ب(در ســالن »سید رســول حسینی« 
ساری، با حضور تیم های ســتارگان ساری، بانک 
شــهر، مقاومت البرز و شهدای پاس ساری برگزار 
شــد. در دیدار اول دور رفت این مســابقات، تیم 
ستارگان ســاری موفق شــد با نتیجه هشت بر 
دو، تیم مقاومت البرز را شکســت دهد. همچنین 
در دیدار اول دور برگشــت این مســابقات، تیم 

ســتارگان ســاری با نتیجه پنج بر پنــج و امتیاز 
مثبت ٢۱ بــه ۱۹، مقابل تیم مقاومــت البرز به 
 5G برتری رسید.ایرانسل، نخستین ارائه دهنده
و رکورددار ســرعت و تعداد سایت های نسل پنج 
در ایران، پیــش از این نیز، با حمایــت از تیم ها و 
رقابت های ورزشی مختلفی مانند کاروان اعزامی 
ایران به المپیک ٢۰۱٢، تیم ملی والیبال ایران در 
مسابقات قهرمانی آســیا، لیگ برتر فوتبال ایران، 
تیم های فوتبال پرطرفدار استقال، پرسپولیس 
و تراکتور، مسابقات بین المللی رالی خاورمیانه در 
شیراز، رقابت های جهانی »کونگ فو توآ« شیراز، 
اولین مسابقات موتور ریس ایران و… تاش کرده 
تا به مســؤولیت خود در حمایت از رشد و توسعه 

ورزش کشور، عمل کند.

محمدحسین سیف اللهی مقدم  شواهد حاکی 
از آن اســت که میزان آگاهی مــردم و کارمندان 
بانکی در دو حوزه »کاربردها« و »عواقب برگشت 
خوردن« چک های صیــادی، اندک بوده و همین 
عامل ممکن است معامله گران را با مشکل مواجه 

کند.
 موضوع فقدان اطاع عمومی مناســب نســبت 
به مفاد قانون جدیــد چک، یکی از ســوژه های 
برجسته در حوزه اخبار بانکی بود که در روزهای 

گذشته بازتاب زیادی به خود اختصاص داد.
متأسفانه، بانک مرکزی با وجود آنکه اطاع رسانی 
کتبی متعــددی در پرتال خــود در زمینه قانون 
جدید چک منتشر کرده است، اما اطاعیه ها فقط 
قشر بســیار محدودی از مردم را از قوانین مطلع 
کرده و تعداد بســیار زیــادی از مراجعان بانکی، 
آن طور که باید از قوانین جدیــد چک و تغییرات 

آن اطاع کافی و مناسبی ندارند.

آگاهی جامعه نسبت به قانون چک
 ضعیف است

از منظــر کمی و کیفــی هیچ گونه نظرســنجی 
معتبری در زمینــه میزان آگاهی و ســواد مردم 
در حوزه چک هــای جدید از ســمت ارگان های 
ذی ربط انجام نشــده و شــواهد میدانی خبرنگار 
اقتصادی خبرگزاری مهر حاکی از آن اســت که 
اطاعات مردم در حــوزه مقــررات قانون چک 

بسیار اندک است.
فارغ از شواهد میدانی در شــعب بانک ها، فقدان 
آگاهی کامل نســبت بــه قانون چک از ســمت 
کارکنان بانکی نیز موید این مطلب است که مردم 
و مشتریان بانکی نســبت به برخی از کارکردهای 
چک صیادی بی اطــاع هســتند.محمد نوری، 
کارشناس بانکی در همین رابطه می گوید: »وقتی 
درباره تغییر قانون از ٢ شــعبه یک بانک، ســوال 
مشخصی پرســیده شود، ممکن اســت ٢ جواب 
متفاوت دریافت کنید؛ این موضوع نشان می دهد 
بانک ها بــه کارکنان خود درباره ایــن موضوع، به 
میزان کافی اطاع رســانی نکرده اند؛ این در حالی 
اســت که مهم ترین مرجع اطاع رسانی به مردم، 

همین کارمندان بانک ها هستند.«

۵ راهکار برای آموزش مفاد قانون چک
تاکنــون ایده هــا و نظــرات مختلفــی بــرای 
اطاع رســانی هرچه ســریع تر و بهتر مفاد قانون 
چک از ســمت رســانه ها و کارشناســان بانکی 
مطرح شده اســت، »همکاری صداوسیما و بانک 
مرکزی برای تهیه ویدئو کلیپ های آموزشــی«، 
»اطاع رســانی مکتــوب و شــفاهی در محــل 
باجه های متصدیان بانکی«، »برگزاری جلسات 
آموزشــی حوزه چک برای کارمنــدان بانکی«، 
»نگارش مفــاد مهم و ضروری قانونی در پشــت 
برگه های چک صیادی« و »نقش مهم دو اتحادیه 
نمایشــگاه داران خودرو و دفاتر مشاوران اماک 
در آموزش به مردم« از جمله برخــی از اقدامات 
ضــروری در این رابطه اســت که در این راســتا 

می تواند در دستورکار قرار گیرد.
با وجــود اهمیــت وافر آگاه ســازی مــردم در 
خصوص کارکردهــای چک صیــادی، اما بانک 
مرکزی در این زمینــه صرفاً به انتشــار بیانیه و 
اطاع رســانی های محدود در وبگاه خود بسنده 
کرده و صداوسیما نیز در این زمینه چندان فعال 
ظاهر نشده است. از سوی دیگر، بانک های عامل 
نیز به علت آنکه بعضاً مسئولیتی در این زمینه بر 
عهده خود نمی بینند؛ حتــی برخی از این مزایای 
چک های جدیــد همانند »مسدودســازی تمام 
حســاب های بانکی صادرکننده چک«؛ برای آنها 
هزینه بردار و مغایر با منافعشــان تلقی می شود؛ 
بنابراین از توضیح و ارائه اطاعــات کافی در این 
زمینــه، به مشــتریان خود جلوگیــری به عمل 

می آورند.

اطلاع رسانی قانون چک در ۲ بخش باید 
انجام شود

اطاع رســانی قانون جدید چک به مــردم در دو 
حوزه حائز اهمیت اســت. حــوزه اول مربوط به 
مزایایی می شــود که موجب »تســهیل و تسریع 
پرداخــت وجه چک بــه دارندگان« می شــود و 
موضوع بعدی هم بــه »اطاع رســانی از عواقب 

قانونی صدور چک بامحل« مرتبط است.
شــواهد میدانی حاکی از آن اســت که در مورد 
اول، مردم در زمینه مزایــا و تحولات جدید چک 

صیادی از یک ناآگاهی گســترده ای رنج می برند 
و اطاعات کمی از ایــن کارکردهای قانون چک 
در اختیار دارند؛ اما در موضوع عواقب صدور چک 
برگشتی مردم و کسبه بازار تا حدودی توانسته اند 
به شــکل تجربی اطاع محدودی کسب کنند و 
به همین خاطر برخی از کســبه بــازار که به طور 
مستمر با چک ســر و کار دارند، اکنون در صدور 

چک های خود احتیاط کامل را به خرج می دهند.

مردم باید »مزایای چک صیادی« 
و »عواقب برگشت خوردن چک« را بدانند

این قانون مزایای جدیــدی همچون »پرداخت 
کســری مبلــغ چــک از ســایر حســاب های 
صادرکننــده چــک بامحــل«، »پرداخت هر 
میزان از موجودی حســاب به دارنــده چک« و 
»اعتبارسنجی چک« برای مشــتریان بانکی به 

ارمغان آورده است.
از ســوی دیگر، »جلوگیــری از افتتــاح هرگونه 
حســاب و صدور کارت بانکی جدید«، »متوقف 
کردن گردش مالی و پولی در کلیه حســاب ها و 
کارت های بانکی به میزان کســری مبلغ چک«، 
»پرداخت نشــدن هرگونــه تســهیات بانکی 
یا صــدور ضمانت نامه هــای ارزی یــا ریالی«، 
»باز نکــردن اعتبار اســنادی ارزی یــا ریالی« و 
»ممنوعیت ارائه دســته چک جدید در ســامانه 
صیاد« از جمله محرومیت هایی اســت که برای 

صادرکنندگان چک برگشتی اعمال می شود.

سازوکار اطلاع رسانی چک در قانون دیده 
نشده است

 قانون جدید چک مصوب ســال ۹٧، وظایفی را 
به بانک مرکــزی و بانک های عامــل محول کرد 
تا ظرف مهلت ســه سال و در ســه گام مشخص 
)آذر ۹۸( و )آذرمــاه ۹۹( و )فروردین ۱۴۰۰( به 
طور کامل مفــاد این قانون را در سیســتم بانکی 
پیاده ســازی کنند؛ اما از آنجا کــه در این قانون، 
سازوکار معینی در زمینه اطاع و آموزش عمومی 
در نظر گرفته نشــده و همین قضیه باعث شــده 
اســت که ضعف اطاع رســانی در قوانین چک 

دامن گیر معامله گران چک صیادی شود.

سرمد

صورت های مالی بیمه سرمد در 
شش ماهه نخست ســال، نشان 
از رشــد ۱۵۸ درصــدی ســود 

عملیاتی این شرکت دارد.
به گزارش روابــط عمومی بیمه 
ســرمد، صورت های مالی دوره 
منتهــی به ۳۱ شــهریور ۱۴۰۱ 
این شرکت بر روی سامانه کدال 

منتشر شد.
بررســی صورت های مالی بیمه 
ســرمد که همزمان با ســالروز 
تاســیس این شــرکت منتشر 
شده اســت نشــان می دهد که 
سرمد، روند ســال گذشته خود 

را به طــور کامل تغییر 
داده و بــه ســودآوری 
رسیده است، به طوری 
که ایــن شــرکت، در 
صورت های مالی خود، 
۴۳۴٢۸۵ میلیون ریال 
)۴۳ میلیــارد تومان( 

سود عملیاتی شناســایی کرده 
اســت. این سود در ســال جاری 
در شــرایطی به دست آمده است 
که در ۶ ماهه نخست سال ۱۴۰۰ 
بیمه ســرمد ٧۵۴۵۴۶ میلیون 

ریال زیان شناسایی کرده بود.
بر اســاس ایــن گزارش، ســود 

عملیاتی بیمه ســرمد 
در دوره منتهــی بــه 
 ۱۴۰۱ شــهریور   ۳۱
نســبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته، ۱۵۸ 
درصد رشــد داشــته 
اســت که حکایــت از 
به بــار نشســتن برنامه های این 
شــرکت در حــوزه ســودآوری 
و جلــب رضایــت ســهامداران 
دارد. حــق بیمه تولیــدی این 
شــرکت نیز در این دوره، نسبت 
به مدت مشــابه ســال گذشته، 
۶۳ درصد رشــد داشــته است.

بیمه ســرمد همچنیــن در کنار 
ارتقــای حــق بیمــه تولیدی و 
افزایش ســودآوری، در آســتانه 
افزایــش  ثبــت مرحلــه دوم 
و  قــرار دارد  ســرمایه خــود 
به زودی ســرمایه ثبتی خود را از 
۴,۸۰۰,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریــال 
به ۶,٧۶۱,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال 
افزایش خواهد داد.بیمه ســرمد 
از سال ۱۳۹٢ با پشــتوانه بانک 
صادرات ایــران، فعالیت بیمه ای 
خود را آغاز کرده و تا امروز ســهم 
خود را از بازار بیمه کشور به بیش 

از ۱,۵ درصد رسانده است.

انتشار صورت های مالی ۶ ماهه ۱۴۰۱ بیمه سرمد

ایران معینبانک

همراه اول

فولاد

ایرانسل حامی تیم کشتـی ستارگان ساری


